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Slovesnost bo v torek, 31. avgusta 2010, ob 16. zm

Občina Hajdina in 
OŠ Hajdina

vabita na težko pričakovano slovesnost 
ob odprtju otroškega vrtca in na dan 
odprtih vrat prvega vrtca v občini.

Vabljeni v bivališče otroške igrivosti, v nove prostore pri osnovni šoli,
kjer bosta poslej doma pozitivna energija in otroški smeh.

I I I _ilmss
Ravnatelj OŠ Hajdina 

Jože Lah
Župan Občine Hajdina 

Radoslav Simonič

Utrinka:
odličnjaki in minimaturantje

OBVESTILO
Vse starše otrok, ki bodo 1. 9. 2010 začeli obiskovat vrtec 
Hajdina, obveščamo, da do 20. 8. 2010 na občino Hajdina 
podajo dopolnitev vloge za znižano plačilo vrtca. 
Dopolnitev vloge je potrebno podati zaradi spremembe 
vpisa otroka v vrtec.

Občinska uprava

ELjL mm mj

'■s ‘""iV jt-IfJE Afi
,'m' *

ODVETNICA
METKA MATJAŠIČ ŠERDONER

je odprla odvetniško pisarno 

na naslovu Osojnikova cesta 9,

Ptuj (nad Abanko).

Tel: (02) 480 62 51, GSM 031 321 906 

odv.mm.serdoner@siol.net
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Županov uvodnik
V naslednjih mesecih 
se bosta zaključila dva 
največja projekta 
v zgodovini občine 
KONZORCIJI, faza in 
OTROŠKI VRTEC 
pri OS Hajdina

Kako lepo se slišijo nove pridobitve na 
področju ekološkega varovanja podtal
nice - kanalizacija, in otroškega varstva 
- vrtec, ki pa prinašata nešteto problema
tike in zahtevata vsakodnevne operativne 
(včasih tudi urne) rešitve in odločitve. Zelo 
sem zadovoljen, da je velika večina (cca 90 
%) izvedbe teh dveh večgeneracijskih pro
jektov že za nami. V naslednjih mesecih 
sledijo le še zaključna dela na posameznih 
odsekih primarnih vodov kanalizacije in 
otroškega vrtca. Upam, da bodo tehnični 
prevzemi in uporabna dovoljenja potekala 
brez večjih zapletov in pripomb. Pokazalo 
se bo, kako dobro ali slabo so nadzorniki 
pri Konzorciju (DDC-LJ) in pri vrtcu 
(TMD Invest Ptuj) spremljali izvedbo pro
jektov. Po dosedanjih izkušnjah bomo ver
jetno obema morali biti iskreno hvaležni 
za dobro opravljeno delo in sodelovanje.

Ing. g. Jelenu iz občinske uprave sem 
naložil, da v tej številki Hajdinčana pri
pravi manjši zemljevid izgradnje primarne 
kanalizacije - I. faze konzorcija po letih 
izgradnje z manjkajočimi deli in legendo.

Kaj pravzaprav izgradnja I. faze konzor
cija za zaščito podtalnice Dravskega in 
Ptujskega polja vsebuje?

Njegova vsebina je izgradnja primarnih 
kanalizacijskih vodov z vsemi črpališči, 
zamenjava salonitnih vodovodnih cevi »na 
trasah kanalizacije« in povečanje zmog
ljivosti s celotno rekonstrukcijo centralne 
čistilne naprave na Ptuju. Na čistilno 
napravo na Ptuju se priklopita v celoti

občini Hajdina in Starše, delno tudi občina 
Kidričevo. Hajdina in Starše pri povečanju 
in rekonstrukciji čistilne naprave sodelu
jeta tudi finančno. Danes ugotavljamo, 
kako so bili pomembni veliki napori v letih 
2005-2006, da smo uspeli v javni razpis I. 
faze konzorcija (Kohezija EU) vključiti v 
tki. primar tudi odcepe »Kungota - Kalu- 
dra - Gerečja vas - Skorba«, »Slovenja 
vas - vas«, »Hajdoše - vas«, »Skorba 
- vas« in »Zg. Hajdina - vas«. Tako bomo 
v naslednjih mesecih imeli dokončano 
primarno kanalizacijo v obsegu in zmog
ljivosti, o katerih smo v času priprave na 
javni razpis kohezije v letu 2005, lahko 
rečem, »skoraj samo sanjali«. Zakaj je to 
tako pomembno? Želeli smo ves primar 
narediti in sofinancirati v I. fazi - v II. fazi 
občini Hajdina ni potrebno sodelovati. II. 
faze javnega razpisa še danes ni in je sploh 
vprašljiva. Vložen trud v letu 2005-2006 
se nam je zelo izplačal - skrajšal je čas 
izvedbe vsaj za nekaj let - tako da bodo 
za izvedbo v naslednjih letih - v nasled
njem mandatu - ostali le še posamezni 
odseki sekundarnih vodov po posameznih 
naseljih. V nekaterih naseljih je teh odse
kov več, v nekaterih manj. Slednji se bodo 
izvajali po javnih razpisih iz regionalnih 
razvojnih programov (tudi EU sredstev) 
s sofinanciranjem občinskega proračuna. 
Skratka pragmatično povedano - v občini 
imamo celotno telesno okostje (primar), na 
katerega je potrebno v naslednjem man
datu obesiti še »ostalo« (sekundar). Nekaj 
sekundarja (7,27km) je v občini že zgra
jenega. Priliko koristim, da se zahvalim 
številnim občanom za razumevanje težav 
pri izgradnji - tam, kjer pa se še gradi, pa 
prosim za strpnost in sodelovanje.

Vrtec pri OŠ Hajdina želimo po opravlje
nem tehničnem in uporabnem dovoljenju 
predati svojemu namenu konec meseca 
avgusta. S to pridobitvijo prvič v občini 
dobivamo tovrsten objekt predšolske vzgoje. 
Imel bo 5 oddelkov z vsemi pripadajočimi 
in drugimi predpisanimi pritiklinami.

Otvoritev otroškega vrtca bo prav tako 
velik praznik. Zato že danes povabim 
občane, da se udeležijo tega dogodka in si 
vrtec na ta dan ogledajo tudi od znotraj.
Na področju lokalne samouprave 

načrtujemo do konca mandata še 2 seji 
občinskega sveta, mogoče tudi 3. Na seji 
v mesecu juliju bomo razpravljali in spre
jemali pomembne občinske predpise in 
odloka o obvezni javni gospodarski službi 
oskrbe s pitno vodo. Na jesenski seji pa 
zraven ostalega sledi še rebalans prora
čuna za leto 2010. Medtem ko je prora
čun za leto 2011 že naloga uprave in nove 
sestave občinskega sveta po lokalnih volit

vah jeseni tega leta. Proračun 2011 se bo 
pripravljal in sprejemal verjetno že v prvi 
četrtini naslednjega leta.

Veseli smo, da je bil pred nekaj dnevi 
končno objavljen javni razpis na Ministr
stvu za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
za razvoj vaških središč. V občini imamo 
za ta razpis pripravljeno dokumentacijo 
(DIPP-e) in potrjeno na občinskem svetu. 
Ta razpis zajema obdobja 2010-2015. 
Zaključuje se v jesenskih mesecih. Ope
rativen za javni razpis (iskanje izvajalca) 
bo predvidoma v mesecu oktobru oziroma 
novembru. Za našo občino je prioritetna 
izgradnja zbiralnice ločenih odpadkov pri 
pokopališču. Če bo javni razpis uspešno 
izveden, pričakujemo izgradnjo te zbi
ralnice v prvih mesecih prihodnjega leta. 
Razpis je zelo ugoden (85 % nepovratnih 
sredstev, 15 % lastnih proračunskih) v pri
merjavi s prejšnjim, ko je bilo finančno raz
merje 50:50. Smiselno je bilo počakati. Po 
potrjeni dokumentaciji se natančno ve, kaj 
se bo iz tega naslova gradilo v posamez
nih naseljih v naslednjih letih (do konca 
2014).

V tem spomladanskem poletnem času 
so v občini potekale tudi številne kulturne 
prireditve, različna tekmovanja in oblet
nice. O tem boste lahko kaj več prebrali 
tudi v nadaljevanju Hajdinčana.

Posebej bi poudaril na zbiranje ločenih 
odpadkov pri pokopališču Hajdina. Ne 
vem ali še v 21. stoletju toliko uporabnikov 
pokopališča ne zna brati ali pa se norčuje 
iz tistih, ki odlagamo smeti v tiste zaboj
nike, kamor spadajo.

Zaposleni v režijskem obratu dnevno iz 
zabojnikov ponovno pravilno sortirajo 
smeti. Sploh pa niso zabojniki namenjeni 
odpadkom izven pokopališča. Za tovrstne 
onesnaževalce ni več opravičil in skliceva
nja na nepoznavanje sistema odlaganja 
odpadkov, temveč le sankcije!

V svojem današnjem uvodniku sem se 
dotaknil le nekaj zadev, ki se mi zdijo naj
pomembnejše.

Vsem učencem, dijakom, študentom in 
drugim občanom želim lepe poletne dni, 
predvsem pa varnosti na cesti in varovanja 
osebnega in drugega nepremičnega premo
ženja. Nepridipravi so stalno na preži in 
še kako je potrebno obračati pozornost na 
nepoznane »naključne« obiskovalce tako 
doma kot pri sosedu.

V želji po lepo preživetem zasluženem 
dopustu, pa naj bo doma ali kje daleč, 
občanom in občankam hvala za dobro 
medsebojno razumevanje in sodelovanje.

Radoslav Simonič 
župan občine Hajdina
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Bili smo del akcije »Očistimo Slovenijo v enem dnevu<

Na deponiji pri hajdinskem pokopališču se je samo v nekaj urah nabral velik kup 
odpadkov iz vseh koncev občine Hajdina. Pogled na veliko zbranih odpadkov ni bil 
prijeten, a občina je poskrbela, da so bili odpadki z zbirnega mesta hitro odstra
njeni.

nPudi občina Hajdina se je pridružila 
-L akciji Očistimo Slovenijo v enem 

dnevu, občani pa so okolico čistili po 
vseh vaških skupnostih, kjer so se več kot 
dobro organizirali in si zato zaslužijo vso 
pohvalo. Zaključek čistilne akcije je bil 
tudi letos pri lovskem domu na Hajdini, 
kje se je zbralo veliko pridnih občank in 
občanov.

Kar 556 občanov, med njimi tudi veliko 
otrok iz OŠ Hajdina, se je vključilo v akcijo 
in za naravo naredilo nekaj zelo dobrega. 
Samo v nekaj urah so občani Hajdine 
nabrali dobrih 50 kubičnih metrov smeti. 
Ekipa Hajdinčana je obiskala zbirno točko 
za odpadke pri hajdinskem pokopališču in 
zaključek akcije pri lovskem domu na Zg. 
Hajdini. Naša ekipa je obiskala zbirno mesto 
pri hajdinskem pokopališču, potem pa tudi 
zaključek akcije, kjer sta se udeležencem 
akcije za njihov trud zahvalila župan Rados
lav Simonič in predsednik odbora za okolje 
in prostor Ivan Brodnjak.

Župan je poleg zahvale sodelujočim spo
ročil, da so med potekom akcije odkrili 
tudi nekaj divjih odlagališč, ki jih bo občina 
dala tudi sanirati, ob tem pa pozval občane: 
Čuvajmo svoje okolje, da se bomo vsak 
dan ob vsaki priložnosti zavedali, da še v 
tem okolju živimo in potem bo okolje bolj 
urejeno. Naj take akcije potekajo vsak dan. 
In vesel sem, da smo danes storili nekaj 
dobrega za naravo.«

»Kultura nekega naroda se vidi tudi po

tem, kako znamo ravnati z odpadki. Občina 
Hajdina ima kulturo, odkrili smo samo tri 
večja odlagališča, čeprav zadnje evidence 
kažejo, da je v Sloveniji vsaj 10.000 odlaga
lišč. To je skrb vseh nas. In kakšna bi morala 
biti naša občina? Urejena v vseh pogledih, 
ohraniti moramo kulturno, urejeno krajino 
in naj del neokrnjene narave ostane tudi v 
naši občini. Zavedati se moramo, da imamo

tudi vodovarstveno območje, da imamo 
kmetijstvo, da imamo velike naravne dano
sti, kot so tudi učne poti, ki jih urejamo. 
Vesel sem, da so se pridni in delavni občani 
vključili v akcijo. Danes smo veliko naredili 
za naravo, zase in za okolje, predvsem pa 
za naše bodoče rodove,« je zaključil Ivan 
Brodnjak.

TM

lila župan Radoslav Simonič in predsednik odbora za okolje in Zadovoljnih obrazov občanov, da so za na naravo znova nare-
prostor Ivan Brodnjak dili nekaj koristnega, ni manjkalo. Foto: TM

HAJDINČAN je glasilo Občine Hajdina. Člani uredništva: Tatjana Mohorko (urednica), Silva Hajšek, Jožica Lešnik, Jože Mohorič, Valerija Šamprl, 
Estera Korošec, Hilda Bedrač, Klavdija Beber in Uroš Gojkovič. Lektoriranje: Silva Hajšek. Tisk: Vejica, s. p. Naslov uredništva: Občina Hajdina, Zgor
nja Hajdina 45,2288 Hajdina, telefon: 02 788 30 30, fax: 02 788 30 31. Glasilo Občine Hajdina je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi Ministrstvo 
za kulturo RS pod zaporedno številko 1639. Na osnovi 25. člena Zakona o davku na dodano vrednost, Uradni list RS, št. 89/98, je glasilo Hajdinčan 
uvrščeno med proizvode, od katerih se obračunava in plačuje 8% davek.
Fotografija na naslovnici: Tatjana Mohorko
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OBVESTILO UPORABNIKOM 
O OBVEZNEM LOČEVANJU 

ODPADKOV NA POKOPALIŠČU 
HAJDINA

Kot ste že opazili, seje pričelo tudi na pokopališču Hajdina z loče
vanjem odpadkov, ki po izvoru nastajajo na pokopališču. Osnova 
za ločevanje odpadkov je sprejeta Uredbo o ravnanju z odpad
nimi nagrobnimi svečami (Uradni list RS, št. 78/2008). Navedena 
uredba določa strogo ločevanje sveč od ostalih odpadkov od 1. 1. 
2010 dalje.

Pozivamo vas, da odlagate odpadke v za to namenjene 
posode, ki so nameščene ob pokopališču in so namenjene 
za zbiranje:

- ODLAGANJA SVEČ - posode s PVC vrečami
- ODLAGANJA PET EMBALAŽE - cvetlični lončki in korita, 

PVC vrečke, folija in gajbice
- ODLAGANJA BIOLOŠKEGA ODPADA - venci, rože, ikebane 

brez podstavkov, trava in zemlja
- ODLAGANJA ODPADNEGA PAPIRJA - papir
Posode so označene z opozorilnimi napisi, ki povedo, za kateri 

odpadek je posoda namenjene. Gradbeni odpad, kot so ostanki pri 
obnovah spominskih obeležij, se odlaga na za to določeno mesto. 
Kršitelji, ki odpadkov ne bodo ločevali, bodo denarno kaznovani 
skladno s sprejeto zakonodajo.

Vljudno prosimo, da ločujete in odlagate odpadke v za to dolo
čene posode.

Občinska uprava

Na podlagi 16. člena Statuta občine 
Hajdina (Uradni list RS št. 63/07) ter 10. 
člena Odloka o priznanjih (Uradni list RS 
št. 84/00, 91/01) Komisija za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja občine 
Hajdina objavlja

JAVNI RAZPIS 
O PRIZNANJIH 

OBČINE HAJDINA
i.

Priznanja občine so: Častni občan, Pri
znanje občine Hajdina, Zlata plaketa 
občine Hajdina, Zahvalna listina, Priznanje 
župana občine Hajdina.

II.
Priznanja občine se lahko podeljujejo 

občanom, drugim posameznikom, pod
jetjem, zavodom, društvom in skupinam, 
združenjem in drugim pravnim osebam za 
dosežke na področju gospodarstva, šol
stva, kulture, znanosti, športa, ekologije, 
zaščite in reševanja ter na drugih podro
čjih človekove ustvarjalnosti, ki prispevajo 
k boljšemu, kvalitetnejšemu in popolnej
šemu življenju občanov in imajo pomen za 
razvoj in ugled občine Hajdina.

Listina ČASTNI OBČAN se podeli občanu 
za njegovo življenjsko delo na znanstve
nem, ekonomskem, kulturnem, razvoj
nem, vzgojno-izobraževalnem, športnem, 
naravovarstvenem humanitarnem ali na 
katerem drugem področju dela, ki imajo 
trajen pomen za razvoj, ugled in uveljavi
tev občine Hajdina.

Listina PRIZNANJE OBČINE HAJDINA 
se podeljuje posameznikom ali skupini ljudi, 
ki so dosegli izjemne uspehe in dosežke 
na družbeno-ekonomskem, znanstvenem, 
tehničnem, kulturnem in drugih področjih 
ustvarjalnosti dela v večletnem obdobju, ki 
ima poseben pomen za razvoj in napredek 
občine Hajdina.

ZLATO PLAKETO OBČINE HAJDINA 
lahko prejmejo posamezniki, skupine 
občanov ali pravne osebe za enkratne 
pomembne dosežke na v že zgoraj imeno
vanih področjih.

ZAHVALNA LISTINA ima pomen prizna
nja za posebne zasluge in dejanja na vseh 
področjih dela in življenja v občini.

PRIZNANJE ŽUPANA OBČINE HAJ
DINA se podeljuje posameznikom, mlajšim 
občanom, v posebnih primerih tudi ostalim. 
To priznanje ima pomen osebnega prizna
nja in pohvale po prvem človeku v občini.

III.
Pobudniki oziroma predlagatelji za pode

litev priznanj Občine Hajdina so lahko 
občani, politične stranke, vaške skupnosti, 
podjetja, društva ter druge organizacije in 
skupnosti.

Pobuda za podelitev priznanja mora biti 
predložena v pisni obliki in mora vsebo
vati:

- naziv in ime pobudnika,
- ime in priimek predlaganega prejemnika 

priznanja ter osnovne osebne podatke,
- obrazložitev pobude,
- dokumente, ki potrjujejo dejstva v obra

zložitvi.
IV.

O podelitvi priznanj odloča Občinski svet 
občine Hajdina.

Predloge pošljite na naslov: Občina Haj
dina, Komisija za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja, Zg. Hajdina 44/a, 
2288 HAJDINA, vključno do 10. septem
bra 2010.

Predsednik Komisije za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja 

Slavko Burjan, l.r.

5



julij 2010 HAJDINCAN

OBVESTILO
GLEDE PODELITVE PRIZNANJ 

ZA NAJLEPŠE UREJENO VAŠKO 
SKUPNOST, NAJLEPŠE UREJENO 
KMETIJO, VZORNO UREJENI 
POSLOVNI OBJEKT IN VZORNO 
UREJENO STANOVANJSKO HIŠO V 
OBČINI HAJDINA

Občina Hajdina bo tudi v letu 20010 
podelila priznanja za najlepše urejeno 
vaško skupnost, najlepše urejene 
kmetijo, vzorno urejen poslovni objekt 
in vzorno urejeno stanovanjsko hišo. 
Strokovna komisija bo v vseh vaseh 
opravila oglede. Priznanja bodo pode
ljena ob občinskem prazniku.

Naj bo urejena okolica in lepo nego
vano cvetje ponos vseh in hkrati 
balzam ne le za oči, tudi za dušo.

Občinska uprava

OBVESTILO O ODVOZU SALONITNIH PLOŠČ
Občane občine Haj

dina obveščamo, da je 
podjetje Čisto mesto 
Ptuj z 10. 5. 2010 bilo 
zaradi prevelike koli
čine in izvoza azbest
nih odpadkov v Avstrijo 
prisiljeno spremeniti 
ceno odstranjevanja 
azbestnih odpadkov. 
Zaradi navedenega vas 
obveščamo, da občina 
Hajdina ne sofinancira 
več odlaganja in odvoza 
salonitnih plošč.

Občinska uprava

Kmetovanje na vodovarstvenih območjih je resna tema
\Ta sedežu občine Hajdina je bila 
-L 12. aprila novinarska konferenca 

Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije, 
na kateri so v ospredje postavili pro
bleme, ki jih kmetom prinašajo ukrepi 
vodovarstvenega režima. Konference 
so se poleg vodstva zbornice udeležili 
tudi hajdinski župan Radoslav Simonič, 
predsednik odbora za okolje in prostor

v občini ter kmetijski svetovalec Ivan 
Brodnjak in Peter Pribožič, vodja sveto
valcev pri I<GZ Ptuj.

Po podatkih Kmetijsko gozdarske zbor
nice Slovenije, ki so jih predstavili tudi na 
Hajdini, na 2,2 odstotka kmetijskih zemljišč 
v Sloveniji kmetje ne smejo uporabljati fito
farmacevtskih sredstev in gnojil, potem ko 
je od začetka lanskega leta v veljavi posebna

uredba, ki se navezuje na zakon o vodah. 
Nadomestnih zemljišč ni, niti nadomestil 
za izpad dohodka, kmetje pa morajo ven
darle upoštevati zahtevane omejitve.

Za mnoge kmetije je tudi zaradi tega ogro
žen obstoj in počasi ugašajo, so se strinjali 
razpravljavci, med njimi tudi predstavniki 
nekaterih civilnih iniciativ, strojne skupno
sti in ptujske območne Kmetijsko gozdarske 
zbornice. Da je to resen problem, ki ogroža 
slovensko kmetijstvo, je med drugim opo
zoril tudi Ciril Smrkolj, predsednik Kme
tijsko gozdarske zbornice Slovenije, ki je 
med drugim poudaril,da trenutni način 
reševanja te problematike ne zagotavlja pre
živetja kmetij. Po njegovem bo potrebno 
kar najbolj jasno opredeliti način gospodar
jenja na vodovarstvenih območjih, tako kot 
imajo to že urejeno v nekaterih sosednjih 
državah.

Sicer pa je bil Smrkolj prepričan, da se v 
vladi, ne samo na resornem - kmetijskem 
ministrstvu, premalo zavedajo resnosti tega 
problema, zato bo po njegovem potrebno 
kar najhitreje najti dogovor za ustrezen 
režim gospodarjenja na vodovarstvenih 
območjih, torej tudi na Ptujskem in Ormo
škem. Lastnikom gospodarstev ne morejo 
ponuditi nadomestnih zemljišč, ker jih ni, pa 
tudi dogovora o odškodninah še prav kmalu 
ni mogoče pričakovati. Zato so na Kmetij
sko gozdarski zbornici Slovenije odločni in 
zahtevajo čim prejšnjo rešitev nastalih težav, 
je zaključil Ciril Smrkolj.

TM

Novinarske konference Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije na sedežu občine 
Hajdina so se poleg vodstva zbornice udeležili tudi hajdinski župan Radoslav Simo
nič, predsednik odbora za okolje in prostor v občini ter kmetijski svetovalec Ivan 
Brodnjak in Peter Pribožič, vodja svetovalcev pri KGZ Ptuj.
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Aktualno na področju infrastrukture

DODATNE AKTIVNOSTI 
PRI IZGRADNJI 
SEKUNDARNEGA KANALA 
3.0 NA ODCEPU: POVE
ZAVA ZGORNJE HAJDINE 
(PREKO PROGE)

V sklopu 3. razpisa RRP, kjer se v 65% 
deležu financirajo upravičeni stroški z 
evropskimi sredstvi, smo v letu 2010 prija
vili tudi odcep sekundarnega KANAL-a 3.0 
na odcepu naselja Zgornja Hajdina - Zgor
nja Hajdina (preko proge).

Osnovni tehnični in ekonomski podatki, 
ki jih o posamezni investiciji na področju 
infrastrukture najpogosteje predstavljamo, 
so dokaj suhoparni (dolžina predvidene 
izgradnje je 2.842 m, na celotni trasi bo 
zgrajeno tudi črpališče, vrednost investicije 
v letu 2010 je 382.0006, od tega bo občina 
vložila 170.000 €).Cilj izgradnje tega sekun
darnega kanalizacijskega odcepa je nave
zava kanalizacije za naselje preko proge, 
ki ga je novogradnja AC Slivnica -Dra- 
ženci odrezala od središča občine. Fizična 
izgradnja kanalizacije se je že pričela v 
mesecu juniju, kakor je to večina občanov 
tudi opazila.

Iz vsega zgoraj navedenega je razvidno, da 
dela potekajo ustaljeno, tako kot na vseh do 
sedaj izgrajenih odcepih kanalizacije. Vendar 
ni tako. Izgradnja tega odcepa kanala -1< 3.0 
pa je po svoji zahtevnosti izgradnje speci
fična. Verjetno vsak Hajdinčan takoj pomisli 
na arheološko dediščino, pa ni to.

Kanal K 3.0 na svoji trasi prečka štiri dokaj 
zahtevne trase gospodarske infrastrukture, 
kajti prečkanje nove trase AC Slivnica-Dra- 
ženci zaradi izgrajenega nadvoza ne pred
stavlja kakršnega dodatnega posega in 
ukrepov.

- Prečkanje glavne železniške proge 
Pragersko -Hodoš

- Prečkanje regionalnega plinovoda 
R15

- Prečkanje kanala TALUM Kidričevo
- Prečkanje meteornega kanala novo 

zgrajene avtoceste
Kljub pridobljenemu gradbenemu dovo

ljenju in vsem soglasjem s strani upravljav
cev je potrebno pred prečkanjem železniške 
proge obnoviti poprej izdano soglasje. Na 
osnovi pridobljenega obnovljenega soglasja 
si pred pričetkom izvajanja križanja oz. 
izvedbo podboja glavne železniške proge 
Hodoš - Pragersko mora občina Hajdina kot

investitorica izgradnje sekundarne kanaliza
cije pridobiti služnostno pravico, za kar pa 
se sklene pogodba o ustanovitvi služnostne 
pravice. I< vlogi za sklenitev pogodbe se kot 
obvezne sestavine morajo podati: podatki o 
služnostnem upravičencu, podatki o inve
stitorju, kopija soglasja lastnika, podatki o 
projektni dokumentaciji, zemljiško knjižni 
podatki, opis nameravanega posega, dolžina 
, širina, načrt projekta, ocena nadomestila 
za ustanovitev služnostne pravice po prilogi 
izbranih cenilcev.

Po zbranih vseh obveznih prilogah bo sestav

ljena pogodba poslana v pregled stranki, ki 
bo podala morebitne pripombe in uskladila 
vsebine. V kolikor ne bo pripomb, bo investi
tor, ki je v tem primeru tudi služnostni upra
vičenec, podpisal pogodbo, jo vrnil lastniku 
nepremičnine v podpis in overitev podpisa. 
Naslednji korak je izstavitev računa za pla
čilo nadomestila in sestava zemljiškoknjiž
nega predloga. Po prejemu dokazila o plačilu 
nadomestila in sestave zemljiškoknjižnega 
predloga se izroči overjen izvirnik pogodbe 
in zemljiškoknjižni predlog. Z izročitvijo 
pogodbe je postopek zaključen.

Izgradnja kanalizacije pri OŠ Hajdina
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Seveda mora pred izvedbo samega prečka
nja železniške proge biti izdelan še elaborat 
o varnem delu.

Tako upamo, da smo vam s tem prispev
kom prikazali še manj viden del, ki se odvija 
skoraj pri vsaki investiciji in je občanom 
skoraj neviden.

PRIKLJUČITEV NA 
KANALIZACIJSKO 
OMREŽJE HAJDINA

Na območju občine Hajdina je gradnja 
kanalizacijskega sistema zasnovana tako, da 
so samo fekalne odpadne vode s kanalizacij
skim omrežjem speljane v centralno čistilno 
napravo Ptuj (CČNPTUJ).

V letošnjem mesecu septembru se bo 
zaključil projekt »Celovito varovanje vodnih 
virov podtalnice Ptujskega polja - I. faza«, 
to je izgradnje primarnih kanalizacijskih 
vodov.

S tem ko bo zgrajenih 15.728 m primar
nih kanalizacijskih vodov in 7 črpališč, bo 
na področju kanalizacije dosežen namen 
projekta. Da pa bi dosegli zastavljen cilj, to 
je zaščita podtalnice, je potrebno priključit 
cca. 250 gospodinjstev na novo izgrajene 
primarne kanalizacijske vode.

Še v poletnih mesecih (julij, avgust) bodo 
gospodinjstva, ki bodo imela možnost pri
ključitve na kanalizacijski sistem, prejela 
obvestila z obrazcem za izdajo odločbe za 
priklop na kanalizacijsko omrežje v občini 
Hajdina. Iz osnovnih podatkov bo razvidno, 
v kateri revizijski jašek se bo priključevalo 
določeno gospodinjstvo. I< vlogi se kot 
obvezna priloga priloži fotokopija gradbe
nega dovoljenja.

Plačilo deleža stroškov komunalne opreme 
- v tem primeru kanalizacije - znaša:

- za plačilo v enkratnem znesku 900 €
- za plačilo v 18. rednih mesečnih obrokih 

1000 €

V letošnjem septembru se bo zaključil projekt »Celovito varovanje vodnih virov pod
talnice Ptujskega polja - I. faza« - izgradnja primarnih kanalizacijskih vodov. Tre
nutno intenzivna dela potekajo tudi v naselju Hajdoše.

j---

Po prejemu odločbe se bo lahko pristopilo 
k fizični izvedbi priključitve posameznega 
gospodinjstva na kanalizacijsko omrežje. 
Pred pričetkom del je obvezno obvestiti 
predstavnika upravljavca kanalizacijskega 
omrežje v občini Hajdina , to je Komunalno 
podjetje Ptuj (kontaktna oseba: Aleksander 
MERC, gsm: 041 935 404).

Za priključke, ki bodo izvedeni brez pred-

Vse podatke o lokacijah in globi
nah revizijskih jaškov lahko občani 
pridobijo na občinski upravi občine 
Hajdina. Kontaktna oseba: Franc 
JELEN , gsm :041 411 128, franc. 
jelen@hajdina.si

Kanalizacijski sistem v Gerečji vasi je v v

hodnega pregleda upravljavca in bodo izve
deni nestrokovno, prevzamejo breme vse 
škode, ki se bo s tem povzročila, posamezni 
uporabniki.

Pri izvedbi priključka je potrebno vso skrb 
posvetiti vodotesnosti izvedbe. Osnovna 
pravila za izvedbo hišnega priključka so:

- I< delu se pristopi z izpraznitvijo obsto
ječe greznice.

- Pri izhodu iz stavbe se vgradi revizijski 
jašek.

- Pri vsaki spremembi smeri, priključkih 
in razdaljah, večjih od 50 m, se prav tako 
vgradi revizijski jašek.

- Po izpraznitvi se greznica zasuje.

iki meri že zgrajen. Foto: TM

Praviloma lahko izvede navezavo kana
lizacijskega priključka za to registriran in 
usposobljen izvajalec, ki ima pooblastilo 
upravljavca ali pa občan izvede dela sam 
pod nadzorom upravljavca.

V javno kanalizacijo se lahko odvede le 
fekalne (komunalne) odpadne vode in v 
nobenem primeru meteornih vod.

V skladu z veljavno zakonodajo na področju 
Varstva okolja seje dolžno priključiti na javno 
kanalizacijsko omrežje vsako gospodinjstvo, 
ki mu je to omogočeno v roku 6. mesecev po 
pridobitvi uporabnega dovoljenja.

Pripravil: Franc Jelen, 
občinska uprava
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Vrtec v pričakovanju razigranih malčkov

Otroški vrtec na Hajdini dobiva končno podobo

"1 /letošnjem letu je izpolnjena še 
V ena velika želja mnogih občanov 

Hajdine, zgrajen je nov otroški vrtec pri 
osnovni šoli Hajdina in sredi poletja pri
pravljen na odprtje. To je tudi prvi vrtec 
v občini Hajdina, zato je pričakovanje 
pred svečanim odprtjem toliko večje. 
Vrtec je občina Hajdina gradila v javno- 
zascbnem partnerstvu z gradbenim pod
jetjem GP Project ing. s Ptuja. Vrtec 
izpolnjuje vsa sodobna merila in zahteve 
po prostoru, ki mora biti na voljo posa
meznemu otroku. Najprej bodo v vrtcu 
uredili štiri oddelke, a bo dovolj pros
tora še za petega, obljubljajo v vodstvu 
občine. Naložba je vredna 2 milijona 
evrov, občina je prispevala zemljišče in 
projekte oziroma 800 tisoč evrov, vsak po 
600 tisočakov pa sta primaknila ministr
stvo za šolstvo in šport ter zasebni part
ner GP Project. Sicer pa v začetku julija 
v novi zgradbi potekajo še zadnja dela, 
opraviti morajo še tehnični prevzem 
objekta in pridobiti uporabno dovolje
nje. Svečano odprtje otroškega vrtca je 
napovedano za 31. avgust, ko bo potekal 
tudi dan odprtih vrat.

Janko Merc, podžupan občine Hajdina, 
ki je ves čas neposredno spremljal in vodil 
Komisijo za izgradnjo otroškega vrtca, je 
nekaj tednov pred odprtjem za Hajdinčana 
povedal: »To je velika pridobitev za občino 
Hajdina in njeno okolico, saj bo v vrtec lahko 
sprejel do 110 otrok. Vrtec je zasnovan kot 
samostojni objet in je z obstoječo šolo 
povezan s povezovalnim hodnikom. Nova 
zgradba je dolga dobrih 49 metrov in dobrih 
15 metov široka, zelo pozitivno pa je tudi to, 
kar smo upoštevali pri načrtovanju in ume
stitvi otroškega vrtca, da je okrog njega zelo 
veliko zelenih površin, ki so zelo dragocena 
pridobitev. V sklopu te gradnje smo prido
bili še kompleks novih zunanjih, športnih 
igrišč nedaleč od šole in vrtca. Igrišča so 
velika okrog 250 m2, kar presega normativ 
za okrog 15 m2 na otroka, skratka okrog 
1.000 m2 več je novih športnih površin, kot 
jih predpisujejo standardni normativi.

Želim poudariti, da so sama dela pri 
izgradnji vrtca potekala zelo hitro, nekatera 
dela pa smo po dogovoru z gradbeno nad
zornico Anico Drevenšek tudi zaustavili, da 
se je objekt lahko dobro posušil, kar pa nam 
je na nek način narekovalo tudi vreme. Sedaj 
je vreme drugačno, mnogo bolj naklonjeno, 
tako da lahko dela Analiziramo brez težav. 
Končana je zunanja fasada, morda manjka 
še kje kaj, urejamo notranjost vrtca, polo
ženi so parketi, v zaključni fazi so pleskarska

dela, z vgradnjo notranje opreme pa načrtu
jemo, da bodo monterji zaključili v začetku 
avgusta. 20. julija je že planiran tehnični 
pregled in do takrat morajo biti opravljena 
vsa načrtovana dela, da bi lahko bil tehnični 
prevzem pozitivno zaključen.«

Je v času gradnje prihajalo morda tudi do 
kakih zapletov? Ste v tem trenutku zado
voljni z opravljenim delom gradbincev?

»Delo z gradbeniki je zmeraj zanimivo. 
Najbolj zanimiv je seveda podpis pogodbe o 
gradnji, ko vsi z velikimi očmi najprej vidimo 
naložbo, hitro pa je mogoče spoznati, da se 
težave takrat šele začnejo. Te je potrebno 
sproti reševati. Želim povedati, da smo s 
samim izvajalcem izredno zadovoljni, tudi 
z nadzorom, saj smo uspešno odpravili vse

nejasnosti, se sproti dogovarjali za manjše 
lepotne popravke. S skupnimi močmi in 
dobrimi dogovori smo uspeli, da bomo na 
koncu lahko pravzaprav zadovoljni vsi.

Otroški vrtec na Hajdini pa je navsezad
nje želja več generacij in ima izredno velik 
pomen za okolje, kar smo lahko spoznali že 
ob samih prijavah ob vpisu otrok. Iz naše 
občine je v vrtec vpisanih okrog 4/5 otrok, 
nekaj otrok pa je iz bližnjih, sosednjih občin. 
Tukaj se seveda prepletajo različni interesi 
staršev, kar je povsem normalno. Verjamem, 
da bodo malčki kot tudi njihovi straši po 
odprtju vrtca zelo zadovoljni s prostori in 
urejeno okolico, pa tudi da bodo spoznali, da 
je vrtec postavljen na izredno lepem kraju.«

TM

In še pogled v notranjost novega vrtca, ki bo nekaj posebnega, predvsem pa bo v 
njem veliko barvitosti in živahnosti. Foto: TM
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Kulturno-družabni večer v šotoru na Hajdini
/"Ahčina Hajdina in ZKD Občine 

Hajdina sta v petek, 18. junija, 
pripravili prireditev, s katero so svečano 
obeležili dan državnosti in 10. obletnico 
Štajerskih frajtonarjev iz KD Hajdoše. 
Prireditev so poimenovali kulturno-dru
žabni večer, ki je bil mešanica kulture, 
kulinarike in tudi pridobitev v samem 
centru občine. V uporabo je bil predan 
tudi defibrilator, ki je pomembna pri
dobitev za občane. Dokončana je tudi 
skulptura, ki je simbol občine, v razstav
nem prostoru razstavlja svoje rezbarije 
Peter Gojkovič.

Posebnost večera je bila tudi peka perut
nic. Iz vsake vasi so ekipe vaških odborov 
pekle perutnice, ki so jih postregle obisko
valcem. Perutnice je sponzorirala Perutnina 
Ptuj, nekaj pa jih je bilo dokupljenih. Ob 
pokušini perutnic, ob kozarčku rujnega iz 
Marinove kleti kletarja letnika 2009 Jožeta 
Megliča iz Skorbe in izvajanju kulturnega 
programa so obiskovalci preživeli čudovit 
poletni večer. Predstavniki vaških odborov 
so prejeli priznanja za peko perutnic, ki jih

Štajerski frajtonarji

je podelil župan. Posebej se je zahvalil pod
jetju Perutnina Ptuj, ki ima na Sp. Hajdini 
sedež Perutninarske zadruge in v naši občini 
številne kooperante reje perutnine. Našim 
občanom pa omogoča številne zaposlitve. 
Sodelovanje med občino in podjetjem je že 
vrsto let dobro.

VEČER, POSVEČEN 
OBLETNICI ŠTAJERSKIH 
FRAJTONARJEV

Ker je bila prireditev med drugim posve
čena tudi 10. obletnici Štajerskih frajtonar-

Utrinki s pečenja perutnic: člani V O Gerečja vas ... ... V O Spodnja Hajdina ...

... VO Hajdoše ... ... VO Slovenja vas ...
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... VO Draženci... ... in VO Skorba.

jev, so program pričeli z njihovim nastopom. 
Nato je Alfonz Strnad, predsednik KD Valen
tin Žumer iz Hajdoš, nagovoril obiskovalce 
in spregovoril o uspešnem delu mladih har
monikarjev. Štajerski frajtonarji so znani v 
domovini in tudi v tujini. Skupaj z županom 
občine Hajdina g. Radoslavom Simoničem 
sta podelila zahvale mladim frajtonarjem, ki 
vztrajajo v skupini že 10 let. Zahvale so pre
jeli Romana Teskač, Klavdija Pletršek ...

Prireditev je bila posvečena tudi dnevu 
državnosti. Slovensko himno je zapel doma
čin Uroš Sagadin. Slavnostni govornik je 
bil župan, ki je poudaril pomen praznika in 
odprl razstavo rezbarij, dokončano skulp
turo ter predal v uporabo defibrilator.

V nadaljevanju programa so nastopile čla
nice TW1RLING kluba Hajdina, plesalci 
folklorne skupine FD Sv. Marina Hajdina, 
pevec Uroš Sagadin, pevka Ela, Štajerske fraj
tonarice in »Štajerski Brendi« - Renato Leber. 
Večer so zaključili Štajerski frajtonarji.

Zelo zanimiva je bila tudi predstavitev 
Karate kluba Hajdina in študentov Akade
mije karateja iz Maribora pod vodstvom 
trenerja Ljuba Javorška. Prireditev je bila 
resnično pestra, kjer je lahko vsak obiskova
lec našel kaj zase. Vsi so bili mnenja, da naj

Župan radoslav Simonič im direktorica Zdravstvenega doma Ptuj dr. Metka Petek Uhan 
sta v uporabo predala defibrilator; desno Peter Gojkovič Foto: Karolina Kaisersberger

prireditev postane tradicionalna.
Kulturne prireditve v naši občini potekajo 

v jesensko zimskem času in nekaj tudi spo
mladi. V poletnem času pa vlada mrtvilo. Trg 
pred občino je čudovit prireditveni prostor, 
ki ga je potrebno izkoristiti za poletne prire

ditve na prostem. V naslednjih letih načrtuje 
občina Hajdina izgradnjo letnega odra z ure
jeno okolico, kar bo idealno za organizacijo 
prireditev.

Hilda Bedrač

11



julij 2010 HAJDINCAN

Brežičani vrnili obisk Hajdini
^ rečanje s prebivalci občine Brežice, 
O natančneje z njenim vodstvom in 

predstavniki nekaterih organizacij na 
Hajdini je bil nekaj posebnega. 4. junija 
so namreč Brežičani po sedmih letih 
vrnili obisk in tako obogatili dosedanje 
prijateljske vezi, njihov gostitelj pa je bil 
hajdinski župan Radoslav Simonič. Po 
predstavitvi občine in njenih posebnosti 
je župan gostom izročil še Monografijo 
občine ter jih povabil, da še kdaj obiščejo 
občino in skupaj izmenjajo tako zelo 
dobrodošle izkušnje.

Brežiški župan Ivan Molan ni skrival 
zadovoljstva, da so po vseh teh letih ven
darle našli čas in se podali na drugi konec 
Slovenije, v občino Hajdina, s katero so 
dobre stike navezali že pred dobrimi sed
mimi leti. V predstavitvi svoje občine skozi 
vsakdanji utrip je župan Molan pouda
ril, da je to občina s 24.500 prebivalci, da 
imajo bogato zgodovino in da so mesto, ki 
je obdano z veliko podeželja, kar tudi radi 
povedo. Predvsem pa naj bi bila občina Bre
žice občina mnogih interesov in potreb, je še 
poudaril brežiški župan, ki je tudi prepričan,

Župana Hajdine in Brežic: Radoslav 
Simonič in Ivan Molan

da to ni bilo zadnje srečanje s Hajdinčani. 
Zato je tudi s seboj pripeljal mnogo poseb
nih ljudi, da bodo stiki med občinama, ki sta 
si kar precej različni, ostali še bolj pristni, 
pa tudi da bodo skupaj izkoristili priložnost 
za izmenjavo dobrih praks, ki jih v lokalni 
samoupravi ne sme manjkati.

Brežičani so po obisku občinske hiše obis
kali še Martinovo cerkev na Hajdini, kjer 
jim je župnijo in sakralno bogastvo predsta
vil župnik naddekan Marijan Fesel, ki jih je

Dobre stike sta navezala tudi direktorja 
obeh občinskih uprav.

nato skupaj z županom povabil še v Marti
novo klet. Tam so jih sprejeli nekateri haj
dinski kletarji in hajdinske gospodinje, ki so 
jim postregle z nekaj jedmi iz rimskih časov, 
za kar pa so jim gostje namenili tudi veliko 
pohval. Na Hajdini so si ogledali še gasilski 
dom, 1. mitrej na Sp. Hajdini, vodovod v 
Skorbi in druženje zaključili v Slovenskem 
hramu v Slovenji vasi.

TM

Goste iz Brežic je dobrodošlica čakala že na občinskem trgu, 
potem pa jih je župan Simonič povabil v občinske prostore.

In še sprejem gospodov kletarjev pred Martinovo kletjo

... v Martinovi kleti pa izbrane dobrote iz rimskih časov, ki so 
jih pripravile hajdinske žene in dekleta. Foto: TM
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V

Odprli srca za male in velike SONČKE

Veliko jih je bilo na letošnjem dogodku S srcem za ljudi, ki so odprli svoja srca in pomagali po najboljših močeh ... Foto: TM

X /'športnem parku Hajdina je občin- 
V ski odbor SDS ob pomoči mnogih 

dobrih ljudi pripravil že tradicionalni 
športno-humanitarni dogodek S srcem

DRUŠTVO ZA CfRORAUMMRAUZO PTUJ-ORMOŽ 
L_____________________________________________________A

Strokovna komisija je izbrala tudi 
izstopajoče posameznike in jih 
nagradila s pokalom:

- Najstarejši udeleženec - Janko Stre- 
her (športniki)

- Najboljši strelec - Andrej Šeruga 
(Duhovniki Pax)

- Najbolj modra poteza - dr. Marjan 
Leber (lokalni politiki)

- Najbolj borbeni igralec - Alojz Pod
goršek (Slovenski župani, župan Šmart
nega ob Paki)

- Najboljša vratarka - Alenka Murko 
(ženska nogometna reprezentanca)

- Najbolj atraktivna poteza - Milan 
Pečovnik Pidži (Humane zvezdice)

za ljudi, ki je bil znova dobro obiskan. V 
igranju nogometa se je tudi letos pome
rilo kar nekaj ekip z znanimi imeni iz 
sveta športa, politike, kulture in zabave. 
Vsi ti so pokazali veliko športnega duha, 
predvsem pa dobre volje in želje pomagati 
tistim, ki so pomoči še kako potrebni.

Sončku, društvu za cerebralno paralizo Ptuj 
- Ormož, pa je mag. Stanko Glažar, predsed
nik organizacijskega odbora športno-huma- 
nitarne prireditve, izročil vrednostni ček v 
višini 1.600 evrov. Zadovoljstvo ob tem zelo 
plemenitem dejanju je bilo izjemno, sicer pa 
je Stanko Glažar poudaril, da je veliko ljudi 
odprlo svojo srca, v velikem številu so se 
odzvali povabilu in z veseljem pomagali.

TM

Predsednici društva Sonček, društva za 
cerebralno paralizo Ptuj - Ormož, Brigiti 
Pulko je mag. Stanko Glažar, predsednik 
organizacijskega odbora športno-huma- 
nitarne prireditve, izročil vrednostni ček 
v višini 1.600 evrov.

13
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Nasa Mojca ima hišno dvigalo

Mojca je prerezala vrvico pred vhodom v dvigalo, do katerega 
se lahko pripelje z vozičkom ali pa s stojko, ki ji omogoča giba
nje po hiši in odslej tudi v okolici, saj ne bo več težav s pre
našanjem po stopnicah. »Sončki, zdaj pa pridite!«, je povabila 
svoje prijatelje iz Delovno varstvenega zavoda Sonček, ki so 
nestrpno čakali, da se vrne dvigalo, s katerim so se potem tudi 
oni zapeljali v hišo, kjer jih je čakalo novo presenečenje - Moj
čina nova kuhinja, kjer jih bo lahko postregla, ko bodo prišli na 
obisk. Skuhala jim bo kavo, mami Magdi, kije odlična kuharica, 
pa bo lahko pomagala pri pečenju peciva.

A /Tojca Sagadin, devetnajstletnica, 
jLVZ.doma iz Njivercev v občini Kidri

čevo, boleha od četrtega leta starosti.
Danes se diagnoza njene bolezni glasi 
mitohondrijska bolezen, podobna je 
cerebralni paralizi, pred leti, po uspeli 
operaciji ameriškega kirurga, pa se je 
življenje Mojce in njene družine v mar
sičem spremenilo na bolje.

Pri tem pa ima veliko zaslug tudi humana 
pomoč različnih organizacij, društev ter šte
vilnih prijateljev in sorodnikov, ki so pod
prli prizadevanja, da bi mlademu dekletu 
omogočili čimveč neodvisnosti od drugih.
Mojca je pred časom dobila svoje hišno dvi
galo. Na domu družine Sagadin v Njivercah 
se je zbralo veliko dobrih ljudi, med njimi 
tudi Mojčini prijatelji - varovanci Varstveno 
delovnega centra Sonček Ptuj - Ormož.

Prišla sta tudi župan občine Hajdine 
Radoslav Simonič in podžupan Kidričevega 
Jože Medved, družinska prijatelja in dobro
tnika Slavka in Franc Gojčič, Marijan Bogati, 
direktor podjetja tesnila Bogadi, ki je velik 
družinski prijatelj Sagadinovih, z Mojco sta

Življenje veliko lepše je, 

če veselje z drugimi deliti se sme, 

se z njimi smejati in veseliti, 

skozi življenje skupaj hoditi...

Sagadinova družina - oče Janez, Mojca, mama Magda in prvo
rojenka Natalija, ki je tudi svoj študij posvetila temu, da bi lahko 
čim bolj pomagala sestrici in njenim prijateljem s podobnimi 
težavami. Vsi skupaj se iskreno zahvaljujejo vsem ljudem 
dobrega srca, ki so doslej že večkrat pokazali razumevanje. 
Zrno do zrna - tokrat je bila investicija namenjena postavitvi 
dvigala in preureditvi kuhinje, ki je prilagojena za to, da lahko 
v njej Mojca z vozičkom ali stojko pride do spodnjih ali tudi 
zgornjih elementov.

se veselila tudi sorodnika Cvetka in Janko 
Merc, Saša Ljubeč, predsednik Leo kluba 
Ptuj, Tanja Tučič, predsednica Soroptimist 
kluba Ptuj in še mnogi drugi.

Družini Sagadin je v dolgi in velikokrat zelo 
žalostni poti življenja uspelo prebroditi mar
sikatero težavo, zaobiti mnoge ovire, veliko
krat narediti skoraj nemogoče - vse z eno 
samo veliko željo, da bi se življenje Mojce 
spremenilo na bolje. Da bi zanjo postalo vsaj 
malo lažje, da bi bila čim bolj samostojna, pa 
tudi, da bi ji prineslo novih moči za vsak nov 
dan življenja. Tako velikokrat povesta oče 
Janez in mama Magda ter sestra Natalija, ki 
je Mojci v veliko oporo in pomoč.

Kako zelo dragocen je vsak nov dan živ
ljenja, kako dragoceno je sonce, ki Mojco 
spremlja na njenih korakih in kako drago
cena ter pomembna je pomoč prijateljev, 
humanitarnih organizacij in vseh dobrih 
ljudi, ni potrebno posebej poudarjati. Veliko 
dobrih ljudi je danes srečnih za Mojco in vse 
njene, še posebej, ker jim je uspelo uresničiti 
še en velik cilj, ki so si ga zadali. Oče Janez 
se je v imenu vseh že zahvalil ob simbolični 
predaji hišnega dvigala in odprtju nove 
kuhinje, v kateri je zdaj veliko prisotna tudi 
Mojca.

Mojci pa lahko le zaželimo, da bi se s tem 
dvigalom veliko vozila in bi ji dobro služilo,

predvsem pa, da bi zanjo posijalo še 
veliko sončka, da bi bila še naprej tako zelo

Foto: Silvestra Brodnjak

Mojca je zelo rada tudi ob računalniku. 
Internet ji omogoča stike s prijatelji po 
Sloveniji. Če ji boste na mojca.sagadi- 
n@gmail.com napisali kakšno sporočilo, 
Vam bo rada odgovorila.

pogumna, tako prijetna in vesela punca, kot 
jo mnogi poznamo.

Tatjana Mohorko
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Vlasta Nussdorfer v družbi Hajdincank
T T ajdinčanke so se v aprilu srečale 
-l M.z znano Slovenko, nominiranko 

za Slovenko leta Vlasto Nussdorfer. 
Poznamo jo kot višjo državno tožilko 
na Vrhovnem državnem tožilstvu, pred
sednico društva Beli obroč, Kluba z 
razlogom in Kluba Janinih Slovenk, pa 
avtorico mnogih knjig, bila je proglašena 
tudi za Sončno osebnost leta, Izjemno 
osebnost leta 2007 in še bi lahko našte
vali.

In Vlasta Nussdorfer nas je izjemno 
navdušila. Spomin nanjo je enkraten, 
zato ji želimo vso srečalo na njeni poti, 
še posebej pa v trenutkih, ko pomaga 
ljudem z vso svojo toplino, lepo besedo, 
strokovnostjo in tudi z denarjem.

Njeno predavanje na Hajdini v družbi žena 
in deklet je izzvenelo kot pripoved njenega 
nadvse zanimivega življenja, v katerega 
je vpete veliko dobrodelnosti in človeške 
topline. Sicer pa se Nussdorferjeva rada 
druži z ljudmi po vsej Sloveniji, še posebej z 
ženskami, kar nam je zaupala tudi v poseb
nem pogovoru in k temu dodala: 

»Predavamo o različnih temah in mislim, 
da so tovrstna predavanja zelo lepo sprejeta. 
Velikokrat se pogovorimo tudi o takih stva
reh, o katerih se drugače morda ne bi nikoli, 
če bi bila bolj pisana družba. Odkar sem

Poleg Utrinkov bo predavateljica lahko 
spoznala tudi zgodovino naše občine, 
saj ji je predsednica Marija Pulko izro
čila darilo župana Radoslava Simoniča 
- monografijo o Hajdini. Foto: Silvestra 
Brodnjak

napisala knjigo Naše deklice z vžigalicami in 
z njo prepotovala celo Slovenijo, sem slišala 
za mnogo življenjskih zgodb. In ponavadi se 
na srečanjih oglasi še kdo, ki bi rad sprego
voril z mano. Pove svojo žalostno zgodbo ali 
delček, potem pa mi ljudje tudi pišejo. Želijo 
telefonsko številko, naslov in potem iz vsa
kega kraja, ki ga obiščem, prihaja pošta.«

In vseh pisem in kontaktov je Nussdorfer
jeva zelo vesela, saj le tako lahko pomaga in 
deli nasvete. V tem času tudi pridno piše in

objavlja najrazličnejše članke, in na Hajdini 
nam je zaupala, da bo prav gotovo nastala 
tudi njena sedma knjiga. Njene knjige pa ne 
samo osveščajo, ampak pomagajo zbirati 
denar, s katerim potem pomagajo ljudem, 
kar je nekaj zelo izjemnega in plemenitega 
v naši družbi.

»IZJEMNA OSEBNOST,
KI TEZAZSVOJI OB PRVEM 
SREČANJU«

»Vsem, ki smo se zbrali, bilo nas je blizu 
80, je čas kar prehitro minil. Gospa Vlasta je 
namreč izjemno zanimiva osebnost. Z nami 
je bila višja državna tožilka, nominiranka za 
Slovenko leta, Sončna osebnost leta, avtorica 
šestih knjig, ki govorijo o izkušnjah, ki jih je 
imele z ljudmi v najrazličnejših stiskah in še 
bi lahko naštevali. V prvi vrsti pa je izjemno 
topla osebnost, ki te zasvoji ob prvem sreča
nju. Zna s preprostim načinom pripovedo
vanja pritegniti poslušalce. Mislim, da smo 
iz njenih ust slišale veliko zanimivega in da 
jo bomo še kdaj povabile med nas,« je po 
srečanju z Nussdorferjevo povedala Marija 
Pulko, predsednica društva žena in deklet 
občine Hajdina.

TM

Da ne pozabimo, kdo vse je poslušal predavanje, še skupinska slika s predavateljico Vlasto Nussdorfer in njeno desno roko 
Ljubo Capuder.
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Hajdincankam zahvala Slovenskega arheološkega društva

Mariji Pulko, predsednici Društva žena in deklet občine Haj- Pogled v svečano dvorano celjskega Pokrajinskega muzeja je 
dina, je zahvalo izročila doc. dr. Irena Lazar, predsednica bil nadvse prijeten, saj so Hajdinčanke »zasedle« veliko mest v 
SAD-a dvorani in z navdušenjem spremljale izjemen kulturni dogodek

C* lovensko arheološko društvo je v 
Pokrajinskem muzeju v Celju sredi 

junija podelilo stanovska priznanja za 
dosežke preteklega leta. Priznanji Slo
venskega arheološkega društva (SAD) so 
prejeli razstava Narodnega muzeja Slo
venije Ljubljanica - kulturna dediščina 
reke in projektna skupina Celeia - mesto 
pod mestom za predstavitev arheolo
ških ostalin in situ. Zahvalna listina je 
šla v roke Društvu žena in deklet občine 
Hajdina, nagrade za življenjsko delo pa 
tokrat niso podelili.

V prebrani obrazložitvi ob podelitvi 
zahvalne listine predsednici Mariji Pulko 
je bilo slišati: »Zahvalna listina se podeli

Društvu žena in deklet občine Hajdina, ki 
sodeluje s Pokrajinskim muzejem Ptuj že 
od leta 1999, ko so s pripravo rimskih jedi 
popestrile dogajanje ob mednarodnem sim
poziju 'Ptuj v rimskem carstvu - mitraizem 
in njegova doba.

Z ljudsko pesmijo in izvrstno hrano po rim
skem ali domačem okusu so v desetih letih 
dopolnile marsikatero od razstav v Ptujskem 
muzeju, tako med drugim tudi odprtje raz
stave 'Živeli! Pivsko posodje iz slovenskih 
muzejev skozi čas' v Butriu v Italiji leta 2007, 
odprtje razstave 'Rimski vsakdan v Petovioni’ 
leta 2008 in predstavitev publikacije z istim 
naslovom leta 2009. Leta 2007 so sodelo
vale tudi pri razstavi 'Kdo je napravil Vidku

Na skupni fotki sta tudi članici hajdinskega društva Mojca Vomer Gojkovič in Nataša 
Kolar, obe izjemni strokovnjakinji iz ptujskega Pokrajinskega muzeja. Foto: Tatjana 
Mohorko

srajčico', ko so razstavljale skupaj s Pokra
jinskim muzejem Ptuj vezenine in tkanine iz 
preteklosti. Društvo s svojim delom skrbi za 
ohranjanje tradicije, s pripravo rimskih jedi 
pa se predstavljajo pri različnih prireditvah. 
Nenazadnje prek rimske kuhinje seznanjajo 
z rimsko kulturo tudi takšno občinstvo, ki 
sicer ne zahaja pogosto v muzeje. V letu 
2009 so praznovale svojo desetletnico, ob 
kateri so izdale obsežno monografijo; nji
hovo sodelovanje na muzejskem in še pose
bej arheološkem področju je bilo vsa ta leta 
izvirno in slikovito.«

»NAŠE ČLANICE SO SE 
VŽIVELE V TO DELO, 
UŽIVAJO IN SE RADE 
POKAŽEJO Z RIMSKO 
KUHINJO«

Marija Pulko je po podelitvi v Celju str
nila prve občutke in zadovoljstvo: »To pri
znanje ima velik pomen. Pomeni potrditev 
desetletnega dela naših članic, pomeni, 
da so ljudje, ki so obiskovali prireditve, na 
katerih so članice pripravljale rimske jedi, 
da so to doživeli, da so si zapolnili, skratka 
da je bilo dobro pripravljeno in da je bilo to 
odmevno. Prepričana sem, da so se naše čla
nice po vseh teh letih že vživele v to delo, da 
uživajo, da uspejo najti čas za pripravo teh 
jedi, da se pokažejo s tem, kar znajo, pa tudi, 
da jim ne manjka izzivov za vsak novi dogo
dek. Naše članice namreč po starih recep
tih Rimljanov zmeraj pripravijo kaj novega. 
Želim pa dodati, da sta nam pri vse tem v 
veliko pomoč Mojca Vomer Gojkovič in 
Nataša Kolar iz pokrajinskega muzeja Ptuj.«

Tatjana Mohorko
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Hajdinski ljudski pevci z drugo zgoščenko
r~W novim glasbenim izdelkom so se Že nekaj let pevci delujejo pod okriljem 
^-/domačemu občinstvu v dvorani I<PD in DU Hajdina, pred časom pa je 

DU Hajdina na prireditvi z nasovom skupini šestih pevcev, ki jih vodi priza- 
»Zapojmo s Hajdinčani« 11. aprila pred- devni Hajdinčan Maks Kampi, uspelo pred
stavili ljudski pevci s Hajdina. staviti svojo drugo zgoščenko. Promocijo

ZAPOJMO S HAJDINČANI
11201 p

n i ir srHI Mm mKBkM.
rt/ ; fr

Pevci se na odru dobro znajdejo, še posebej pa v družbi domačinke Nataše Štum- 
berger, ki je velikokrat v vlogi napovedovalke kulturnih prireditev v občini Hajdina in 
vse pevce že dobro pozna. Foto: Silvestra Brodnjak

zgoščenke hajdinskih ljudskih pevcev so s 
pesmijo obogatili mnogi pevski prijatelji iz 
hajdinske in okoliških občin, s katerimi Haj
dinčani že lep čas uspešno sodelujejo.

Pevcem iskrena čestitka za glasbeni izdelek 
in čim več uspeha na tej poti.

TM

Hajdinskim ljudskim pevcem je izrazil 
vse čestitke ob izdaji druge zgoščenke 
tudi hajdinski župan Radoslav Simonič

Kulturni napovednik

KD Valentin Žumer 
Hajdoše

V sklopu občinske prireditve so 18. junija 
v šotoru pred občinsko zgradbo obeležili 
državni praznik in 10-letnico Štajerskih 
frajtonarjev. Sporočajo tudi, da so pevke

Gmajnarice z 31.3.2010 prenehale s 
svojim delovanjem.

ZKD občine Hajdina
Organizira 18.6.2010 ob 18.30 kul- 

turno-družabni večer v šotoru pred PSC 
Hajdina. Praznovali so 10. obletnico 

Štajerskih frajtonarjev in dan državnosti. 
Ob tej priložnosti so predali defibrilator 
in dokončano skulpturo, obetavna pa je 

bila tudi pokušina pečenih perutnic, ki so 
jih pripravili vaški odbori. Prireditev je 

spremljala otvoritev razstave ljubiteljskega 
rezbarja Petra Gojkoviča.

V času šolskih počitnic bodo organizirali 
aktivnosti za osnovnošolce. Od 26. 6. do 
30. 6. 2010 bo v Skorbi Tabor Praha, od

11. do 13. avgust pa likovne delavnice 
za osnovnošolce. Dela, ki bodo nastala 
v delavnicah za osnovnošolce, si boste 

lahko ogledali na razstavi, katere otvoritev 
bo 23. 8. 2010.

Posamezniki iz ZKD občine Hajdina se 
bodo udeležili izobraževanja za režiserje 
in igralce, ki bo v Izoli v okviru JSRSICD. 
Načrtujejo vključevanje v prireditve ob 
občinskem prazniku in prireditev Praz

nujmo s pesmijo.

KPD »Stane Petrovič« 
Hajdina

Dramska sekcija in lutkovna sekcija bosta 
čez poletje skrbeli za izobraževanje reži

serjev in igralcev in se pripravljali na novo 
sezono (izbirali novo delo, se dogovarjali 

o avtorskih honorarjih, iskali igralce, 
naredili priredbo besedila...)

Ljudski pevci in ljudske pevke bodo 16.
7. 2010 nastopili na prireditvi Zapojmo 
s prijatelji, ki bo na Grajeni. V nedeljo, 

14. 6. so pevci nastopali na Turnišču, 27.
6. pa bodo nastopali pri TD Hotinja vas.

Pevke se bodo v juliju in avgustu odzivale 
na povabila, ki jih dobivajo za nastope.

V tem času se bodo pevci pripravljali na 
celovečerni koncert v Izoli in Strunjanu, ki

ga bodo imeli v jeseni.

Seveda pa si bodo sekcije KPD Hajdina 
privoščile tudi počitnice.

KD Skorba

V I<D Skorba bodo poletni čas namenili 
oddihu pa tudi pripravam na prireditev 
Večer vinskih ljudskih pesmi. To bo sre

čanje ljudskih pevcev in godcev, na katero 
vabijo tudi domače pesnike in recitatorje,
da predstavijo svoja tematsko obarvana 

dela.

Ljudske pevke bodo ob koncu junija 
nastopile še na srečanju ljudskih pevcev v 

Hotinji vasi,
gledališke skupine pa bodo po poletnem 
oddihu s svojim poslanstvom nadaljevale 
v septembru oziroma proti koncu leta.

Klavdija Beber

17



julij 2010 HAJDINČAN

SUS teatru iz Drazencev ne manjka izzivov in motivacije
"1 rŠUS teatru iz kulturnega društva 
V Draženci smo z junijskimi gosto

vanji v Mestnem gledališču Ptuj, na 
Grajskem dvorišču v Ormožu in na pri
reditvi Rock Otočec zaključil sezono 
2009/2010.

Aktualno komedijo »Drzni in poskočni«, ki 
je bila premierno uprizorjena 21. februarja 
2010 in je navdušila tako občinstvo kot stro
kovno javnost, si je na desetih ponovitvah 
ogledalo več kot 1500 gledalcev, povpraše
vanje po predstavi pa je še vedno izjemno.

Aljaž Godec je na regijskem Linharto
vem srečanju gledaliških skupin za sezono 
2009/10, prejel posebno nagrado žirije za 
celovit in sistematičen pristop k razvoju 
gledališkega ustvarjanja in stoodstotno rea

lizacijo ambiciozno zastavljenega koncepta. 
Damijan Zagoršek in Jana Žerak pa sta bila 
predlagana v ožji izbor treh kandidatov za 
najboljšo moško in najboljšo žensko vlogo.

Že drugo leto zapored smo bili izbrani na 
tekmovalni del enega najprestižnejših festi
valov ljubiteljskega gledališča v Pekrah pri 
Mariboru. Za alko-komedijo »Klinik Kozar- 
cky« avtorja Dušana Jovanoviča je režiser 
Aljaž Godec prejel nagrado strokovne žirije 
za najboljšo režijo festivala za leto 2010.

Sezona, v katero smo sistematično vložili 
veliko energije za celostno produkcijo kome
dije Drzni in poskočni ter poskrbeli za večjo 
prepoznavnost ŠUS teatra, se je pokazala za 
do zdaj najuspešnejšo. Tako z umetniškega 
stališča kot iz stališča obiska vseh predstav

smo si postavili visoka merila, ki jih bomo 
poskušali še naprej dvigovati. Že jeseni 
bomo z Drznimi in poskočnimi gostovali 
na festivalih in kulturnih dvoranah v Ljub
ljani, na Celjskem, Dolenjskem, Koroškem 
in za vse tiste, ki komedije še niste videli 
tudi na Ptuju. Istočasno bomo začeli s študi
jem novega dramskega dela in pripravili vse 
potrebno za novo smeha in razburljivosti 
polno sezono 2010/11. Bi se pa radi zahvalili 
vsem, ki nas moralno ali kako drugače pod
pirate in odličnim gledalcem, ki vsako leto 
komaj čakate, da vas ponovno zabavamo. Vi 
ste naša motivacija pri ustvarjanju, izziv in 
odgovornost za kvalitetno delo.

AG

Aljaž Godec - igralec in režiser ŠUS teatra
T)ogovarjali smo se z mladim in nada-
.L rjenim igralcem in režiserjem ŠUS 

teatra, ki nam je zaupal svoje poglede in 
izkušnje z gledališko igro ter kakšni so 
načrti gledališke skupine v bodoče.

Kdaj si se začel ukvarjat z gledališko 
igro? Kaj te je pritegnilo?

Za dramsko igro sem se navdušil že v OŠ, 
kjer sem sodeloval v dramskem krožku pod 
mentorstvom Lee Florjančič. Dramsko 
igro kot način življenja, razmišljanja pa mi 
je v srednji šoli predstavila Branka Beze
ljak Glazer. Igra je postala sredstvo mojega 
izražanja, dramske vaje vrelec energije in 
publika potrditev dobrega dela. Na splošno 
rad zahajam v teater, kjer obožujem drame, 
realne tekste, ki so psihološko - realno 
naravnani in na ta način prikaz realnosti, ki 
je daleč od idile in popolnosti.

Kateri žanr ti je bližje, komedija ali 
drama, in zakaj?

Zagotovo je komedija najprivlačnejši 
dramski žaner za gledalca. Je tudi žanr, ki je 
najširše sprejet in namenjen najširšemu delu 
občinstva. Vendar je komedija najtežja za 
igralca, jo je najtežje kvalitetno naštudirat in 
kvalitetno uprizorit.

Sam si v teatru le redko ogledam komedijo, 
prisegam na socialno-psihološke drame, ki 
so odraz družbene realnosti. So kritične 
in gledalca le redko pustijo praznega. Še 
več, človek velikokrat lahko doživi katarzo. 
Menim, da je to cilj in namen teatra.

Katera vloga ti je ljubša, tista igralca ali 
režiserja?

Tako režija kot igra zame predstavljata velik

Aljaž Godec: »Prizadevam si vzgajati in 
izobraževati dramske igralce v umetni
škem duhu.«

izziv. Lahko bi rekel, da kot režiser izjemno 
uživam v študiju na predstavo. Lahko 
namreč implementiram lastne ideje, vklju
čim lastno filozofijo. Kot igralec pa izjemno 
rad nastopam, obožujem polne dvorane, 
publika mi daje neizmerno energijo.

Koliko časa in vaj je potrebnih za igro 
kot je na primer »Drzni in poskočni«?

Ker študiram v Ljubljani, so vaje skon
centrirane na vikende. To je še toliko bolj 
naporno za igralce, saj mora biti vaja na ta 
način daljša in intenzivnejša. Študij pred
stave je zajemal 45 vaj, od oktobra do febru
arja. Posamezna vaja pa nikoli ni trajala manj 
kot tri ure.

Kot umetniški vodja teatra najprej zberem 
dramski tekst. Pri tem poskušam imeti v 
mislih igralce, publiko, osebno navduše
nje, izvirnost teksta, avtorjevo prefinjenost, 
težavnost... .Nato sledi morebitna priredba 
in dramaturška ureditev. Vse to traja več kot 
mesec dni. Dejanski študij dramskega teksta 
se nato začne z interpretativnimi vajami, 
nadaljuje se z urejanjem prehodov na odru, 
ki mu gledališko pravimo »mizanscena«, in 
zaključi z neumornim piljenjem in bruše
njem določenih prizorov, ki jih zadnjih nekaj 
vaj povežemo v celoto. Vzporedno s tem pa 
se pri študiju gledališkega lika ogromno časa 
namenja pogovoru z igralci in odkriva psi
hološko ozadje lika, ki ga igralec igra.

Kakšni so načrti SUS teatra v bodoče?
ŠUS teater kot sekcija I<D Draženci si priza

deva vzgajati in izobraževati dramske igralce 
v umetniškem duhu. Svojim članom pribli
žati teater kot način razmišljanja, življenja in

18



HAJDINČAN julij 2010

Letošnja predstava Drzni in poskočni je doživela veliko ponovitev. Foto: Stanko 
Kozel

jih seznaniti z dramskimi veščinami. Vsako 
leto si zastavljamo višje cilje, sprejemamo 
zahtevnejše umetniško-dramske izzive. Na 
repertoar uvrščamo predvsem komedijo, 
ki slovi kot en najzahtevnejših dramskih 
žanrov za igralca, a je hkrati najbližje ljudem 
in ga najprej vzamejo za svojega.

ŠUS teater se je v zadnjih dveh letih na 
široko odprl ptujskemu in slovenskemu 
občinstvu. V tem času smo gostovali na več 
kot 38-ih odrih na širšem ptujskem in vse
slovenskem območju. Na ta način je naši 
predstavi Afero poln kufer in Kliniko ICozar- 
cky videlo približno 4000 ljudi. Povabljeni 
smo bili v redni abonmajski program v Pes
nici pri Mariboru, Staršah, Miklavžu na Dr. 
polju, Velenju, Šentvidu pri Ljubljani, Krme
lju na Dolenjskem in Ravnah na Koroškem.

Že drugo leto zapored smo bili izbrani na 
tekmovalni del enega najprestižnejših festi
valov ljubiteljskega gledališča v Pekrah pri 
Mariboru. Na lanskem festivalu je naš igra
lec Damijan Zagoršek prejel prestižni naziv 
»naj komedijant festivala« za vlogo Štange v 
predstavi »Afera poln kufer«.

Prav tako smo bili v zadnjih dveh letih 
izmed 20 ljubiteljskih gledališč iz območnih 
izpostav JSKD Ormož, JSKD Ptuj in JSKD

Slovenska Bistrica , izbrani med 3 najboljše 
in se uvrstili na regijsko Linhartovo tekmo
vanje, na katerem je Damijan Zagoršek, leta 
2008 prejel prestižno nagrado za najboljšo 
stransko vlogo.

Prizadevali si bomo ponoviti izjemen uspeh

letošnje komedije »Drzni in poskočni« s 
katero smo na šest uprizoritev na domačem 
odru uspeli privabiti več kot 1000 obisko
valcev in hkrati prejeli izjemne strokovne 
kritike.

Uroš Gojkovič

»Pesem druži nas«

Pevci z zborovodjem Petrom Krajncem v domačem kraju in občini skrbijo za ubrano 
petje. Foto: JL

T^Tedelja, 25. aprila, je bila v Gerečji 
J-vasi namenjena zborovskemu 

petju. Mešani pevski zbor, ki deluje pod 
okriljem Društva žena in deklet Gerečja 
vas, je priredil že 5. tradicionalni koncert 
s številnimi gosti.

Zbor sestavlja 9 žensk in 10 moških, skupaj 
pa pojejo že 7 let. Pobudnica mešanega pev
skega zbora je bila gospa Marjana Miklaužič, 
ki je sedaj tudi njegov duhovni vodja. Pridno 
vadijo 1-lcrat tedensko pod taktirko zboro
vodja Petra Krajnca. Brez njihovega ubranega 
petja v vasi ne mine nobena prireditev, nasto
pajo pa tudi na vseh občinskih prireditvah

Pogled v prvo vrsto, kjer so se nastopa
jočim pridružili tudi mnogi gostje.

kot tudi izven naših občinskih meja. Lani v 
jeseni so imeli samostojen koncert v Stru
njanu. Izdali so tudi svojo zgoščenko z naslo
vom »Pesem druži nas« in prav takšen je bil 
tudi naslov in namen njihovega koncerta.

Na koncertu je sodeloval MePZ Cirkovce, 
ljudski pevci KUD Stane Petrovič Hajdina,

ljudske pevke KUD Stane Petrovič Hajdina, 
Lana Mohorič, ki je zaigrala na flavto, ter 
Aljaž Nahberger in Simon ICaisersberger s 
svojima frajtonaricama.

Hvala MePZ Gerečja vas in vsem ostalim 
nastopajočim za prelep in nepozaben dan.

JL
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»Oblekapredela človeka<

¥3 esede gospe Marije Makarovič - priznane slovenske etno-
■Ulogije, ki je do sedaj napisala čez 70 strokovnih in znan

stvenih del ter številne članke in razprave v monografiji, kjer 
je predstavljena podoba noš pretežno kmečkega in kmečko- 
delavskega prebivalstva v agrarnem kmečkem delovnem okolju 
- bi lahko uporabili za našo predstavitev FD sv. Martina občine 
Hajdina.

FD sv. Martina občine Hajdina smo ustanovili 09.10. 2010 na usta
novnem občnem zboru, ki je potekal v gasilskem domu Hajdoše. 
Naši prvi plesni koraki pa so se pričeli že 03.12.2008, na kar je hitro 
za tem zrasla zamisel in ideja o društvu. Po nekaj kratkih sestan
kih smo ustanovili v občini prvo Folklorno društvo, ki je namenjena 
vsem ljudem iz občine Hajdina in tudi izven nje.

Naši prvi nastopi so bili težki, saj nismo imeli oblek oz. folklornih 
kostumov, zato smo se povezali z Društvom žensk iz Hajdoš. Nji
hove članice so imele izdelane ženske obleke, ki so nam jih posodili 
za naše članice pri FD, moški so se oblekli kar v obleke iz domače 
omare.

Vsi smo vedeli, da to ni »tisti ta pravi« folklorni kostum, zato smo 
začeli s projektom, ki je bil zasnovan že pri ustanovitvi FD, in sicer 
izris skic po starih slikah, zbranih v občini Hajdina, nato so sledili 
kroji, nabava materiala in izdelava kostumov. V ta projekt so zraven 
vodstva in članov FD bili vključeni še številni ljudje, ki se ukvarjajo 
s folklorno dejavnostjo (g. Bojan Knific, ga. Tadeja Pance, ga. Olga 
Božnar, g. Franc Turnšek, g. Franc Gradiščnik in še ostali). Tako smo 
konec novembra intenzivno začeli z izvajanjem projekta, ki pa je za 
nas predstavljal velik finančni zalogaj. Materialno in izvedbeno smo 
ga pripeljali že skoraj do konca, finančno pa upamo, da nam ga bo 
uspelo skupaj z Občino Hajdina in našimi donatorji v letošnjem letu 
ter Javnim skladom Republike Slovenije v nekem doglednem času 
spraviti pod streho.

Folklorni kostumi so že dobili zelo visoko oz. odlično oceno na 
»Območni reviji v Sv. Trojici« dne 09.04.2010 v kulturnem domu sv. 
Trojica. Ker je bil to za člane in članice oz. naše folkloriste prvi uradni 
nastop tekmovalne narave, je prisotna trema in še nepopolni godčev- 
ski sestav pripomoglo k temu, da smo obstali na območni stopnici, ki 
jo bomo poskušali prestopiti naslednje leto z našo novo plesno koreo
grafijo. Kajti dosedanje ocene iz samega plesa, igranja in petja, pričesk 
in kostumov nam dajejo dovolj elana in želja, da izpopolnimo god- 
čevski sestav in se znebimo treme. Kljub dobrim ocenam pa moramo 
omeniti, da smo ženske kostume dobili dva dni prej moške pa isto 
jutro, ko smo imeli prvi uradni tekmovalni nastop.

V samem društvu imamo tudi veliko želja, ki jih bomo poskušali 
izvesti čim prej. Je pa naša velika želja tudi, da se ne predstavljamo 
samo znotraj Občine Hajdina, kajti ime same Občine Hajdina 
hočemo ponesti tudi v druge pokrajine naše Slovenije in izven naših 
meja. Prvo takšno gostovanje nas čaka že v drugi polovici nasled
njega leta. Zraven tega imamo predvidene še projekte, ki naj zaen
krat ostanejo skrivnost, saj želimo, da bo to veliko presenečenje za 
naše občane in občanke. Za vse to so nam bili potrebni folklorni 
kostumi, saj se brez njih ne bi mogli primerjati z drugimi Folklor
nimi društvi in nastopati na revijah tekmovalne narave. In te sedaj 
imamo.

Zato vas vabimo, da si naše folklorne kostume ogledate na prire
ditvah, kjer bomo nastopali in sami ocenite ali besede ga. Marije 
Makarovič držijo, saj so kostumi izdelani po slikah naših in vaših 
prednikov v Občini Hajdina.

Obenem pa vse zainteresirane občane in občanke, ki imate voljo

Ustanovni občni zbor Folklornega društva 2009

Folklorna skupina v oblekah iz Društva žensk iz Hajdoš ter iz 
domače garderobe

Nastop v novih kostumih na območni reviji v sv. Trojici

do plesa, igranja in petja, vabimo, da se nam pridružite vsak petek 
ob 20. uri v Gasilskem domu Hajdoše ali pa nas pokličete na tele
fonski številki 070/ 823 - 418 in 070/ 823 - 419.

Dovolite, da se zahvalimo še vsem sodelujočim pri izvajanju 
našega velikega projekta, osebna zahvala pa gre predvsem Občini 
Hajdina in g. Radoslavu Simoniču ter Gasilskemu društvu Hajdoše 
in g. Dragu Fureku, ki so nam omogočili prostor za izvajanje naših 
dejavnosti. Prav tako pa se zahvaljujemo Društvu žensk Hajdoše, ki 
so nam priskočile na pomoč s svojo garderobo.

Albin Dobnik in Mojca Žunkovič
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Hajdincanke berejo tudi Marijdnino zgodbo
V'

Z^lanice Društva žena in deklet 
V^vobčine Hajdina, ki so včlanjene v 

Europo Donno, prebirajo razen čtiva za 
bralno značko tudi Marijanino zgodbo. 
Roman je napisala Ana Marija Pušnik, 
Mariborčanom dobro znana upoko
jena predmetna učiteljica angleškega in 
slovenskega jezika, ki je večino svojega 
poklicnega življenja posvetila andra
goškemu delu na Andragoškem zavodu 
- Ljudski univerzi Maribor.

V njenih najbolj ustvarjalnih časih je kot 
mama treh otrok premagala raka na dojki in 
o tem pred nekaj leti slovenskemu bralstvu 
podarila avtobiografski roman Marijanina 
zgodba, knjigo, ki bi jo priporočali v branje 
sleherni ženi in še posebej mladim dekletom. 
Avon Slovenija, s katerim sodeluje že od nje
govih začetkov, se je letos odločil za ponatis 
tega romana. Celotni izkupiček od prodaje 
izjemno zanimive knjige, ki je Avonov lastni 
humanitarni proizvod (cena je 14 evrov in jo 
je možno naročiti tudi preko interneta www. 
avon.si), je namenil delovanju Slovenskega 
združenja za boj proti raku dojk Europa 
Donna.

Ano Marijo Pušnik, ki je mojstrica tudi v 
pesniškem izražanju, smo spoznali v mari
borski Galeriji RRRudolf, kjer se je junija 
predstavila literarno-likovnemu občinstvu. 
Mnogi prijatelji so navdušeno zaploskali 
ob besedah mentorice ljubiteljskih slikarjev

Avtorica razstave Ana Marija Pušnik se je za ponatis Marijanine zgodbe zahvalila 
podjetju Avon in njegovi predstavnici Dari Jovanovič podarila eno svojih del.

Jelisave Jelke Leskovar, ki je opisala smele
akvarelno-akrilne korake ustvarjalke, ki se je 
po zmagi nad boleznijo začela izražati tudi v 
barvah. Ko bo minilo »dolgo, vroče poletje«, 
bomo Ano Marijo predstavili tudi njenim 
hajdinskim bralkam.

Besedilo in fotografija: 
Silvestra Brodnjak

Fotozapis

Žitna polja v Dražencih, ki jih v okviru letošnjega projekta spoznavajo članice Dru
štva gospodinj Draženci. Foto: Zdenka Godec

MOC DRUŽBE

Starša srečna sta bila, 
ob rojstvu zdrav jok sta zaslišala. 
Mama podari mu cvet, 
rožo upanja za živet.
Želela sta mu mnogo let življenja, 
Mirnega in brez trpljenja.
Na okno lastovka prileti, 
dobro jutro mi zaželi.
Jaz še vedno sem zaspan, 
z nočno moro sem obdan.
Brez solza in jokanja, 
spremlja me tragedija.
Družba je hotela, 
temna noč me je vzela.
Sam sem, noč je za menoj, 
ne vidim bodočnosti pred seboj.
Mlad v družbo sem zahajal, 
po temnih ulicah se sprehajal.
Kaj z mano se godi, 
nimam volje ne moči.
Mama na pragu stoji, 
solze briše si iz oči.
Sina videti želi, 
njemu ni več pomoči.

Terezija GOLOB
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V mokrem je kosa še bolje rezala
X Treme, ki nam letos ni nič kaj naklonjeno, je zagodlo tudi v 
V nedeljo, 23. maja, Društvu žena in deklet Gerečja vas, ki 

so organizirale že šesto tradicionalno prireditev Košnja trave 
nekoč in danes v sodelovanju z gasilci in Vaškim odborom.

Temne oblake in dežne kaplje so želeli s svojim petjem pregnati 
pevci MePZ Gerečja vas, a jim to ni uspelo. Kljub dežju se je na 
Nemčov travnik podalo približno 30 koscev, med katerimi so bile 
tudi tri članice iz Društva žena in deklet občine Hajdina. Vodja 
koscev je bil župan občine Hajdina Radoslav Simonič, ki si močno 
prizadeva, da ta običaj ohranimo. Dež je poskrbel, da so koscem 
kose dobro rezale, grabljice pa za njihova suha grla in travo, ki so jo 
za njimi raztrosile.

PRIREDITEV POPESTRILI S TEKMOVA
NJEM V KUHANJU GOLAŽA

Ročno košnjo trave so Gerečjevaščani, tako kot že lani, popestrili 
še s tekmovanjem v kuhanju govejega golaža ekip iz naše in sosed
njih občin. Tekmovanja se je udeležilo devet ekip in videli smo, da 
tudi podžupana občine Hajdina dobro kuhata.

Župan Radoslav Simonič ne manjka na nobeni gerečjevaški 
košnji in priznati mu moramo, da mu gre tudi to delo dobro 
od rok

Člani KD Skorba so se na košnjo pripeljali s starodobnimi 
kolesi

Komisija, ki so jo sestavljali kuharski mojster Vlado Pignar, Jelica 
Kovše in Marta Sitar, je po strokovni odločitvi - po pokušini vsakega 
golaža, razglasila tri najboljše. Prvo mesto je osvojila ekipa družine 
Tomšič iz Slovenje vasi, ki so bili tudi lanski zmagovalci, drugo ekipa 
Kungota TEAM in tretje mesto ekipa Gerečja vas 1.

Golaža je bilo toliko, da smo ga lahko jedli vsi, ki smo se prireditve 
udeležili.

Prireditev so popestrili »Varejski krokarji«, ki so pomagali pri 
košnji, poskrbeli za pravo haloško malico in zaigrali na stara glas
bila, člani Kulturnega društva Skorba, oblečeni na star način in na 
zanimivih starodobnih kolesih, padalci iz Aerokluba Moškajnci s 
svojimi skoki na pokošen travnik in SIP Šempeter v sodelovanju 
s Kmetijstvom Polanec, ki so prikazali košnjo, sušenje in spravilo 
trave s svojimi najnovejšimi stroji, kjer smo videli, da nam je danes 
to delo zelo olajšano.

Kljub slabemu vremenu je na »Nemčov« travnik prišlo veliko ljudi 
iz vasi kot tudi iz bližnje in daljne okolice, ki so bili poleg golaža 
postreženi še z domačim pecivom in prijaznim nasmehom.

JL

Grabljice so travo še dobro raztrosile

Zmagovalne ekipe v kuhanju golaža
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»Varejski krokarji« so poskrbeli za pravo haloško »južino« in 
pesem

Tudi naša podžupana Janko Merc in Karl Svenšek sta se 
izkazala kot dobra kuharja. V ekipi Valek mojstrov s Hajdine, 
v kateri sta še bila Vlado Šamprl in Andrej Tkalec, so skuhali 
dober golaž. Foto: Jožica Lešnik

Gobelini kot prave umetnine
X /"razstavišču PSC Hajdina so konec aprila 
V članice Društva žensk Hajdoše na ogled 

postavile zanimivo razstavo z naslovom »Gobe
lini - delo naših rok«. Ob odprtju razstave jih 
je pozdravil tudi župan Radoslav Simonič in 
ženam izrekel vse čestitke za ustvarjalno delo 
in izjemen trud, ki ga vlagajo v te izdelke.

Vsebino razstave in sodelujoče na njej pa je pred
stavila predsednica društva Zdenka Ornik in pove
dala, da so na razstavi želele pokazati delo, ki so ga 
ženske opravile same doma. To je še bolj cenjeno, 
je dejala Ornikova ter dodala, da so na razstavo 
postavile čudovite gobeline; od naj mlajših do naj- 
starejših. Vsi so bili zanimivi in v njih je bilo opa
ziti tudi delček nostalgije po starih časih, ko so bili 
gobelini zelo modni.

TM Gobelini so vzbudili veliko zanimanja pri prvih obiskovalcih.

Župan Simonič se je Zdenki Ornik, pred. Društva žensk Haj
doše, zahvalil za zanimivo razstavo, članicam pa za ustvarjal
nost in trud, ki jo pokažejo ob vsaki razstavi.

Nekateri motivi so bili povsem enaki, a razlikovali so se po 
okvirjih, ki pa končnemu izdelku naredijo najlepšo podobo.
Foto: TM
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Hajdincanke z dobrotami ob odprtju krožišča
na Potrčevi

v
Z^lanice ptujskega kluba soroptimist so nas zaprosile za nje. Za pogostitev smo pripravile nekaj jedi iz bogate rimske 

pomoč pri odprtju krožišča na Potrčevi cesti v Ptuju. Ker kuhinje npr. sladice, meso, sadje, zelenjavo, namaze ... vse po 
so si soroptimstke zamislile nekoliko drugačno ureditev kro- receptih Rimljanov. Gostom je bila hrana očitno všeč, saj so 
žišča, kot je običajno (Krožišče krasi žrtvenik ali oltar, posve- veselo poskušali dobrote, praznili pladnje in tudi spraševali po 
čen rimskemu bogu Jupitru in njegovi ženi Junoni.), se jim je receptih. Na osrednjem prireditvenem prostoru smo pripravile 
zdelo primerno, da bi bila tudi pogostitev ob odprtju nekoliko tudi razstavo vseh jedi.
neobičajna - v rimskem stilu. Dogovorile smo se za sodelova- Tekst: Marija Pulko, foto: Silva Brodnjak

Potrčeva cesta je bila tega dne gledališče na prostem v kulturnem in kulinaričnem smislu. Za drugi del predstave smo poskrbele 
Hajdinčanke, ki smo dobile svoj prostor pod stojnicami na obeh straneh ceste, kjer so prisotni radi posegli po rimskih dobrotah. 
Ob prireditvenem odru sta bili stojnici z razstavo, ki je pritegnila kar precej gurmanov. Interesentov za tečaj v pripravi rimskih 
jedi je že precej, tako da bomo morale začeti razmišljati o vlogi kuharskih mentoric.

vloga je bila tokrat pripravniška. Lahko sem sodelovala pri
namazih na kruh. Če bodo fotke dobro uspele, je rekla pred- Dober tek je bil prisoten pri vseh, ki so se ustavili ob hajdin- 
sednica, bom naslednjič lahko počela že kaj bolj zahtevnega. sko-rimskih stojnicah.
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Ob majskem drevesu v Drazencih
X /"aška skupnost Draženci je tudi letos poskrbela, da je bilo na vasi veselo vzdušje ob tradicionalnem postavljanju majskega 
V drevesa. Pri domu vaščanov so se zbrali mladi in stari, tisti najmočnejši pa so pomagali pri dvigovanju majskega drevesa,

kar je velik ponos za kraj in ljudi. Da je 
bilo na koncu veselo ob bogati pogostitvi, 
pa tako ni potrebno posebej poudarjati. 
Tudi v Drazencih je to še stara tradicija 
in ljudem ne manjka gostoljubnosti.

TM

Najprej so majsko drevo pripeljali in ga okrasili s pisanimi trakovi. Pri dvigovanju Na tradicionalnem dogodku ni manjkalo 
mlaja so se zbrali sami postavni Draženčani in delo opravili brez težav. najmlajših krajanov. Foto: Zdenka Godec

v

Šmarnice pri kapeli v 
Gerecji vasi

Prijetno druženje 
ob smarnicnih večerih

X Taška kapela v Gerečji vasi, ki sameva sredi vasi, vsako 
V leto meseca maja »oživi«. V njej in ob njej se ob večerih 

zberejo ženske in otroci in tako obujajo stari krščanski običaj 
- šmarnice.

Šmarnice pa so morali redno obiskovati prvoobhajanci. Kot že 
nekaj let nazaj jih je tudi letos vodila domačinka Alojzija Malinger, 
ki je povedala, da so bila to prijetna druženja, ki so jih otroci radi 
obiskovali.

Tekst in foto: JL

Ob zaključku šmarnic; provoobhajanci z vodjo Alojzijo Malin
ger zbrani v športnem parku Gerečja vas

»Zapojmo še, pa ne le eno, ampak dve ali tri. Mojo najljubšo, 
tisto Lepa si, lepa si, Roža Marija ...« To so bile želje otrok ob 
šmarnicah v Skorbi. Obiskovali so jih redno, ves mesec maj. 
Vse pesmi, prošnje in molitve znajo že na pamet.

Na to so še posebej ponosne njihove mame in babice, ki so se skupaj 
z njimi vsak večer zbrale ob »Blažovem« križu in Mariji. Po besedah 
gostiteljice Marinke je bila letos udeležba več kot odlična, saj se je 
šmarnic vsak večer udeležilo okoli 30 otrok in starejših. Tudi letos 
so pripravile prav poseben zaključek z manjšo pogostitvijo. Mladi 
ljubitelji molitve in pesmi o Mariji pa so prejeli zahvale.

Tekst in foto: Estera Korošec

Šmarnice v Skorbi so tudi letos pritegnile vse generacije
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Prireditev za vse mame
TAulturno društvo Skorba je 28.
-I\.marca organiziralo proslavo ob 

materinskem dnevu. Kulturni večer so 
obarvali gledališko.

Premierno je nastopila Mlajša otroška gle
dališka skupina pod vodstvom Tanje Furek

z igrico Papagaj in sinica. Mame pa je enako 
navdušila še igrica Kralj regratovih lučk, ki 
jo je odigrala Otroška gledališka skupina 
Mehurčki.

Slednjo vodi Simona Hazimali, ki je tudi 
pripravila povezovalni program prireditve.

Za glasbeno vzdušje so poskrbele Ljudske 
pevke Kulturnega društva Skorba. Otroci iz 
Skorbe so nastopili še s pesmimi, recitaci
jami in lepimi mislimi o mami. Program so 
povezovale Neža, Kaja in Ana iz Skorbe.

Estera Korošec

Kulturni večer ob materinskem prazniku v Skorbi je bil gleda
liško obarvan

Otroci iz Skorbe so nastopili s pesmimi, recitacijami in lepimi 
mislimi o mami

Uroš Sagadin s Šestico na ptujskem festivalu
T e kratko sodelovanje z narodnoza-
J_ibavnim ansamblom Šestica iz Skal 

pri Velenju je obrodilo velike sadove, saj 
se je ansambel na predizboru za letošnji 
ptujski festival domače zabavne glasbe 
v Preddvoru dobro odrezal. 20. avgusta 
Šestico s pevcem Urošem Sagadinom 
čaka nastop na osrednjem ptujskem 
odru. Predstavili se bodo s polko Uži
vajmo zdaj in z valčkom Še vedno si v 
mojem spominu.

Ansamblu Šestica, ki deluje od oktobra 
2004, se je Uroš pridružil šele pred časom in 
kot kaže, so se v ansamblu dobro ujeli, čeprav 
Uroš pravi, da bo tako le kratke čas, saj je 
sodelovanje obljubil le za večje, pomemb
nejše nastope. Sicer pa ansambel Šestica 
lahko redno srečujemo na festivalih po Slo
veniji, na katerih pa so dosegli že nekaj lepih 
uspehov, tudi na festivalu Graška Gora in v 
Števerjanu. Sodelujejo s priznanimi avtorji 
domače in zabavne glasbe ter besedil, kot so: 
Robert Smolnikar, Igor Podpečan, Renato 
Verlič, Janez Repnik, Jože Galič, Vera Šolinc 
in drugi.

Šestica si od nastopa na ptujskem festivalu 
narodnozabavne glasbe veliko obeta in Uroš 
Sagadin doda, da bo za vse v ansamblu to 
lepa izkušnja, ki jo velja izkoristiti. Dali bodo 
vse od sebe, se dobro pripravili na osrednji

nastop pred občinstvom, upajo pa tudi, da Torej držite pesti za Šestico s pevcem
jih bo opazila in seveda nagradila tudi stro- Urošem Sagadinom.
kovna komisija. TM

Ansambel Šestica s pevcem Urošem Sagadinom bo 20. avgusta prvič na odru festi
vala narodnozabavne glasbe na Ptuju.
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V gosteh pri Ljudskih pevcih iz Tepanj
"TVTa lanski prireditvi Iz mošta vino
-L^l - pridi na Hajdino! so se med 

nastopajočimi predstavili tudi Ljudski 
pevci iz Tepanj. Obljubili smo si, da se še 
srečamo in prejeli smo povabilo na celo
dnevno druženje z njimi, ki se je zaklju
čilo z večerno javno Radijsko delavnico, 
katero vsak ponedeljek v drugem kraju 
izpelje priljubljeni radijski novinar Tone 
Petelinšek.

Tepanje sem doslej poznala z grenko 
izkušnjo izpred desetih let, ko me je tam 
ustavil policijski loparček. Tokrat pa sem 
le nekaj metrov naprej zagledala zvonik 
leta 1972 zgrajene in lepo obnovljene cer
kvice sv. Družine, kjer se je zbrala sku
pina gostov, ki so govorili več tujih jezikov 
in tudi različnih slovenskih narečij. Ljud
ski pevci so skupaj s Krajevno skup
nostjo Tepanje povabili v goste novinarje 
različnih radijskih hiš v Sloveniji, pa tudi 
v tujini (Stubica, Brač, Sumadija, Ins- 
bruck, Monošter, Toronto, s katerimi že 
nekaj let uspešno sodelujejo, saj jih pove
zujejo tudi stiki z njihovo občino Sloven
ske Konjice.

Pesmi dobrodošlice so v cerkvici zapeli 
gostitelji, naši znanci Štefka Kovše, Milica 
Solar, Jože Fideršek in Miro Pastiric. 
Skupina je preteklo leto uspešno gostovala v 
Kanadi. Ogreli so nam dlani in po tem smo 
z zanimanjem prisluhnili predstavitvam KS 
Tepanje in občine Slovenske Konjice. Sle
dila je pot na Zlati grič sredi vinorodnih 
Skale, kjer smo obiskali pred kratkim zgra-

Mešani pevski zbor z mednarodno novinarsko zasedbo je z naravno kuliso v ozadju 
poziral v spomin na druženje v bližini Žičke kartuzije, ki si jo bomo ogledali nasled
njič. Program je bil prebogat, da bi lahko odkljukali vse načrtovane aktivnosti v 
rokovniku neumornega Jožeta Fiderška, organizacijskega »krivca« za mnoga doga
janja tepanjsko-konjiškega kulturnega utripa, ki ga čutijo tudi drugje po domovini in 
tujini.

jeno Vinsko klet, ki slovi že daleč po svetu, pevcev, godcev) prisrčen aplavz požela tudi 
Ogledali smo si razstavo intarzij Francija 17-članska ženska pevska skupina iz Mad- 
Rateja iz Slovenskih Konjic, ki predstavlja žarslce.
mnoge obrti in poklice. Po kosilu je sledilo Besedilo in fotografije:
druženje vseh udeležencev in priprave na Silvestra Brodnjak
večerno Radijsko 
delavnico, na kateri 
je poleg domačih 
in tujih nastopajo
čih (govornikov,

Tone Petelinšek je zvečer na oder povabil gostitelje junijskega 
srečanja v Tepanju, Ljudske pevce, v zasedbi: Štefka Kovše, 
Milica Solar, Miro Pastirk in Jože Fideršek. Ko sta v nasled
njih točkah nastopila tudi citrarka Veronika Zajc in harmoni
kar Marjan Pučnik, smo spoznali kompletno zasedbo Kanada 
expresa, kot so jih poimenovali v času njihovega pevskega 
poslanstva onkraj luže.

Ves dan je bila z nami gostja Marija Ahačič Pollak, urednica 
Radia Glas kanadskih Slovencev iz Toronta, ki je nadvse 
pohvalila nastope Ljudskih pevcev v Kanadi, kjer so dosto
janstveno predstavili svojo domovino z bogato bero pesmi, ki 
jih je pred pozabo v veliki meri ubranila zbirateljica ljudskega 
izročila Štefka Kovše.
Dober znanec občinstva pa je tudi ravnatelj dvojezične Višje 
šole za gospodarske poklice v Šentjakobu na avstrijskem 
Koroškem mag. Štefan Schellander. Povedal je, daje letos med 
maturanti tudi dijak iz Tepanj, pred tremi leti pa je maturirala 
Ptujčanka, ki uspešno zaključuje tretji letnik Pedagoške fakul
tete v Ljubljani.
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Anketa: kam na dopust?
Silva Šlamberger iz Skorbe:
»Letos z družino ne načrtujemo daljšega 

dopusta. Nekaj dni pa bomo zagotovo pre
živeli ob morju. Odpravili se bomo tudi v 
toplice. Večino poletnih dni bomo posve
tili začetku gradnje hčerine hiše. Teh nekaj 
tednov dopusta bo tako minilo še prehitro.«

Sanja Kolarič iz Slovenja vasi:
»Jaz bom uživala doma in »odklopila« 

šolske obveznosti. S starši bomo šli na

morje, najverjetneje na Hrvaško. Veliko se 
bom družila s prijateljicami, saj skupaj tre
niramo twirling. Čas bo tudi za rolerje in 
igranje odbojke. Vsekakor pa bom šla tu in 
tam še v toplice.«

Franc Vidovič iz Hajdoš:
»Poletne mesece bom preživel doma z 

družino. Nekaj več časa bo za pospravljanje 
okoli hiše in urejanje vrta. Jeseni pa bom 
verjetno obiskal katero izmed slovenskih

zdravilišč.«
Nada Soršak iz Gerečja vasi:
»Dopust vedno preživim s svojo družino. 

Tople poletne dni bomo preživeli v Puli, 
kjer imamo vikend. Takrat res uživamo in 
čas izkoristimo še za ogled okoliških krajev. 
Nekaj časa bo tudi za kolesarjenje in spre
hode.«

Estera Korošec

Silva Šlamberger, Sanja Kolarič, Franc Vidovič in Nada Soršak

Praznovanje Vrtca Ptuj
X /"mesecu maju je Vrtec Ptuj prazno- 
V val 65 let dela in 26. praznik vrtca 

Ptuj. Od 5.-14. maja 2010 smo v raz
stavišču Stari zapori postavili razstavo 
otrok, ki smo jo poimenovali »Po moji 
deželi«. Ob prazniku vrtca vsako leto 
otroci in vzgojiteljice iz vseh enot vrtca 
Ptuj pripravijo nepozabno prireditev, na 
kateri se otroci predstavijo, in navdušijo 
množično občinstvo.

V letošnjem šolskem letu 2009/10 smo 
izvajali projekt z naslovom S plesom in 
igro po moji deželi. Z množico vsebin smo 
ustvarjali vedenja in spoznanja, ki negujejo

odnos do vsega v našem okolju. Vzgojiteljice 
in otroci smo spoznavali običaje, noše, plese 
ter vse, kar obeležuje posamezno področje, 
kar zahteva nazorni način, da otroci začu
tijo, kar je prepoznavno za posamezni del 
Slovenije in kar se vključuje v našo domo
vino -deželo mojega doma. Spoznali smo: 
Primorsko- obiranje oliv, Gorenjsko - čev
ljarstvo, zmajski most, Belo krajino - pisa
nice, Koroško - splavarje, Prekmurje- mline 
na Muri, Štajersko - kurente in druge etno
grafske like.

Ena izmed najlepših takih karakteristik 
posameznih področij je gotovo ples, ki so ga

naši predniki skozi stoletja obstoja nadgra
jevali in povezovali s svojim delom in življe
njem. Ples je izražal in še vedno izraža veselje 
ljudi, praznovanja, radosti, lepe dogodke... 
iz spoznanih in doživetih vsebin je nastalo 
mnogo likovnih izdelkov, le delček teh smo 
razstavili tudi za vas. Želimo, da tudi vi, 
skupaj z nami, potujete po naši domovini ter 
začutite, kako doživeto je bilo spoznavanje 
naše domovine naših otrok.

Enota Zvonček se je predstavila z Belo kra
jino in belokranjskimi pisanicami.

Pripravili: vzgojiteljici 
Iris Dužič, Barbara Radek
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Iz Vrtca Ptuj - enote Vijolica
Prav vsi oddelki v enoti smo obiskali bližnji kmetiji. Starejši 

otroci z vzgojiteljicami so se podali na pot do kmetije Zupanič na 
Hajdini, mlajši pa smo se odpravili do bližnje kmetije Vindiš na 
Bregu. Ob tej priliki se, gospe Vindiš in gospe Zupanič, zahvalju-

Obisk kmetije pri Zupaničevih na Hajdini

Obisk kmetije pri Vindiševih na Bregu

jemo za topel sprejem. Otroci so spoznavali in si ogledali domače 
živali, traktorje in delovne stroje.

V enoti skrbimo tudi za zdrav duh v zdravem telesu.
V marcu so se otroci iz oddelka 5- 6 let vključili v program plaval

nega opismenjevanja, ki je potekal v Termah Ptuj.
Športni dan v enoti smo izvedli 25.5.2010. Na travnati površini 

smo se najprej dodobra ogreli, potem je pa šlo za res. Tekali in tek
movali so otroci iz oddelkov vseh starostnih skupin. Na koncu smo 
za spomin na pomladanski tek podelili otrokom medalje.

Otroci oddelka 5-6 (z vzg. Vero, Mojco in Katjo) in 4-5 let (z vzg. 
Bojano in Emo) so se udeležili tudi medobčinskega krosa pri vrtcu 
Tulipan na Ptuju. Otroci so z veseljem sodelovali in tako dosegli tudi 
lepe rezultate.

28. 5.2010 je na ptujskem stadionu potekal TEK SVETOVNE 
HARMONIJE, otroci so bili deležni predaje plamenice, zapeli so 
himno v angleškem jeziku.

Skupno razgibavanje na travnati površini
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V okviru projekta vrtca Ptuj in podprojekta enote Prav lepo je res 
na deželi so nas v enoti obiskale Ljudske pevke iz Skorbe. Najprej so 
se predstavile, predstavile svoje obleke in njihov pomen. Zatem so 
zapele (šaljivke, Miška iz mišnice...); zapeli so tudi otroci (Lisička, 
Mi se imamo radi...)zraven so pa zaigrali z ljudskimi instrumenti. 
Druženje je bilo nadvse prijetno.

S svojim obiskom so nas počastili člani Bolnišnične folklore Ptuj, 
pod vodstvom Cvetke Glatz.

Spoznali smo nošo značilno za naše področje, štajerske plese....
Zvokom harmonike se je pridružil zvok ljudskih instrumentov, na 

katere so igrali otroci.
Naše druženje se je zaključilo s skupnim plesom.

Igre v vodi v Termah Ptuj

Pogumno so začeli majhni (oddelek 1-3 let pri vzg. Alenki in 
Nevenki)

In tekmovalno zaključili veliki (oddelek 5-6 let pri vzg. Veri, 
Mojci in Katji)

Veselje otrok na medobčinskem krosu pri vrtcu Tulipan (otroci 
iz oddelka 5-6 in 4-5)

Otroško veselje ob preizkušanje zvokov ljudskih instrumentov 
(oddelek 3-4 let pri vzg. Vanji in Danici)

Druženje z Ljudskimi pevkami iz Skorbe
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Druženje s člani Bolnišnične folklore Ptuj

Tudi najmlajši si radi zaigramo z ropotuljami, preprostimi piš- 
čalmi, blok flavto (oddelek 1-3 let pri vzg. Alenki in Nevenki)

Skupno druženje ob plesu

V maju smo obeležili praznik vrtca Ptuj, kjer smo se predstavili z 
nastopom na zaključni prireditvi. Otroci iz oddelka 5-6 let so pred
stavili staro kmečko opravilo«kožuhanje« in veselje (pesem in ples) 
po opravljenem opravilu.

V aprilu so otroci iz oddelka 5-6 let obiskali Semenarno na Ptuju. 
Vrtnarka je otrokom povedala kako rastline zrastejo, koko je treba 
za njih skrbeti. Skupaj so se sprehodili po vrtovih in rastlinjakih, 
kjer so si ogledali različno zelenjavo, rožice, dišavnice...

Obisk Semenarne na Ptuju (oddelek 5-6 let pri vzg. Veri, Mojci 
in Katji)

Urejanje skalnjaka pred našim vrtcem

Ob prebujanju narave smo tudi mi začeli na veliko opazovati, raz
iskovati....

Veliko smo hodili na sprehode po cvetočih travnikih, ki nam jih 
ponuja okolica.

Opazovali smo travniški živ žav, nabirali travniške cvetlice in z 
njimi okrasili igralnice.

Nabiranje travniških cvetlic (oddelek 2-3 let pri vzg. Magdi in 
Nadi)
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Pohod do majskega drevesa na Hajdini

Otroci z vzg. Bojano in Emo in otroci z vzg. Blanko in Binco so 
odšli na bližnjo vrtnarijo Zupanič na Hajdini. Bili so lepo sprejeti. 
Otroci so neizmerno uživali ob seznanjanju skrbi za rože in druge 
rastline. Ob dnevu zemlje so otroci simbolično sadili rože v cve
tlične lončke.

Obeležili smo tudi dan zdravja.
Z otroki smo se pogovarjali o pomenu zdrave prehrane in si pri

pravili sadna nabodala. Na bližnjih travnikih smo nabirali regrat in 
pripravili zdravo regratovo solato. Otroci so bili deležni celotnega 
postopka priprave tako zdrave solate.

Priprava sadnih nabodal (oddelek 2-3 let pri vzg. Magdi in 
Nadi)

Priprava regratove solate (3-4 let pri vzg. Blanki in Binci)

V juniju smo v enoti organizirali zaključno srečanje strokovnih 
delavk, otrok, njihovih staršev s člani PGD Ptuj. Srečanje je bilo 
aktivnega, poučnega, družabnega in igrivega značaja.

Spoznali in ogledali smo si prevozna sredstva gasilcev, njihova 
oblačila in se pomerili v prenašanju vode, v ciljanju z vodnim 
curkom....

V okviru projekta PASAVČEK- RED JE VEDNO PAS PRIPET 
je potekala letošnja zaključna prireditev v enoti Tulipan. Otroci so 
se preizkusili v znanju prometnih pravil, spoznali so delo policije, 
gasilcev, vključevali so se v različne ustvarjalne delavnice na temo 
promet.

Zapisala in uredila: vzgojiteljica Alenka Čuš
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V

Literarni pozdravi iz OS Hajdina
Pošiljamo spet nekaj prispevkov v branje, ki so 

nas pri našem delu vznemirili. Učenci so usmerili 
svojo pozornost na dogodke, s katerimi so se pois
tovetili. V drugem in tretjem razredu so se razpisali 
o bivanju na Treh kraljih, saj je neokrnjena narava, 
pa tudi prva daljša odsotnost od doma s svojimi 
vrstniki nanje naredila poseben vtis. Petošolci so 
se veselili opravljenega kolesarskega izpita, foto
grafije pa nas spominjajo na potepanje po Mari
boru z našim pisateljem in dobrim poznavalcem 
tega mesta Tonetom Partljičem. Planinci so uži
vali na Golici, veliko pozornosti smo posvetili pro
metni varnosti in s tem v zvezi projektu Connect, 
predvsem pa smo se poslavljali od še ene genera
cije osnovnošolcev, ki pošiljajo kar fotopozdrave 
iz zaključne ekskurzije. Svoje razmišljanje o dnevu 
državnosti in zaključku še enega šolskega leta je v 
prispevku strnil tudi ravnatelj Jože Lah.

Na spletni strani naše šole lahko v galeriji sprem
ljate tudi ostale fotozapise naših prireditev. Veselje je nepopisno, če lahko uživaš na zaključni ekskurziji, ko so šolske for-

Silva Hajšek malnosti že za tabo. Skupinski posnetek zadovoljnih devetošolcev

Knjižnični krožek in bralni klub sta svoje literarno branje obo
gatila z obiskom mesta Maribor, po katerem nas je z izčrpnimi 
viri informacij vodil Tone Partljič, srečanje z županom, pa smo 
izkoristili še za prijeten sobotni klepet.

Pohoda po prijazni, še skoraj neokrnjeni pokrajini na Treh 
kraljih so se veseli drugo- in tretješolci, ki so tam spoznavali 
pohorsko življenje.

In kako so se počutili v sobicah pri »Penzionu Jakec«? Obrazi 
tretješolk so dovolj zgovorni, ali ne?

Naši Planinci so se povzpeli tokrat na Golico. Skupinski posne
tek je v veselje tem, ki so to pot premagali.
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PROJEKT PASAVČEK

V Sloveniji že nekaj let poteka 
mednarodni projekt Pasavček, 
ki ga vodi Direkcija RS za ceste 
- Svet za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu. Glede na to da 
se otroci v šolo večinoma vozijo z 
avtomobili, smo se že drugo leto 
zapored odločili za vključitev v 
projekt, s katerim želimo spod
buditi pravilno uporabo otroških 
sedežev in varnostnih pasov pri otrocih.

V projekt Pasavček so bili vključeni učenci od L- 3. razreda. 
Kmalu po prijavi smo prejeli različna gradiva. Sledilo je načr
tovanje posameznih aktivnosti. Od prijave novembra 2009 do 
aprila 2010 smo izpeljali različne projektne aktivnosti. Sprem
ljali smo pripetost v avtomobilu, izdelovali likovne izdelke, 
prepevali in plesali, izdelali Pasavčka kopitljačka, sestavljanke, 
reševali križanke in še mnoge drugih dejavnosti, ki bi otroke 
in s tem tudi njihove starše spodbudile k uporabi otroških var
nostnih sedežev in varnostnih pasov.

Med projektom smo sodelovali z različnimi institucijami 
(Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu, Občina Haj
dina) in posamezniki (policistom). Pripravili smo srečanje za 
starše, jim projekt predstavili in jih poprosili za sodelovanje.

Projekt smo zaključili s prireditvijo, ki je bila 5. maja v popol
danskem času.

V prostoru, kjer je potekala prireditev, smo pripravili razstavo 
izdelkov, ki so nastali v času projekta. Na prireditev so bili vab
ljeni starši otrok ter njihovi dedki in babice. Pridružil se nam 
je tudi predstavnik lokalne skupnosti, predsednik Občinskega 
sveta za preventivo in vzgojo v cestnem prometu g. Slavko 
Burjan, člani sveta za preventivo, g. ravnatelj in predstavniki 
Sveta za preventivo in vzgojo v cestnem prometu v Ljubljani.

Učenci so skupaj z učiteljicami pripravili kratek kulturni pro
gram. Predstavili so se po posameznih razredih.

Po kulturnem programu je sledila demonstracija z demo 
sedeži za prikaz pravilne uporabe varnostnega pasu ter otro
ških sedežev. Prikazane so bile tudi posebne tehtnice za prikaz 
naletne teže. Prireditev je popestrila maskota PASAVČEK.

Pohvalili bi učence l.a in l.b razreda z razredničarkama 
Mojco Ornik in Karmen Jerenko, saj sta oddelka za izveden 
projekt prejela nagrado.

Vzgojiteljica Barbara Gerečnik

EVROPSKI PROJEKT CONNECT

Projekt CONNECT se je v Sloveniji že drugo leto uspešno zaklju
čil. Nosilec projekta je Fakulteta za gradbeništvo, ki sodeluje s 
SPVC Hajdina. Projekt je bil nagrajen kot najboljši projekt v Evropi. 
Občina je zagotovila finančna sredstva za nagrade. Cilj je zmanjša
nje emisij plinov v ozračje. Igra Prometna kača se je zadnjič izvajala 
od 10. do 14. maja 2010. Sodelovali so učenci od 1. do 6. razreda. Iz 
analize vprašalnikov, ki so jih izpolnjevali starši, je razvidno, da je 90 
% staršev podpiralo izvajanje igre. Učenci so v tem času prihajali v 
šolo okolju prijazno.
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VARNO NA AVTOBUSU

V okviru projekta »Rože sreče moraš saditi sam«, katerega 
vodja je ga. Irena Mušič - Goznik, smo prav posebno pozor
nost namenili varni vožnji z avtobusom. Pogovarjali smo se 
o varnem vstopanju in izstopanju na avtobus, o pripenjanju z 
varnostnim pasom, vedenju na avtobusni postaji...

Učenci prve in druge triade so sodelovali v akciji Bodi pre
viden. Akcija poudarja temeljno pravilo, da je VIDNOST - 
VARNOST.

Učenca 9. razreda Marko Jerenko in Janez Kočar sta en dan 
preživela s policisti Policijske postaje Ptuj, kjer sta se sezna
nila z delom policistov.

TEKMOVANJE 
KAJ VEŠ O PROMETU
MMMMHHMNMMIMMMMMBMMMnMMMMmMM

Tudi v letošnjem letu smo organizirali šolsko tekmovanje 
Kaj veš o prometu. Učenci so se preizkusili v spretnostni 
vožnji s kolesom in v znanju iz CPP. Učenec z največ točkami 
iz posameznega razreda se je udeležil medobčinskega tek
movanja na OŠ Breg. V ekipi so bili: Blaž Bezjak, Žiga Glažar, 
Blaž Peklič, Jani Kočar in Timi Sitar. Učenci so uspešno pri
kazali svoje znanje. Pri cestni vožnji je inštruktor avtošole 
Prednost še posebej pohvalil varno vožnjo Blaža Pekliča.

Mentorica Karmen Jerenko
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KOLESARSKI IZPIT

Ko se je začelo novo šolsko leto v petem raz
redu, smo že vedeli, da nas čaka opravljanje 
kolesarskega izpita. Z učiteljico smo se učili 
o prometu, prometnih znakih, obnašanju na 
cesti in reševali naloge v delovnem zvezku S 
kolesom v šolo. Ker ga pa nisem imela redno 
zraven, mi je bil to najtežji predmet v šoli. Vadili 
smo tudi preko računalniškega programa. Ko 
smo predelali vse vsebine, smo konec meseca 
maja preko računalnika opravljali teoretični 
del izpita. Tudi s kolesi smo se za vajo peljali 
kar nekajkrat okoli Hajdine.

Ko je prišel dan izpita, je bilo mrzlo in 
oblačno. Zato je tisti dan izpit odpadel. Učite
ljica ga je prestavila na naslednji teden (pone
deljek). Ampak ker je tudi takrat deževalo, 
smo izpit spet prestavili. Tokrat pa na srečo ni 
deževalo.

V šolo smo morali priti s kolesom in s čelado. 
Policist je najprej pregledal naša kolesa, da je 
videl, če so ustrezno opremljena. Nato nam 
je dal nalepke VARNO KOLO, ki smo si jo 
prilepili na kolesa. Dal nam je tudi listek za 
ustrezno opremo kolesa. Potem smo začeli z 
izpitom. Jaz sem bila številka 18. Vsak je imel 
svojo številko. Izpit nas je opravljalo 23. Pot 
je potekala po Hajdini. Po končanem izpitu 
so imeli učitelji in policist kar nekaj pripomb, 
opozoril in pohval. Nato pa je policist še dodal, 
da smo naredili izpit čisto vsi!

To je bil najboljši del dneva - tudi zato, ker 
zaradi izpita nismo pisali matematičnega 
testa.

Barbara Toplak, S. razred

KOLESARSKI IZPIT

Priprave na kolesarski izpit so bile kar napo

rne. Že v začetku šolskega leta smo začeli reše
vati delovni zvezek S KOLESOM V ŠOLO in 
opravljati vaje preko računalnika. Zvezek smo 
reševali vsak drugi četrtek.

Do meseca maja smo spoznali prometne 
znake, prometna pravila, obnašanje na cesti, 
zavijanje v levo in desno, desno pravilo in še 
druge pomembne stvari. Zato smo preko 
računalniškega programa pisali teorijo. Vsi 
smo bili zelo živčni. Nekaterim je uspelo prvič, 
nekaterim pa ne. Svoje znanje so izboljšali in 
lahko opravljali izpit še enkrat. Takrat je vsem 
uspelo.

Na vrsti je bila praktična vožnja. Izvedli smo 
jo v torek popoldan skupaj s starši in učiteljico. 
Skupaj smo se peljali po poti, kjer smo oprav
ljali kolesarski izpit. Naročeni smo bili na ure. 
Jaz sem bila na vrsti ob 17. uri. Naslednji dan 
nam je učiteljica povedala, da bomo v pone
deljek še praktično vožnjo s kolesom. Stanje 
ni bilo rožnato, zato smo s kolesi prišli v šolo 
še v sredo in spet vadili v spretnostni in varni 
vožnji. Tokrat nam je šlo že bolje. V ponede
ljek bi morali imeti izpit, vendar je zaradi sla
bega vremena odpadel. Prav tako je deževalo 
v četrtek, ko smo spet bili zmenjeni za izpitno 
vožnjo.

Končno je v ponedeljek, 7. junija, bil lep, 
sončen dan in opravljali smo kolesarski izpit. 
V razredu nam je učiteljica razdelila rumene 
jopiče. Na njih so bile številke od 1 do 23. Jaz 
sem nosila številko 9. Zunaj smo se postavili v 
vrsto in policist nam je pregledal kolesa. Vsa 
kolesa so bila pravilno opremljena. Pričeli smo 
z vožnjo eden za drugim. Ko smo progo prevo
zili in se spet zbrali pred šolo, so nam učitelji in 
policist povedali, kako smo se odrezali. Neka
teri so bili pri opombah večkrat omenjeni. 
Kljub temu smo vsi naredili kolesarski izpit. 
Nekaj dni smo čakali na izkaznice in ko smo 
jih dobili, smo bili vsi zelo veseli. Od takrat 
naprej se nekateri vozijo v šolo s kolesom!

Nuša Petek, 5. r.

ŠOLA V NARAVI

V ponedeljek, 10. 5. 2010, smo se zbrali pred 
šolo. Svoje kovčke smo zložili v prtljažnik avto
busa. Najprej smo se prešteli, nato pa sedli na 
avtobus. Nekaterim učencem je bilo slabo in 
so morali sedeti spredaj. Ko smo se poslovili, 
smo se odpeljali proti Trem kraljem. Prišli smo 
tja in se odpravili v šotor, ker nas je zeblo. V 
šotoru smo odložili kovčke. Najprej smo imeli 
predstavitev sob. Potem smo kovčke odložili v 
sobe. Nekaj časa smo imeli prosto, nato smo 
odšli na kosilo. Ko smo se najedli, smo imeli 
počitek. Ob 15.00 smo odšli na pohod do 
Črnega jezera. Med potjo smo se dostikrat 
ustavili, da je vodič povedal nekaj zanimivosti 
o naravi. Po dolgi hoji smo prišli do Črnega 
jezera. Tam smo sedli na klop in smo lahko 
jedli in pili. Potem smo odšli proti penzionu 
Jakec. Vmes smo hodili po gozdu in močvirju. 
Dve uri smo še hodili do penziona Jakec, nato 
smo šli malo v sobe, da se odpočijemo od hoje. 
Ob 19.00 smo šli v gozd po palice za kres in 
peko krompirja. Vsak je najprej nabral tanke in 
male, potem pa debele in velike. Zložili smo jih 
in šli na večerjo. Po večerji smo imeli počitek, 
da se hrana poleže. Ob 20.00 uri smo šli ven in 
zakurili kres. Potem smo si spekli krompir na 
žerjavici. Ko smo ga pojedli, smo šli v sobo in 
se urediti za spanje. 11. 5. 2010 smo odšli do 
partizanske bolnice Jesen, vmes smo jedli in 
pili. Ko smo prišli tja, je vodič nekaj povedal, 
potem je odklenil vrata in smo lahko vstopili 
v partizansko bolnico Jesen. Tam smo najprej 
videli, kaj so uporabljali zdravniki. Videli smo 
tudi, kaj so imeli ranjenci v telesu. Nato smo 
odšli v sobo, kjer so bolniki ležali. Lahko smo 
tudi poskusili, kako težka je čutara, ki so jo 
uporabljali. Potem smo počasi odšli v penzion. 
Zvečer smo imeli predstavitev Pohorja. Zraven 
je bilo dosti pesmi, dve izmed teh sta bili nekaj 
posebnega, ker je bila ena za fante ena pa za 
punce in učiteljice. Po predstavitvi smo šli iskat 
škratova darilca. Našli smo lizalko za vsakogar. 
V sredo smo imeli na urniku športne aktivno
sti. Najprej smo streljali z lokom, potem smo 
igrali badminton in nogomet. Kmalu smo šli 
domov.

Urška Špurej, 3. b

Z avtobusom smo se odpeljali proti Trem 
Kraljem. Potem smo izstopili iz avtobusa. Nato 
smo počakali vodiča. Vodič nam je povedal, v 
kateri sobi je kdo. Odšli smo v sobe in se spo
čili. Nato smo šli ven. Potem smo šli z vodi
čem okoli cerkve. Nato smo odšli na kosilo. Po 
kosilu smo šli ležat.

Luka Šlamberger, 3. b

Zjutraj smo se z avtobusom odpeljali na Tri 
Kralje. Ko smo prispeli, smo pojedli sendviče. 
Potem smo odšli v sobo. V sobi sem bil z Mati-Na zaključni prireditvi so nas navduševale tudi plesalke mlajše skupine Povver dance.
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cem, Gabrijelom in s Patrikom. Nato smo odšli 
na kosilo. Po kosilu smo odšli v sobe. Potem 
smo odšli do Črnega jezera. Tam smo pojedli 
sendviče. Nato smo odšli nazaj v hotel. Potem 
smo odšli pripravit drva za kres. Nato smo 
odšli na peko krompirja. Ko je kres zgorel, smo 
odšli v sobe in zaspali.

Jure Brglez, 3. b

BIVANJE NA TREH 
KRALJIH

V ponedeljek, 10.05.2010, smo se ob 8.30 
zbrali pred šolo. Nato smo svoje kovčke odlo
žili v prtljažnik avtobusa in se odpeljali proti 
Trem kraljem. Ob prihodu smo izstopili in 
vzeli vsak svojo prtljago. Nato smo počakali, 
da so učenci iz Velenja odšli v sobe. Medtem 
smo pojedli malico. Zunaj nas je zelo zeblo. 
Nekateri učenci so odšli v šotor. Po malici smo 
se odpravili v sobe in se tam namestili. Nato 
smo odšli na kosilo. Sledil je počitek. Ob 15.00 
smo odšli na pohod do Črnega jezera. Ko smo 
prišli do njega, smo si ga lahko ogledali. Nato 
smo odšli nazaj do penziona. Spet smo imeli 
krajši počitek. Po počitku smo si pripravili veje 
za kres. Nato smo šli na večerjo. Ob 20.15 smo 
kres prižgali. Ko je kres gorel, smo se lovili. 
Nato smo na njem spekli krompir, ki smo ga 
lahko tudi pojedli. Potem smo odšli do sobe 
in imeli priprave na spanje. Ob 22.00 pa smo 
odšli spat.

Naslednje jutro smo se zbudili, oblekli in 
umili zobe. Potem smo odšli na zajtrk. Ko smo 
zajtrk pojedli, smo imeli pol ure prosto, da se 
spočijemo. Potem smo ob 9. uri imeli športne 
igre in lokostrelstvo. To je trajalo do 12. ure. 
Nato smo v sobah počakali do kosila. Po kosilu 
smo kupili kartico in znamko. Na kartico smo 
staršem nekaj napisali in narisali. Potem smo 
na kartico prilepili znamko in jo poslali. Ko je 
bila ura 15.00, smo odšli proti partizanski bol
nici Jesen. Med hojo smo prečkali več lesenih 
mostičkov. Ko smo prišli do cilja, smo si to 
bolnišnico Jesen tudi ogledali. Nato smo odšli 
do sob. V sobah smo si za dvajset minut lahko 
spočili. Nato smo imeli večerjo. Po večerji smo 
do 21.45 počakali v sobah. Ko je bila ura 21.45, 
smo odšli ven iskat škratova darila. Za darilo 
je vsak dobil eno liziko. Ko smo našli liziko, 
smo škratu zapeli pesmico. Nato smo odšli v 
sobe. Sledile so priprave na spanje. Potem smo 
šli spat.

Naslednje jutro smo se spet preoblekli in 
umili zobe. Nato smo počakali na zajtrk. Po 
zajtrku smo spet imeli počitek. Po počitku smo 
šli na zadnji sprehod. Med sprehodom nam je 
vodič povedal nekaj o gozdu in drevesih. Ko 
smo prišli do penziona, smo imeli kosilo. Pred 
penzionom nas je čakal avtobus. Preden smo 
odšli, smo vzeli prtljago in jo zložili v avtobus. 
Vodič je še vsakomur dal kresničko. Potem 
smo se z avtobusom odpeljali do šole. Pred 
šolo so nas čakali starši.

Anja Molnar, 3. b

BILI SMO NA TREH 
KRALJIH

HAJDINCAN

smo se začeli pripravljati na vrnitev domov. Na 
Treh kraljih mi je bilo zelo všeč.

Ana Marija Tomanič 2. b

V ponedeljek smo šli na Tri kralje. Prvi dan 
smo šli do Črnega jezera. Bilo je lepo. Po več
erji smo pekli krompir. Drugi dan smo šli do 
bolnišnice Jesen. Ko smo se vrnili, smo šli na 
večerjo. Hrana je bila dobra. Najboljši je bil 
mlečni zdrob. V sobi nas je bilo osem deklic. 
Naslednje jutro je deževalo. Šli smo na pohod. 
Ko smo se vrnili, smo šli na kosilo. Nato pa

Vsi vetrovi

Slišal sem veter, 
ki poje kot senca zavese, 
zibana od pomladne nežnosti.

Slišal sem ga
kot melanholično šumenje težke 
zimske sape,
zmrznjene v kristale, posute po tleh.

Slišal sem svežo sapo z morja, 
ki oživi zatohlo zdolgočasenost 
vročičnega dneva, 
ali vznemiri košček ledu, ki počasi 
zdrsi s trebuha.

Potem sem ga videl 
zaspati, ogrnjenega v mesečino 
in sanjal je občutek, 
da sonce čisto prav močno sije, 
da je slap prav dovolj globok za 
mavrico
in med cvetnim prahom v zraku 
je prav dovolj metuljev.

In kot bi sanjal,
sem iz njegovih sanj kar naenkrat
zaslišal
glas...
... da te na koncu ljubeče in zado
voljeno
poljubi in zaspi na raztrganem 
ramenu.

In potem odplešejo VSI VETROVI 
hkrati,
skupaj se odpravijo nad morje, 
med zvezde in kristalne odseve valov.

Tam se rojeva veter.
M. Novak

V ponedeljek smo šli v šolo v naravi. Peljali 
smo se z avtobusom. Ko smo prišli do Treh 
kraljev, smo si ogledali naše sobe. Po kosilu 
smo šli do Črnega jezera. Ko smo prišli do 
Črnega jezera, smo malicali. Vodič nam je pri
povedoval o mesojedi rastlini. Po večerji smo 
se odpravili spat. Drugi dan smo si ogledali 
partizansko bolnico Jesen. Zvečer smo šli na 
pohod z baklami. Tretji dan smo po zajtrku 
odšli na pohod. Po kosilu smo se odpeljali 
domov. Bilo je lepo.

Jaka Javoršek, 2. b

V ponedeljek smo odšli na Tri kralje. Naučil 
sem se vseh njihovih imen. Prvi je bil Gašper, 
drugi je bil Miha, tretji pa Boltežar. Zunaj smo 
si pri klopeh vzeli vsak svoje jabolko. Nato smo 
si pripravili torbe in odhiteli k Črnemu jezeru. 
Tam smo si odpočili, nato pa šli proti stanova
nju. V sobah smo imeli počitek. Potem smo šli 
pripravit kres. Pekli smo si krompir. Pojedli smo 
krompir in odšli v sobe. V sobah smo legli in se 
pokrili, nato pa zaspali. Zjutraj smo odšli k zaj
trku. Po počitku smo šli streljat z lokom. Potem 
smo šli k partizanski bolnici Jesen. Vodič nam 
je pokazal operacijske pripomočke. Ko smo si 
ogledali bolnišnico, smo šli v penzijon Jakec. 
Povečerjali smo in odšli v sobe. Reševali smo 
dnevnik, nato smo šli ven iskat škratova darila. 
Našli smo lizike in jih polizali. Zjutraj smo si 
pripravili potovalke, nato smo šli na spre
hod. Spoznavali smo drevesa. Vrnili smo se in 
odnesli torbe v veliki šotor. Zunaj smo počakali 
na avtobus. Ob poti smo videli veliko kmetijo. 
Ustavili smo se v trgovini in potrošili še zadnji 
denar. Ko smo prispeli v šolo, sem poiskal atija 
in mamo. Doma sem jima pripovedoval o 
dogodivščinah iz šole v naravi.

Miha Petek, 2. b

V ponedeljek smo prišli na Tri kralje. Potem 
smo šli pogledat naše sobe in se razpakirali. 
Nato smo šli na pohod. Nazaj smo prišli zelo 
utrujeni. Umili smo si roke in odšli na kosilo. 
Po kosilu smo odšli v sobe in si odpočili. Potem 
smo šli na pohod do Črnega jezera. Tako smo 
bili utrujeni, da nismo mogli več hoditi. Hodili 
smo dve uri in končno smo prišli do Treh kra
ljev. Odšli smo se umit in spat.

Lara Šterbal, 2. a

DEŽELA LEGO KOCK

(domišljijska zgodba - poustvarjanje po 
branju)

Nekega dne sem bil na dvorišču in se igral. 
Naenkrat je iz neba priletelo lego letalo. Ko 
je pristalo, so me lego ljudje povabili v lego 
deželo. Leteli smo dolgo in zelo visoko. Po
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potovanju smo pristali na lego letališču v lego 
deželi. Izkrcali smo se iz letala in povsod so 
bile same lego kocke. Šli smo v lego gostilno. 
Tam so mi ponudili lego klobase. Bile so dobre. 
Naslednji dan sem žal moral iti domov, zaradi 
mame in očeta. Nazaj so me odpeljali z istim 
lego letalom. Ko sem prispel, sta me bila mami 
in ati zelo vesela.

Luka Novak, 3. a

ŽIVALSKA NESREČA

(Nagrada na natečaju Živali in nesreče)
Zagledala sem srnico, ki se je zaletavala v 

ograjo. Takoj sem poklicala atija. Prijel je srnico 
okrog pasu in jo je dvignil. Srna se je začela 
močno braniti, zato jo je moral ati spustiti, saj 
ga je s kopitom močno udarila v nogo. Srnica 
se je spet začela zaletavati v ograjo. Vozniki so 
prestrašeno sedeli v avtomobilih. Ati je srnico 
močno prijel in jo dvignil. Odnesel jo je mimo

gasilskega doma na travnik.
Opazovali smo jo, ko je s krvavim smrčkom 

zbežala proč. Srnica je atiju močno poškodo
vala koleno in raztrgala hlače.

Srnica je imela veliko srečo!
Minea Vrabl, 3. a

KAKO SEM REŠILA REČNO 
VILO

(Prva nagrada na natečaju Slovenski dnevi 
knjige)

Lanske počitnice sem preživela pri babici in 
dedku, ki živita v veliki hiši ob gozdu. Tam teče 
tudi majhna reka. V vasi krožijo govorice, da 
tam živijo rečne vile. Prikličeš jih z igranjem 
ne instrument. Ko se mi je na počitnicah še 
pridružil bratranec Rok, sva se odločila da 
poiščeva rečno vilo. Ker nama nihče ni vedel 
povedati, kateri instrument je pravi, sva s sabo 
vzela vse igrače, na katere lahko igraš. Trudila

sva se celo popoldne, vendar vile nisva videla. 
Žalostna sva odšla domov. Ker se je zunaj že 
zmračilo, nenadoma nisva več našla prave 
poti domov.

Izgubila sva se v gozdu. Pred sabo sva zagle
dala staro hišo. Razdvojena in prestrašena sva 
vstopila. Ugotovila sva, da tukaj nihče ne živi 
in pričela raziskovati notranjost. Našla sva 
eno veliko škatlo z ročajem. Ko sva prijela 
za ročaj in ga obrnila, je škatla pričela igrati. 
Nenadoma je iz gozda bilo slišati glas, ki naju 
je klical. Sledila sva mu in prišla nazaj do reke, 
kjer sva zagledala rečno vilo. Bila je zelo vesela, 
ker sva jo rešila z igranjem na lajno. V zahvalo 
nama je izpolnila željo. Najina skrita želja v 
tistem trenutku je bila, da se vrneva v babičin 
in dedijev objem. V tem trenutku sta iz gozda 
proti reki stopila oba in naju tesno objela. Vile 
ni bilo več. Ko sva zgodbo povedala babici in 
dediju sta se samo zasmejala in naju vsa pre
srečna odpeljala domov.

Kaja Intihar, 3. a

Razmišljanje ob Dnevu državno
sti in zaključni prireditvi OS

Letos mineva 19 let od ustanovitve in razglasitve svobode in neodvisnosti 
države Slovenije. Plebiscitarno odločitev je sprejel slovenski narod, potrdila jo 
je politika, zavarovali in obranili pa slovenska vojska in policija. Brez njiju bi ta 
odločitev ostala le mrtva črka na papirju. Če bi jugoslovanska armada to voljo v 
kali zatrla, potem kdo ve, kdaj bi se nam zopet ponudila možnost za uresničitev 
stoletnih emancipacijskih teženj slovenskega naroda - čez nekaj let, desetletij, 
morda stoletij?

Slovenija danes, zahvaljujoč demokraciji, nima sovražnikov in izdajalcev slo
venskega naroda, ima zgolj državljane, ki si želijo napredka domovine na vseh 
področjih, napredek slehernega človeka pa je napredek nas vseh, je naša legi
timna in sedaj tudi legalna pravica. Svoje poglede smemo demokratično izražati, 
imeti smemo tudi drugačno mnenje, ki smoga tudi dolžni povedati. Smo resnični 
soustvarjalci sveta, v katerem živimo.

Čas, ki ga živimo, je čas hitrih sprememb, zato so družbene reforme imperativ 
časa (ne le v Sloveniji). Če bi rekli s Cankarjem: ko je Bog ustvarjal svet, nam je 
iz malhe milostno navrgel nešteto lepot, tu v deželi pod Triglavom. Prav veliko 
naravnih bogastev, ki bi jih enostavno kopali in črpali iz zemlje, pa ni dal! Zato 
sta znanje in šola edino zagotovilo za naš obstoj in napredek.

Pri vzgajanju aktivnega in odgovornega slovenskega in hkrati evropskega držav
ljana je tudi poslanstvo slovenske šole nadvse dragoceno. S svojim delom, ki je 
prepleteno z življenjem v lokalnih skupnostih in širšem življenjskem okolju vsi 
skupaj pomembno sooblikujemo vrednote mlade generacije.

Med pomembnejšimi vrednotami družbe naj bo tudi nacionalni in državljan
ski ponos, zato je prav, da smo skupaj slavnostno obeležili in počastili bližnji 
državni praznik, kakor tudi zaključek šolskega leta.

Vsem učencem za dosežen učni uspeh iskreno čestitam, še posebej pa tistim, ki 
ste najboljši - odlični in tistim, ki ste prejeli pohvale za prizadevno in pridno delo 
ali za doseganje drugih dobrih rezultatov.

Ravnatelj Jože Lah

Poročilo za kolesarski 
krožek v solskem letu 

2009-2010
Učenci 5. razreda so v tem šolske letu po 

učenem načrtu opravljali tudi kolesarski izpit. Za 
kolesarski izpit smo se pripravljali lx tedensko na 
dodatnih urah in v okviru pouka pri predmetih 
družba ter naravoslovje in tehnika. S pomočjo 
računalniškega programa in delovnega zvezka S 
kolesom v promet, smo obdelali vsebine, ki so 
potrebne za varno vožnjo. Prav tako smo opravili 
6 ur praktične vožnje s kolesom.

Učenci so morali pri kolesarskem izpitu poka
zati:

- da poznajo in razumejo za kolesarja pomembne 
prometne znake in pravila v cestnem prometu,

- da imajo primerno razvite praktične sposo
bnosti za varno vožnjo s kolesom v prometu,

- da razumejo zveze med dogajanjem na cesti 
in predpisi, ki urejajo odnose med udeleženci v 
prometu,

- da znajo pravilno presojati možnosti in ome
jitve kolesarja v prometu.

Teoretični del izpita so učenci prav tako oprav
ljali preko računalniškega programa v maju 2010, 
praktični del izpita pa smo izvedli s pomočjo 
policista PP Ptuj v ponedeljek, 7.6.2010. Po 
mnenju policista in ostalih nadzornih učiteljev 
so vsi učenci opravili kolesarski izpit. Prav tako 
so prejeli kolesarske izkaznice, ki sem jih učen
cem podelila skupaj z dodatnimi napotki o varni 
samostojni vožnji s kolesom.

Mentorica kolesarskega krožka 
Nataša Štumberger
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Dejavnosti ekošole v sol. letu 2009/2010

S programom ekošole smo razvijali pozi
tivne človeške vrednote za zdravo življenje 
in ustvarjanje pozitivne razredne klime. 
Pozitivna klima je ključ do boljšega znanja in 
dobrega počutja, zato smo dejavnosti eko-

Na svetu si, da sam si sonce - 

pojdi za soncem.

Koordinator ekošole 
Mateja Draškovič

Prepletali smo dejavnosti, ki so učence 
, starše, lokalno skupnost in zaposlene 
usmerjale in spodbujale k razvijanju vred
not: spoštovanje, zdravje, odgovornosti, 
bonton, pozitivna komunikacija (pozdrav
ljanje, pogovarjanje, poslušanje), prehrana, 
uporaba vode, strpnost, skrb za gibanje v 
naravi, znanje.

Dejavnosti so se prepletale ob dnevih 
dejavnosti, razrednih urah, medpredmetno, 
na različnih prireditvah v šoli in kraju, pro
jektnih dnevih, pri izbirnih predmetih in z 
NADARJENIMI učenci:

- Natečaj RAZGLEDNICE IZ MOJE 
PRIHODNOSTI - vpliv podnebnih spre
memb (EVROPSKI NATEČAJ - Eunic 
Slovenija) Vseslovenska čistilna akcija: Očistimo Slovenijo v enem dnevu.

V šol. Letu 2009/10 smo izpostavili temat
ski sklop: ZDRAVO ŽIVLJENJE. Ta sklop 
sta dopolnjevala tematska sklopa: VODA 
KOT ŽIVLJENJSKA VREDNOTA in MED
SEBOJNI ODNOSI.

Izvedli smo še 5 dejavnosti, ki so obvezne 
za pridobitev ekozastave:

1. ekodan: DOBRO V NAS (september - 
krepitev medsebojnih odnosov med učenci, 
gledališka predstava Mali princ)

2. ekodan: DOBRO JE DELATI DOBRO 
(april - zdravo, kulturno prehranjevanje, 
bonton, predavanje Toma Križnarja)

Ekobralna značka (1., 2. in 3. triada)
Natečaj ekovoščilnic (risbe z motivi za 

božično-novoletne voščilnice)
Zbiralna akcija papirja
Srečanje treh generacij (maj - pohod, 

športne igre, zdrava prehrana, medgenera
cijsko druženje)

Vse dejavnosti so se povezovale in preple
tale s skupnim ciljem: Razvijanje pozitivnih 
odnosov, skrb za zdravo počutje učencev 
v vseh okoljih, kjer se gibljejo, učni uspeh, 
disciplina in prijazen nasmeh.

Sledili smo misli: DOBRO JE DELATI 
DOBRO.

(Rok Tumpej je bil izbran med 12 naj
boljših, ki so oblikovali razglednice)

- Natečaj OGLAS ZA MOJO REKO - 
video oglas

(Gabriela Štumberger je dosegla 5. 
mesto v Sloveniji - video oglas Zastrup
ljena Drava)

šole povezali z inovacijskim projektom Rože 
sreče moraš saditi sam.

Ker smo želeli, da učenci spoznajo, da je 
odločitev za zdravo življenje v njihovih 
rokah, smo organizirali naravoslovni dan z 
naslovom: Kako se prebiti skozi čas puber
tete? Seznanili so se s temami: droge, spo.- 
lnost, kriminal, alkohol.

Preko ekodnevov so učenci spoznavali 
pomen vrednot za pozitivno samopodobo, 
zdravo življenje, odnos do narave (zapisano 
zgoraj). Cilji:

- razvijanje pozitivnega odnosa do narave
- naučiti se preudarno ravnati z vodo
- spodbujanje gibanja v naravi
- spoznavanje pozitivnih in negativnih 

učinkov poživil
- spodbujanje k uživanju raznolike pre

hrane, sadja, zelenjave, uživanju tekočin
Vključili smo se v projekt SHEMA ŠOL

SKEGA SADJA. Ob četrtkih smo učencem 
nudili sadje. V jedilnik za malico smo vklju
čili eko napitke.

Pri razrednih urah smo si preko različnih 
socialnih iger, diskusij, izbranih tem priza
devali ustvarjati pozitivno klimo v razredu.

Želimo, da bi se učenci vedno bolj zave
dali, kako pomemben je njihov prispevek 
za ohranjanje našega zelenega planeta. Raz
mislimo in poskušajmo razumeti pregovor:

Cilji, ki smo jih uresničevali v pro
gramu Ekošola kot način življenja :

Vzgoja za okoljsko odgovornost 
Razvijanje pozitivnih medsebojnih 

odnosov in pomoč pri odpravi revščine 
Vzgoja za zdrav način življenja v zdra

vem okolju (uvajanje ekološko prede
lane hrane, pikniki, gibanje) 

Spodbujanje kreativnosti, inovativno
sti in izmenjava idej
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Turistična tržnica v Super mestu na Ptuju

Tabor v Skorbi -prijeten uvod v počitnice
TAruštvo Praha iz Skorbe 
-L/in ZKD občine Hajdina 

sta tudi letos organizirali 
počitniški tabor za počitni
karje, ki je bil v času od 26. 
- 30. junija 2010. Bivanje in 
dejavnosti otrok tudi letos 
delno sofinancira občina Haj
dina. V taboru je ustvarjalo in 
uživalo 22 otrok.

Vključevali so se v različne 
športne aktivnosti, plavali v 
Termah Ptuj, spoznali delo radi
oamaterjev. Obiskal jih je tudi 
lovec z lovskim psom. Igrali so 
se različne družabne, razve

drilne in socialne igre. Letos so 
svoje aktivnosti pripravili tako, 
da so se mladi izpopolnjevali 
tudi v znanju angleškega jezika. 
Dejavnosti so izvajali strokovni 
delavci.

Otroci so spali v šotorih in 
spoznavali življenje v naravi, 
brez televizije in računalnika. To 
je bila verjetno nova izkušnja. 
Večere so preživeli ob tabornem 
ognju. Mislim, da je bilo bivanje 
v taboru prijeten uvod v brez
skrbne počitnice.

Hilda Bedrač
Taborniki so uživali tudi v bazenih ptuj
skih term.

Počitnikarji na taboru v Skorbi v družbi z Mojco, ki je vse dni skrbela, da tabornikom Tudi posodo je potrebno umiti ... Foto: 
ni bilo dolgčas niti za trenutek. HB
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Župan nagradil letošnje odličnjake

Odličnjaki generacije 2009/10 OŠ Hajdina in OŠ Breg na sprejemu pri županu Simoniču

X /prostorih občine Hajdina je bil 
V 15. junija svečani sprejem župana 

Radoslava Simoniča, tokrat za vse letoš
nje odličnjake iz OŠ Hajdina in OŠ Breg, 
ki živijo v občini Hajdina. Sprejema sta 
se poleg nekaterih gostov, predsednice 
odbora za družbene dejavnosti Jožice 
Šijanec, direktorice občinske uprave 
Valerije Šamprl, razredničark Majde 
Korošec in Tatjane Lukovnjak, udeležila 
tudi ravnatelj OŠ Hajdina Jože Lah in 
ravnatelj OŠ Breg Milan Fakin.

Župan Simonič je čestitki za odličen uspeh 
v svojem nagovoru še dodal: »Znanje, ki ste 
si ga nabrali vsa ta leta, je odlična popotnica 
za nadaljnje življenje. Znanje, ki ga boste 
ponesli s seboj v življenje, pa je enkratno 
bogastvo. Čestitam vam za trud, za izjemen

ODLIČNJAKI OŠ HAJDINA

Aneli Cebek iz Slovenje vasi, Tjaša 
in Tadej Gerečnik iz Gubčeve ulice 
na Ptuju, Monika Krajnc iz Zg. Haj
dine, Rok Tumpej iz Zg. Hajdine, Neža 
Mlakar iz Skorbe, Tamara Kmetec iz 
Orešja in Ana Vogrinec iz Skorbe.

ODLIČNJAKI OŠ BREG

Žan Kostanjevec in Tanja Nahberger 
- oba iz Dražencev.

uspeh. Pomembno je, da lepo preživite pole
tne počitnice in vso srečo pri nadaljevanju 
šolanja.«

Jože Lah, ravnatelj OŠ Hajdina: »Lepo 
je, ker se občina zaveda, da smo njeni in 
sodelovanje iz leta v leto nadgrajujemo. 
Naši učenci to čutijo, še posebej kadar nam 
občina pomaga tudi pri dodatnih dejav
nostih v šoli. Občina je lahko ponosna na 
učence, na kolektiv šole in na starše otrok. 
Letošnja generacija devetošolcev je izjemna, 
uspešna, saj je vseh 32 učencev izdelalo 9- 
letko.

Novo šolsko leto bo za nas veliko lepše, 
bolj prijetno, saj smo zraven dobili še nov 
vrtec in urejeno igrišče.«

Milan Fakin, ravnatelj OŠ Breg: »Tudi na 
naši šoli je letošnja generacija devetošol
cev uspešna. Izdelali so vsi in 12 učencev je 
bilo odličnih vseh devet let. Ta generacija je 
pokazala vso zrelost in je v ponos šoli. Naši 
učenci pa so si s pridobljenim znanjem zgra
dili temeljni kamen za vse življenje. Znanje 
je tisto, na katerem bodo mladi gradili svojo 
bodočnost.«

TM

Družinski piknik s petosolci
Z^Xb koncu letošnjega šolskega leta smo se v 5.
V>7 razredu odločili, da se dobimo na družin

skem pikniku. Tako smo šolske in službene obvez
nosti v petek, 18. junija, pustili ob strani in se vsi 
s polno mero dobre volje in razigranosti zbrali na 
športnem igrišču v Hajdošah.

Medse smo povabili tudi učiteljici Natašo in Majdo 
(ki se žal zaradi obveznosti ni mogla udeležiti) in g. 
ravnatelja, ki sta se z veseljem odzvala našemu vabilu.
Poskrbeli smo za hrano in pijačo, mame pa za sladke 
dobrote. Učenci so se ob tej priložnosti zahvalili učite
ljici Nataši, ki jih je popeljala skozi dve šolski leti, s prav 
posebno pesmijo, preko katere so ji priznali marsika
tero »lupmarijo«, ki so jo ušpičili skozi šolsko leto, a na 
koncu vendarle spoznali, da so imeli tapravo učiteljico.

Ob obloženih mizah, prijetnem klepetu, smehu in 
družabnih igrah se je popoldan hitro prevesil v pozen 
večer, ko smo se razšli z željo, da takšen dogodek še kdaj 
ponovimo. Petošolci, njihovi starši, bratje in sestre ter vodstvo šole so se srečali na

Renata Gabrovec igrišču v Hajdošah. Foto: arhiv Gabrovec
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Najmlajši uživali v družbi nadebudnih gledališčnikov
T/"ulturno društvo Skorba je tudi letos pripravilo Gledališke 
AXurice za otroke. Gre za nastop gledaliških in lutkovnih 

skupin iz Občine Hajdina in sosednjih krajev. Kot pravi pred
sednica Kulturnega društva Renata Gabrovec, so z letošnjim 
obiskom zelo zadovoljni. Po njenih besedah so bili navdušeni 
tako starši kot otroci. Slednji so se z veseljem udeležili tudi 
ustvarjalnih delavnic.

Prvi vikend v mesecu aprilu so nastopile Mlajša otroška gledališka 
skupina Kulturnega društva Skorba z igrico Papagaj in sinica, OŠ 
Ljudski vrt s predstavo Dobri snežak in Otroška gledališka skupina 
Mehurčki iz Skorbe z igrico Kralj regratovih lučk. Naslednji vikend 
je bil rezerviran za OŠ Hajdina, ki je nastopila z igrico Zakaj kače 
nosijo očala in gledališko skupino OŠ Juršinci. Za konec so nastopili 
še učenci OŠ Ljudski vrt z igrico Srečni princ. Zaradi dobrega odziva 
občinstva bodo igrice zagotovo organizirali tudi prihodnje leto.

Estera Korošec

Otroke so po ogledu lutkovnih in gledaliških predstav povabili 
še v ustvarjalne delavnice.

Nastopila je tudi mlajša gledališka skupina iz Skorbe.

V programu Gledaliških uric za otroke se je predstavila tudi 
starejša gledališka skupina KD Skorba. Foto: EK,TM

Karate klub WKSA Hajdina
Zadnjo soboto v mesecu aprilu so se 

hajdinski osnovnošolci udeležili drugega 
prvenstva občine Zreče v karateju. Tek
movanja se je udeležilo okrog sto petdeset 
tekmovalcev iz šestnajstih slovenskih karate 
klubov. Tekmovanje se je odvijalo v katego
riji kat posamezno in ekipno do devetega 
razreda osnovne šole.

Člani karate kluba Hajdina so dosegli 
izjemne rezultate glede na to, da so se prvič 
udeležili tako velikega in kvalitetnega tek
movanja.

Dečki do 8. leta starosti:
3. mesto JAKA JAVORŠEK
dečki do 9. leta starosti:

1. mesto LUKA NOVAK
2. mesto ŽIGA JAVORŠEK
3. mesto MATEVŽ VAUPOTIČ 
dečki do 10. leta starosti:
1. mesto KODERMAN MITJA 
ekipno do 10. leta starosti:
1. mesto KI< WKSA HAJDINA 
Za izjemno presenečenje so poskrbeli v 

ekipnem delu, saj so osvojili prvo mesto.
Ekipa, ki je bila sestavljena tik pred 

nastopom, je nastopila v postavi MITJA 
KODERMAN, LUKA NOVAK in ŽIGA 
JAVORŠEK.

Trener Ljubo JAVORŠEK: »Za ta kratek 
čas treningov smo marsikoga presenetili. 
Fantje trenirajo zadnje leto dvakrat teden

sko, nekateri celo enkrat na teden, zato sem 
posebej zadovoljen, da smo na dobri poti, 
predvsem zato ker vem, da v ostalih sre
dinah količinsko trenirajo več. Še enkrat 
poudarjam, da so to le začetki postopnosti 
glede na nivo organiziranih tekmovanj. Sam 
ne želim vzgajati vrhunskih tekmovalcev. To 
ni moj cilj. Moj cilj je, da mladi tekmujejo, da 
se najdejo in da jim karate v zrelejšem obdo
bju postane način življenja. Za dosego višjih 
ciljev je potrebno več in brez sodelovanja s 
starši tega ne bo mogoče doseči. Ponosen 
sem na moje male viteze, tudi na tiste, ki se 
tekmovanja niso udeležili. Čestitam.«

Poslovna sekretarka 
Dušanka Špehonja
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Zaključna nogometna revija za mlajše cicibane U8
NK Hajdina in ONŠ Golgeter Hajdina sta 

29. maja uspešno organizirala Zaključno 
nogometno revijo za mlajše cicibane U8 
(letniki 2001 in mlajši). Namen revije je bil 
druženje vseh mladih nogometašev, ki so v 
letošnji sezoni tekmovali v okviru MNZ Ptuj 
v kategoriji mlajši cicibani U8. Zaključne 
revije so se udeležile vse ekipe iz področja 
MNZ Ptuj, kar pomeni, da je bilo na Hajdini 
prisotnih kar 14 ekip, oz. cca. 200 otrok. Vse 
ekipe so medsebojno odigrale tudi tri tekme, 
rezultati teh tekem pa niso bili pomembni. 
Pri teh starostih je namreč potrebno otroke 
predvsem navajati na nogomet, jih pravilno 
usmerjati, naučiti pravilno igrati nogomet, 
rezultati ne smejo biti v ospredju. Med 
samimi tekmami je bilo poskrbljeno tudi za 
animacijo z baloni, ki sta jo uspešno izvedla 
brata Malelc.

Po končanju tekem je sledilo še zaključno 
dejanje letošnje lige U8, in sicer podeli
tev spominskih medalj vsem sodelujočim 
otrokom. Medalje sta podelila predsednik 
MNZ Ptuj, mag. Stanko Glažar in vodja

ONŠ Golgeter Hajdina, Sandi Mertelj. žareli od veselja, vsi so se namreč počutili 
Pri tem dogodku so bili otroci še posebej kot zmagovalci.
navdušeni, izrazi na njihovih obrazih so kar Uroš Gojkovič

s. i 1S Kj

Skupinska fotografija

■fif I

Dogodek iz tekme Podelitev medalj

3. turnir Golgeter na Hajdini
XTI< Hajdina in ONŠ Golgeter Haj- 
l.X dina sta 19. junija uspešno orga

nizirala že 3. tradicionalni turnir v 
nogometu za selekcije U6, U8 in U10. 
Na letošnjem turnirju je sodelovalo kar 
17 ekip, pomeni, da je bilo prisotno 
ogromno otrok (okrog 250).

Turnir je seveda imel tudi tekmovalno 
plat, čeprav rezultati v teh kategorijah ne

smejo biti v ospredju. Poskrbljeno je bilo za 
jedačo in pijačo, pripravljen pa je bil tudi 
bogat animacijski program z baloni. Naša 
občinska nogometna šola je na tem tur
nirju sodelovala s kar petimi ekipami, in 
sicer po dve v kategoriji U6 in U8 ter eno 
v kategoriji U10. Rezultati naših ekip so 
bili zelo pozitivni, kar je še en dokaz več 
o dobrem delu v naši nogometni šoli, ki se

bo nadaljevalo tudi v prihodnje. Na tem 
mestu se je potrebno še posebej zahvaliti 
tudi vsem staršem mladih nogometašev, ki 
so pomagali pri izvedbi tega turnirja. Glede 
na pozitivne odzive vseh sodelujočih, bomo 
s tem turnirjem zagotovo sodelovali tudi v 
prihodnje.

Sandi Mertelj
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Enajsta poletna nogometna sola
X Ta športnem igrišču v Hajdini je od 28. junija do 2. julija 

potekala že enajsta poletna nogometna šola, ki se je ude
ležilo okrog 90 otrok iz Hajdine in okolice. 0

Osnove nogometne igre in s tem osnove za koristno ter aktivno 
preživljanje prostega časa so spoznavali otroci od četrtega do šti-

Na Hajdini je od 28. junija do 2. julija potekala že enajsta pole
tna nogometna šola. Foto: Črtomir Goznik

rinajstega leta starosti, med njimi je bilo tudi nekaj deklic, ki so 
prav tako kot dečki z velikim zanimanjem in motivacijo prihajali 
v letošnjo poletno nogometno šolo. Kot je povedal Sandi Mertelj, 
predsednik Športne zveze občine Hajdina, ki je ob občini Hajdine 
in tudi Nogometni šoli Golgeter, zagotovila potrebna sredstva za 
letošnjo poletno šolo, so zadovoljni, da jim šolo tudi letos uspelo 
izpeljati takoj po zaključku šolskega leta. Prepričani so, da bodo 
mladim pridobljena osnove nogometne igre s pridom koristile tudi 
pri nadaljnjem koriščenju prostega časa med šolskimi počitnicami. 
Poletna nogometna šola je na nek način tudi baza za pridobivanje 
bodočih nogometašev za posamezne selekcije v domačih in drugih 
nogometnih klubih.

Vaditelji v letošnji poletni nogometni šoli v Hajdini so bili trenerji 
Nogometne šole Golgeter ter sedanji in bivši nogometaši: Matej 
Hvalec, Boštjan Kurež, Aleksander Verlak, Bojan Pišek, Luka Gajšek. 
Alen Hliš, Abraham Tilen in Sandi Mertelj.

Ob zaključku enajste poletne nogometne šole v Hajdini so udele
ženci prejeli majice, pripravili pa so jim tudi priložnostni animacijski 
program z žonglerjem ter manjšo zakusko s hrano in osvežilnimi 
pijačami. Mnoge je nogometna igra tako navdušila, da bodo prišli 
tudi prihodnje leto, če ne prej, so povedali. Škoda, da je tako hitro 
minilo.

MG, Štajerski tednik
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Po poti otroške nogometne sole še članske ekipe

Občinska nogometna šola je uspešen projekt vseh klubov v Občini Hajdina. Foto: 
Črtomir Goznik

X /"občini Hajdina se na področju 
V nogometa obeta še ena velika spre

memba, v prihodnje se namreč pričakuje 
združitev vseh nogometnih klubov iz 
občine Hajdina.

Razlogi:

- praktično vsi klubi se ubadajo z organiza
cijskimi in finančnimi težavami,

- vlaganja v šport so se namreč precej 
zmanjšala, sponzorjev in donatorjev je 
vedno manj, delež Občine Hajdina je pri 
tem ostal enak kot v preteklosti, kar pa je 
bistveno premalo,

- rezultati vseh članskih ekip v preteklosti 
so bolj ali manj povprečni, lahko rečemo 
slabi, z izjemo NK Gerečja vas v sezoni 
2007/2008 (3. mesto v ŠNL) in NK Hajdina v 
sezoni 2006/2007 (1. mesto v ligi MNZ Ptuj), 
vse ostalo je bolj ali manj le rekreacija,

- vsak klub se sicer po svoje trudi za obstoj 
oz. preživetje, pri tem je pa vključenih malo 
ljudi, lokalna skupnost je premalo prisotna, 
samo družbeno življenje se je namreč precej 
spremenilo,

- klubi si medsebojno redko pomagajo, ni 
pravega sodelovanja v članskih kategorijah, 
vsak je bolj ali manj zaprt vase (»požrli se 
bomo«),

- infrastruktura po posameznih klubih se 
sicer izboljšuje, pa vendar nimamo v Občini 
Hajdina konkretnega stadiona s tribuno in 
odlično pripravljeno zelenico, niti igrišča 
z umetno travo, razlogi so seveda jasni, do 
sedaj ni bilo pravega posluha s strani občin

skih veljakov,
- na našem področju je aktivnih preveč 

članskih ekip, zato ni prave kvalitete, pro
blem je tudi že v kvantiteti.

Cilji:

- oblikovanje enotne članske ekipe iz 
Občine Hajdina, ostale ekipe praviloma 
lahko ostanejo,

- uvrstitev te ekipe v 3. SNL, vse ostale 
ekipe naj tekmujejo na nivoju rekreacije (1. 
ali 2. MNZ Ptuj),

- izgradnja pokritih tribun za 500 ljudi, pri

dobitev majhnega igrišča z umetno travo,
- medsebojno sodelovanje vseh klubov, 

pozitivnejša komunikacija,
- organizacija večjih športnih prireditev v 

Občini Hajdina (mednarodne tekme, tur
nirji ...),

- nadaljevanje kvalitetnega dela z mladimi 
v ONŠ Golgeter Hajdina.

Pot:

- podpora pri projektu s strani Občine 
Hajdina - zagotovitev finančnih sredstev za 
delovanje te ekipe v višjem rangu tekmova
nja,

- podpora pri projektu s strani vseh kubov 
iz Občine Hajdina,

- izbira ustreznih ljudi za organizacijo in 
vodenje projekta,

- izbira ustrezno usposobljenega strokov
nega kadra (trenerji, pomočniki, trenerji 
vratarjev, kondicijski trenerji, medicinsko 
osebje...),

- izbira karakterno pozitivnih igralcev iz 
vseh klubov, ki se v celoti podredijo ciljem 
projekta,

- izbira lokacije dogajanja projekta po 
sistemu rotacije po celotni Občini Hajdina,

- izbira enotnega imena ekipe (npr. NI< 
MITHRA HAJDINA), izbira enotnih barv 
dresov (npr. barve občinske zastave),

- popolnitev mlajših selekcij v ONŠ Gol
geter Hajdina in še kvalitetnejše delo z mla
dimi.

Sandi MerteljNogometaši LKW Jack Gerečja vas nastopajo v Štajerski ligi. Foto: Črtomir Goznik
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Na Florjanovo nedeljo v Martinovi fari

Zbor gasilk in gasilcev na osrednjem občinskem trgu, od tam pa so se ob koračnici 
godbe na pihala Talum Kidričevo odpravili v župnijsko cerkev k slovesni Florjanovi 
maši. Foto: Črtomir Goznik

veti Florjan je zavetnik gasilcev,
tj zato na njegov god potekajo po 

naših cerkvah slovesne maše, kjer so 
prisotni gasilci. Na Hajdini so se gasilci 
iz vseh petih društev udeležili maše že 
dvajsetič po vrsti. Prvič je bila sloves
nost leta 1991, še v Jugoslaviji, ko gasilci 
praviloma niso sodelovali pri obredih in 
mašah v cerkvi. Pri maši vedno poje tudi 
MoPZ PGD Hajdoše, kar naredi mašo še 
slovesnejšo.

Tudi letos so se na občinskem trgu zbrali 
uniformirani gasilci, kjer so najprej postavili 
na ogled vozila. Posebno pozornost je vzbu
jala stara ročna brizgalna iz PGD Hajdina, ki 
je zelo dobro ohranjena in vzdrževana.

Ob zvokih godbe na pihala Talum Kidri
čevo so gasilci odkorakali proti cerkvi, kjer 
jih je pričakal farni župnik naddekan Marjan 
Fesel, ki je tudi član gasilske organizacije. 
Sveto mašo je daroval za vse žive in rajne 
gasilce. V uvodu je spregovoril poveljnik 
občinskega poveljstva Hajdina Janko Merc, 
ki je opisal življenje svetega Florjana. Ta je 
živel v času vladarja Dioklecijana v rimski 
pokrajini Noricum, ki je bila na ozemlju 
današnje Avstrije.

Legende pravijo, da je bil zadolžen za gasil
stvo, saj so že takrat imeli gasilske enote. To 
je bilo v času preganjana kristjanov. Florjan 
je šel sam povedat, da je kristjan, zato so ga 
zaprli, mučili in nato z mlinskim kamnom 
okrog vratu vrgli v reko Enns. Človek, ki 
ga je porinil v reko, je oslepel, reka pa se 
je ustrašila tega dejanja in ga je izvrgla na 
skalo, kjer ga je pričel varovati orel z razpro
strtimi krili v obliki križa. Pojavil se je tudi 
svetnik, ki je neki ženi pokazal, da tam leži 
truplo. Ženska je vpregla vole in se odpe

ljala z vozom do reke in truplo naložila. V 
strahu pred neverniki ga je pokrila s slamo 
in z vejami. Vprežene živali so bile žejne in 
utrujene od vleke in niso mogle več vleči 
voza do mesta pokopa. Na prošnjo ženice 
je iz zemlje na površje prodrl studenec, iz 
katerega še danes teče voda; napojene živali 
so truplo odpeljale do mesta, ki ga je svetnik 
pokazal ženi. Zaradi vse večjega preganjanja 
kristjanov so ga pokopali hitro in skrivaj. 
Po tem pokopu so se na tem mestu pričeli 
dogajati čudeži; iz ljudi so bili tukaj odgnani 
zli duhovi in vsak bolan kristjan je na tem 
mestu občutil olajšanje svojih težav.

Opisani dogodek se je zgodil 4. maja

304. leta. Zaradi tega je 4. maj proglašen za 
dan svetega Florjana. Kristjani so v trajen 
spomin na mučeniško smrt Florjana progla
sili za svetnika. Na mestu, kjer je po legendi 
pokopan, so okrog leta 800 postavili bene
diktinski samostan, ki je kasneje prišel pod 
upravo avguštincev. Samostan so imenovali 
»Samostan svetega Florjana«. Ta samostan 
še danes stoji nedaleč od avstrijskega mesta 
Linz.

Po slovesni maši so se gasilci vrnili na trg 
pred občino, kjer so imeli manjšo pogosti
tev.

Hilda Bedrač

Utrinek iz cerkve ...

MIlMtljJh 1
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Posebno pozornost je na razstavi vzbujala stara ročna briz
galna iz PGD Hajdina.
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V Bukovcih 14. dan gasilcev OGZ Ptuj

/r'Xbmočna gasilska zveza Ptuj, v 
katero so vključena tudi PGD iz 

občine Hajdina, je praznovala 19. junija 
že 14. dan gasilcev. Praznovanje dneva 
gasilcev je potekalo v sklopu prazno
vanj ob 100. obletnici PGD Bukovci, pri
čelo pa se je s svečano parado gasilcev in 
gasilskih vozil.

Parado so sestavljali ešalon praporjev, 
ešalon mladine, OP Hajdina, OP Markovci 
in OP Ptuj. Na svečani tribuni so bili šte
vilni visoki gostje, med njimi podpredsednik 
GZ Slovenije in predsednik sveta Podravske 
regije mag. Janez Merc, predsednik OGZ

Ptuj Marjan Meglič, župan občine Markovci 
Franc Kekec. Po mimohodu gasilskih enot 
se je prireditev nadaljevala v športni dvorani 
Bukovci. Prisotne gasilce in goste je nago
voril predsednik OGZ Ptuj Marjan Meglič. 
Slavnostni govornik je bil Franc Kekec, 
župan občine Markovci, kulturni program 
pa so pripravili ljudski pevci iz Bukovcev in 
najmlajša pionirka Lea Ertl.

Podeljena so bila tudi najvišja državna 
gasilska odlikovanja, ki jih podeljuje GZ 
Slovenije in plakete OGZ Ptuj. Med dobit
niki sta bila tudi poveljnik PGD Gerečja vas 
Franc Nahberger, kije prejel gasilsko odliko

vanje I. stopnje, in predsednik PGD Hajdoše 
Drago Furek, ki je prejel gasilsko plamenico 
II. stopnje.

V bogati kroniki PGD Bukovci je bilo 
nanizanih veliko zanimivih podatkov, ki so 
se dogajali skozi lOo-letni obstoj društva. 
Ob visokem jubileju so izdali tudi zbornik in 
podelili posebne plakete ob 100- letnici dru
štva vsem sponzorjem, zaslužnim vaščanom 
in prijateljskim PGD. Gasilci so proslavili 
svoj praznik, se družili in zabavali ob zvokih 
ansambla Krajnci še pozno v noč.

Hilda Bedrač

Foto: ČG Foto: ČG

Uspelo VI. gasilsko tekmovanje zapokal Gerecje vasi

\Ta praznični torek, 27. aprila, so 
gasilci iz Gerečje vasi organizirali 

že VI. gasilsko tekmovanje, ki je pote
kalo v lepo urejenem Športnem parku v 
Gerečji vasi. Tekmovanja so se udeležile 
ekipe od blizu in daleč, udeležba pa je 
bila, kot že nekaj preteklih let, na zavid
ljivi ravni.

Na tekmovanju se je pomerilo 39 gasilskih 
ekip in sicer v kategorijah člani A, članice A, 
starejši gasilci in starejše gasilke. Med člani 
A je bila konkurenca zelo velika, saj se je 
med seboj pomerilo 18 ekip, pokale pa so 
prejeli, za 1. mesto člani PGD Šmartno na 
Pohorju, 2. mesto PGD Zalog in 3. mesto 
PGD Stojnci. Pri članicah A je vajo izvedlo 
6 ekip. Zmagale so članice iz PGD Majšperk 
pred ekipama članic iz PGD Hajdoše in PGD 
Zlatoličje.

Največ veselja domačemu društvu so pri
nesli starejši gasilci, ki so na domačem

PB: SE
» v
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V športnem parku Gerečja vas se je na uvodnem gasilskem tekmovanju pomerilo 
kar 39 ekip.
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Posebno pozornost so pritegnile starejše gasilke - veteranke, Organizatorji so imeli na praznični dan veliko dela in so se 
ki so bile na terenu še zmeraj zelo spretne tekmovalke. znova izkazali z odlično pripravljenim tekmovanjem. Foto: TM

terenu osvojili 2. mesto pred člani iz PGD 
Oplotnica. 1. mesto v tej kategoriji pa je pri
padlo članom iz PGD Grosuplje. Sicer pa 
se je v kategoriji starejših gasilcev pomerilo 
11 ekip. V letošnjem letu so se gerečjevaški 
gasilci ponovno odločili razpisati tudi kate
gorijo starejših gasilk, v kateri so se pomerile

tri ekipe. Pokal za 1. mesto so prejele gasilke 
iz PGD Polje, pred gasilkami iz PGD Preva
lje in PGD Šalek.

Pokale in priznanja sta najboljšim ekipam 
podelila domači predsednik Ivo Lešnik in 
podžupan Občine Hajdina Karl Svenšek.

Ekipe so se svojih uspehov na tekmova

nju seveda razveselile, nekatere bolj, druge 
manj. Zagotovo pa so prijetno praznično 
popoldne izkoristile za tkanje novih gasil
skih prijateljstev in se razšle v upanju, da se 
v Gerečji vasi srečajo tudi prihodnje leto že 
na VII. tekmovanju za pokal Gerečje vasi.

Mojca Požgan

Že osemnajstic tekmovanje zapokalHajdos
T)GD Hajdoše je zadnjo soboto v 
.L mesecu maju izvedlo že 18. tekmo

vanje za pokal Hajdoš in hkrati tudi za 
pokal Gasilske zveze Slovenije. Tekmo
vanje v Hajdošah je eno od šestih tekmo
vanj, ki štejejo za ligo GZS. V letu 2009 
je bilo prav tekmovanje v Hajdošah oce
njeno z naj višjimi ocenami.

Tudi letošnje tekmovanje je bilo zelo 
dobro pripravljeno in izvedeno. Rezultati

posameznih ekip so bili vrhunski. Po uradni 
otvoritvi in dvigu tekmovalne zastave se je 
začelo zares. Gasilce je pozdravil predsednik 
PGD Hajdoše Drago Furelc.

Ekipe so tekmovale po vnaprej izdelani 
časovnici. Letos je tekmovalo 50 ekip. Tek
movanje je komentiral domačin Ivo Brod- 
njak, dober poznavalec ekip in disciplin. 
Gasilci in gasilke so tekmovali v štirih kate
gorijah, člani A, članice A, člani B in članice

B. Ekipe A so v starosti do 30 let, ekipe B pa 
nad 30 let.

Med člani A so bili zmagovalci iz PGD 
Kebelj s časom vaje 32,00 in časom štafete 
52,16, drugi so bili člani iz PGD Šentjošt s 
časom vaje 34,00 in štafete 50,19, tretji pa 
gasilci iz PGD Tinje s časom vaje 33,30 in 
štafete 52,63.

Pri članicah A so slavile Majšperčanke 
s časom vaje 40,60 in štafete 62,25, drugo

Hajdošanke so se predstavile tudi z ekipo B, v kateri so same 
preizkušene tekmovalke, mnoge med njimi večkratne olimpij
ske prvakinje.

Med navijači smo opazili tudi odlično ekipo članic A PGD Maj
šperk, ki je med drugim osvojila tudi naslov državnih prvakinj.
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mesto so dosegle gasilke iz Žažarja z vajo 
39,30 in štafeto 65,69, tretje so bile Belo
kranjke iz PGD Črešnjevec z vajo 43,60 in 
štafeto 62,50.

Hajdošanke so bile četrte s časom vaje 
43,7 in štafete, 61,41, žal so dobile kazenske 
točke, ki so jih stale dobre uvrstitve.

Med člani B so bili prvi iz Šmartna na 
Pohorju s časom vaje 35,30 in štafete 54,97, 
drugo mesto so osvojili gasilci iz PGD Štrek
ljeve c z vajo 35,20 in štafeto 55,91, tretji pa 
so bili člani PGD Kebelj z vajo 35,60 in šta
feto 57,76.

Tekmovali so tudi Hajdošani, ki pa so bili 
peti.

Pri članicah B so slavile gasilke iz Nove 
Cerkve z vajo 52,80 in štafeto 71,34, druge 
so bile članice PGD Begunje z vajo 46,10 
in štafeto 68,22, tretje pa Hajdošanke z vajo 
44,10 in štafeto 65,84. Domačinke so žal 
tudi dobile kazenske točke, ki so jih stale 
zmage.

POSEBEJ SLOVESNO OB 
ZAKLJUČKU TEKMOVANJA

Zaključek tekmovanja z mimohodom 
gasilskih enot je posebej slovesen. Tekmo
valce so nagovorili visoki gostje - župan 
občine Hajdina Radoslav Simonič, podpred

sednik GZS Janez Merc, predsednik OGZ 
Ptuj Marjan Meglič in domači predsednik 
Drago Furek.

Pokale in medalje so podeljevali župan 
občine Hajdina Radoslav Simonič, ki je bil 
tudi pokrovitelj tekmovanja, mag. Janez 
Merc, podpredsednik GZS in Marjan 
Meglič, predsednik OGZ Ptuj. Hajdošani 
so zopet dokazali, da znajo odlično orga
nizirati in izvesti tekmovanje. Vse je pote
kalo, kot je treba. Sodniške komisije so 
dobro opravile svoje delo, saj ni bilo nobe
nih pritožb. Zagotovo bo tekmovanje tudi 
naslednje leto.

Hilda Bedrač

Pred sodniško ekipo
Najmlajši gasilci v pomoč pri 
časovnici. Foto: TM

Pogled na osrednji priredit
veni oder, kjer je tudi letos 
delo moderatorja odlično 
opravil Ivan Brodnjak.

Gasilci tekmovali tudi v Drazencih
T^rostovoljno gasilsko društvo Draženci je 
A v soboto, 5.maja, organiziralo že tradicio

nalno 6. pionirsko tekmovanje za pokal Dražen- 
cev in 2. memorial za Danija Rajha v kategoriji 
članic in članov.

Tekmovanja se je v kategoriji pionirjev udeležilo 
šest moških in ena ženska ekipa. Pri pionirjih so sla
vili PGD Spodnji Velovlek pred PGD Stojnci in PGD 
Zabovci. Pri pionirkah so prvo mesto osvojile gasilke 
PGD Gerečja vas.

V kategoriji članov in članic pa seje tekmovanja ude
ležilo sedem moških in tri ženske ekipe. Pri članih so 
se na prvo mesto uvrstili PGD Slovenja vas pred PGD 
Stojnci in PGD Gerečja vas. Pri članicah pa je prvo 
mesto pripadalo PDG Hajdoše pred PGD Gerečja 
vas in PGD Draženci. Po tekmovanju sta predsednik 
PGD Draženci Tadej Černenšek in vodja tekmovanja 
Aleš Drevenšek povedala, da so v PGD Draženci zelo 
zadovoljni z udeležbo tekmovanja in nastopi doma
čih ekip, še posebej pa se nadejajo dobrih rezultatov 
pred kratkim ustanovljene desetine članic. članice PGD Draženci (zgoraj od leve): Sandra Gajič, Anemari Kampi,

Udeleženim ekipam iskreno čestitamo! Biserka Kojc, Monika Černenšek;, (spodaj od leve): Manuela Krošel, Valerija
Uroš Gojkovič Lah, Marjetka Pernek, Amanda Kalik, Patricija Emeršič. Foto: UG
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Stojnci gostili tekmovanje OGZ Ptuj
X /"soboto, 12. junija, je potekalo v 
V športnem parku Stojnci tekmovanje 

OGZ Ptuj, ki je bilo hkrati tekmovanje za 
pokal Stojncev. Tekmovanje so odlično 
pripravili domači gasilci iz PGD Stojnci.

Po otvoritvi, pozdravnih nagovorih in 
dvigu tekmovalne zastave se je tekmovanje 
pričelo.

Gasilci so se pomerili v predpisanih disci
plinah, ki so določene za posamezno kate
gorijo tekmovalcev. Tekmovanje je potekalo 
v prijetnem vzdušju kljub zelo visokim tem
peraturam.

Tekmovalci in sodniki so svoje delo dobro 
opravili. Nekateri so bili z dosežki zado
voljni, drugi ne, kot je to v športu. Po tekmo
vanju je bila razglasitev rezultatov s podelit

vijo pokalov OGZ Ptuj in pokalov za pokal 
Stojncev.

EKIPE IZ OBČINE HAJDINA 
DOBRO OPRAVILE SVOJE 
DELO

V kategoriji pionirjev so iz naše občine tek
movale pionirke iz Gerečje vasi, ki so za las 
zgrešile pokal in dve ekipi pionirjev iz Haj
dine, ki sta se dobro odrezali. Med mladinci 
so bili mladi Hajdošani drugi.

Pri članih A so slavili fantje iz Gerečje vasi 
pred Stojnci in Slovenjo vasjo. Med člani
cami so bile najboljše članice iz PGD Haj- 
doše, članice iz Gerečje vasi so bile četrte.

Člani B so bili prvi iz PGD Slovenja vas 
pred Hajdošani in Gerečjo vasjo.

V kategoriji starejših gasilcev so slavili Haj
došani pred Gerečjo vasjo in Zabovci.

Člani A iz Gerečje vasi in članice A iz 
Hajdoš sta osvojili prehodni pokal PGD 
Stojnci.

Med moškimi članskimi ekipami so dose
gli najboljši čas pri vaji člani B iz Hajdoš in 
sicer 39,2 sekunde, vendar so jim kazenske 
točke preprečile zmago.

Iz rezultatov je razvidno, da je kvaliteta 
ekip iz OP Hajdina na visokem nivoju, saj 
so v članskih kategorijah osvojili vsa prva 
mesta, kar je zelo pohvalno.

Hilda Bedrač

Mladinci iz Hajdoš v Stojncih z mentoricama in regijskim 
poveljnikom Janezom Liponikom Hajdošanke pred startom v Stojncih
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Osmič tekmovanje za gasilski pokal Slovenje vasi
X /'športnem parku v Slovenji vasi so 
V se na praznični Dan državnosti, 25. 

maja znova družili gasilci in gasilke, ki so 
se udeležili 8. tekmovanja za pokal Slove
nje vasi. V kategoriji članov je nastopilo 
13 ekip, v kategoriji članic pa 6, najboljši 
pa so na koncu prejeli pokale in prizna
nja.

Ob zaključku tekmovanja sta zbrane gasilce 
nagovorila tudi hajdinski župan Radoslav 
Simonič in podpredsednik OGZ Ptuj Franci

Vogrinec, predsednik PGD Slovenja vas 
Janez Markovič in poveljnik Franc Klemen, 
tudi vodja tekmovanja, pa sta vsem gasilcem 
čestitala za sodelovanje in uspeh na tekmo
vanju, ki je že postalo eno od tradicionalnih 
na širšem Ptujskem.

Na koncu pa so zadnjo besedo vendarle 
imeli sodniki, ki so v Slovenji vasi pode
lili kar nekaj kazenskih točk, vendarle pa 
se je tekmovanje zaključilo brez posebnih 
zapletov. V kategoriji članov so na koncu

1. mesto osvojili gasilci PGD Žetale, ki so 
imeli sicer enak seštevek točk z drugouvr
ščeno ekipo, vendar pa jim je prvo mesto 
pripadlo, ker niso imeli nobene kazen
ske točke. 2. mesto je osvojila ekipa PGD 
Tinje, tretje mesto pa ekipa PGD Šmartno 
na Pohorju.

Med članicami so slavile članice PGD Haj- 
doše, drugo mesto je dosegla ekipa PGD 
Zlatoličje, tretje pa ekipa članic PGD Sela.

TM

Pogled na tekmovališče, kjer je bilo nekaj časa precej napeto. Utrinek iz zaključne podelitve, ko so razglasili najboljše ...

Na mednarodnem sejmu Interschutz v Leipzigu

INTERSCHUTZ
R O T E H A H

INTERNATIONAL EXHIBITION FOR RESCUE, FIRE 
PREVENTION, DISASTER RELIEF, SAFETV, SECURITT

LEIPZIG 7-12 JUNE 2010

/^Vbmočna gasilska zveza Ptuj orga- 
nizira vsako leto strokovno eks

kurzijo za člane organov gasilske zveze 
in vodstva PGD. Na ekskurzijo povabijo 
tudi župane. Vabilu se je odzval tudi haj
dinski župan g. Radoslav Simonič.

Na pot smo krenili v ponedeljek, 7. junija, 
v zgodnjih jutranjih urah. Pot nas je vodila 
preko Avstrije, mimo glavnega mesta Dunaj, 
Češke, do mesta Dresden, kamor smo pri
speli po dolgi 16-urni vožnji. Med potjo 
smo opazovali številne kraje in znamenito
sti Avstrije, Češke in Nemčije. V vseh treh 
državah so nam padle v oči vetrnice, ki 
poganjajo vetrne elektrarne. Spraševali smo 
se, zakaj jih ni v Sloveniji, kjer je tudi dovolj 
vetrov, ki bi jih poganjali in proizvajali elek
triko brez nevarnih odpadkov ali izpustov 
nevarnih plinov v ozračje. Verjetno razmiš
ljajo o gradnji še več hidroelektrarn, ki so po 
moje veliko hujši poseg v okolje. Priča temu 
je Dravsko polje, kjer je zaradi gradnje HE 
Zlatoličje padel nivo podtalnice, presahnili 
so vsi manjši vodotoki. Posledica teh nepre

mišljenih dejanj so bile katastrofalne suše v 
preteklih letih.

Mesto Freital, kjer smo prespali, je odda
ljeno od Dresdna 10 km. To je manjše mesto 
v vzhodnem delu Nemčije in na vsakem 
koraku je viden vpliv nekdanje Sovjetske 
zveze.

Hotel, kjer smo prespali, je sredi velikega 
blokovskega naselja, vendar nismo nikjer 
videli prebivalcev. Verjetno je to »spalno 
naselje«. Tudi ulice mesta so bile prazne. 
Sprehajali smo se okrog 20. ure, ko še ni čas 
za spanje.

SEJEM GASILSKE 
TEHNIKE, OPREME,
VOZIL, SODOBNIH 
DOSEŽKOV

V torek zjutraj smo se po zajtrku odpeljali 
v 100 km oddaljeni Leipzig do našega cilja 
potovanja - sejmišča, kjer je bil INTER
SCHUTZ - DER ROTE HAHN, svetovni 
sejem opreme in tehnike, ki je namenjena 
zaščiti in reševanju. Že pogled na sejmišče 
je veličasten. Na ogromno parkirišče so se
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INTERSCHUTZjX.' i.u°3r ■'H/,
INTERNATIONALE LEITME: 
BRAND-/KATASTROPHEN 
INTERNATIONAL EXHIBITI 
PREVENTION, DISASTER f

LEIPZIG 7

L ' 'I

5CHUT7RETTUNG ^SCHUTZUND S,CHtliHt(T '
|°NforRE5cUe fiw
EUE^Afr,SEcuL
2- JUNl 2010

Skupna fotografija udeležencev strokovne ekskurzije pred sejmiščem

valile kolone večinoma rdečih gasilskih vozil 
in avtobusov iz vse Evrope.

Na sejmu je bila razstavljena gasilska teh
nika, oprema, vozila - seveda zadnji dosežki 
sodobne tehnike. Gasilska vozila vseh vrst 
in proizvajalcev so bila prava paša za oči. 
Največ jih je bilo v lasti nemških gasilcev. 
Vozila, ki jih uporabljajo na letališčih, so 
bila prave male »trdnjave«. Povsod so delili 
reklamni material, pripravljali predstavitve, 
skratka bilo je vsega.

Posebno pozornost so namenili tudi starim

vozilom, saj je bila razstavljena reševalna 
avtomobilska lestev s častitljivo starostjo, prav 
tako ročna brizgalna iz začetka 20. stoletja 
Med razstavljavci in tudi obiskovalci je bilo 
veliko Korejcev in Japoncev. Razstavljeno je 
bilo tudi tehnično vozilo iz Hong Konga, ki je 
bilo tako veliko, da bi verjetno zasedlo garaže 
za tri avtocisterne. Preveliko za nas.

Čas, namenjen ogledu, je hitro minil. Videli 
smo veliko, vendar zagotovo ne vsega, ker bi 
za temeljiti ogled potrebovali nekaj dni. Prav 
je, da gasilci spremljamo novosti, oziroma

vidimo, kaj je na tem področju novega, ker 
je treba slediti napredku. Ponudba vsega je 
ogromna, marsikaj so za nas le sanje. Sloven
ski gasilci smo opremljeni s tistim, kar potre
bujemo in seveda kar je za nas dosegljivo.

Domov smo se vračali ponoči, tako da 
nismo mogli opazovati še drugega, »zahod
nega« dela Nemčije in primerjati. Vsekakor 
pa drži znani pregovor: »Povsod je lepo, 
doma pa je najlepše.« Tega se zaveš, ko se po 
dveh dnevih vrneš domov.

Hilda Bedrač
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Skorbljani na starih »biciklih«
X /"Skorbi se je lansko jesen v času 
V praznovanj ob martinovanju poro

dila ideja o nabavi starodobnih koles, s 
katerimi smo tudi sodelovali na takrat
nih prireditvah.

Ker naša kolesa nosijo častitljive letnice 
in so zato prav zanimiva na pogled, a kljub 
temu še zmeraj vozna, bi jih bilo škoda 
hraniti nekje na podstrešju. Tako smo se v 
Skorbi z željo, ohranjati spomine in običaje 
naših prednikov, odločili, da se z njimi tudi

kam popeljemo.
In ena izmed prvih takšnih voženj je bila 

lepo pomladno nedeljsko popoldne, ko smo 
se številčna ekipa Skorbljanov z njimi pope
ljali do mesta Ptuja, kjer smo bili deležni 
zanimivih pogledov in občudovanj mimo
idočih in na koncu naše popoldanske ture 
soglasno potrdili, da je to potrebno še kdaj 
storiti.

Vožnjo smo hitro ponovili, saj smo se z

njimi popeljali tudi v sosednjo Gerečjo vas 
na prireditev starega načina košnje trave. 
Idej in zamisli nam v Skorbi ne manjka, prav 
tako zanimanja ne, saj se krog navdušencev 
starodobnih koles še naprej širi. Zato verja
memo, da se bomo z njimi še kdaj popeljali 
in tudi na kakšni prireditvi z njimi sodelo
vali. Saj peljati se s kolesi brez prestav in 
sodobnih naprav je, kot da se ti za trenu
tek ustavi čas, v katerem lahko v miru pri
sluhneš žvrgolenju ptic, občuduješ prelesti 
narave, najdeš tišino in mir, hkrati pa veliko 
narediš, da naša dediščina ne gre v pozabo.

Renata Gabrovec

Skorbjani z vsem spoštovanjem ohranjajo spomine in običaje svojih prednikov, in tudi kolesa starejših datumov so del pre
teklosti, a še zmeraj vozna. Foto: RG

Motoristi na občinskem trgu

V centru občine Hajdina so se ustavili motoristi MK Tulipan (fotografija zgoraj). Na 
občinskem trgu jih je sprejel podžupan občine Hajdina Janko Merc, ki je dobrodoš
lico zaželel Vladu Šamprlu in njegovim prijateljem (fotografija desno). Foto: TM

X /"prvih dneh motoristične sezone 
V se zdaj že tradicionalno motoristi 

zberejo na prvih skupnih vožnjah in tako 
tudi druge udeležence v prometu opozo
rijo nase. Tako so letos storili tudi člani 
MI< Tulipan in mnogi njihovi prijatelji, 
med katerimi je kar nekaj Hajdinčanov, 
in za cilj enodnevne vožnje izbrali Haj
dino in osrednji občinski trg. Tja jih je 
prišel pozdravit tudi hajdinski podžu
pan Janko Merc, ki jim je zaželel varno 
vožnjo, pa tudi veliko sreče in previdno
sti na cesti.

TM
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Šestič čez goro k županu Simoniču

Vzpon na »Panjkiherjev« grič je bil največja ovira, ki pa so jo Dragica in Ignac Kozel sta bila gostoljubna tako kot vsa leta 
vsi pohodniki tudi letos uspešno premagali. ... Foto: TM

TJomladni pohod hajdinskih planin-
-L cev »Čez goro k županu« je postal 

že tradicionalen in letošnji v maju je bil 
že šesti. Organizator pohoda je bilo tudi 
letos Planinsko društvo Ptuj. Pohoda se 
je udeležilo okrog 70 pohodnikov, neka
teri tudi iz drugih PD, v družbi Hajdinča- 
nov pa je bil tudi Franci Rajh, predsednik 
PD Planika Maribor, s katerim Hajdin- 
čani odlično sodelujejo.

Pohodniki so se zbrali pred PSC Hajdina, 
kjer je nastal tudi skupni foto posnetek vseh 
udeležencev, od tam so se z avtobusom 
odpeljali v Doleno. Peš jih je nato pot vodila 
na hrib, do domačije znane vinogradni
ške družine Pajnkiher, kjer so poskrbeli za 
odlično domačo malico in haloško vinsko 
kapljico.

Od Pajnkiherjevih pa naprej po haloških 
gričih in dolinah, vmes so se pohodniki

ustavili še na vikendu pri Dragici in Ignacu 
Kozelu, nato pa pot pod noge do nase
lja Strajna v občini Podlehnik, kjer je tudi 
vikendhišica hajdinskega župana Radoslava 
Simoniča. Tam je že bila zbrana druščina 
veselih ljudi, ki je pozdravila planince, med 
njimi pa sta bila tudi oba hajdinska podžu
pana Janko Merc in Karl Svenšek. Prijetne, 
ne preveč naporne hoje, je bilo za dobri dve 
uri.

Vse pohodnike so Simoničev! tudi letos 
zelo dobro pogostili, v imenu PD Hajdina 
pa se je županu in tudi njegovi ženi Marti 
za vso gostoljubnost in prijaznost v vseh 
teh letih zahvalil predsednik PD Hajdina 
Jože Majerhofer. Sledila je še izmenjava 
daril tudi med mariborskimi planinci, 
odlične dobre volje pa planincem do večera 
ni manjkalo.

TM

Prešerne volje sta bila tudi hajdinska 
podžupana Janko Merc in Karl Sven
šek, oba tudi navijača boksarja Dejana 
Zavca.

Pri Pajnkiherjevih je bila miza polna dobrot, priložnost pa tudi govem vikendu pa prisrčen. Planinci so se županu in njegovi 
za prijazno zahvalo ... družini zahvalili za gostoljubnost v vseh teh letih.
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Draženčanke ustvarjalne in družabne
v

Z^lanice Društva gospodinj
V^/Draženci so se pred veliko 

nočjo odzvale povabilu Bioteh
niške šole Ptuj in se na posestvu 
šole na Grajenščaku udeležile 
delavnice, v kateri so ustvarjale 
čudovite velikonočne pogrinjke. 
Za nasvete in pomoč v delavnici 
so poskrbele strokovne sodelav
ke biotehniške šole, potem pa so 
se še Draženčanke lotile izdelo
vanja prazničnih velikonočnih 
pogrinjkov. Zdenka Godec, 
predsednica društva, pravi, da 
jim je še v posebno veselje, saj 
so prav tečaji in delavnice tudi 
najbolj obiskani, zato se v dru
štvu zmeraj trudijo članicam 
ponuditi kaj zanimivega in 
izvirnega.

POTEP PO 
MADŽARSKI

Draženske žene in dekleta so se 
na sončno soboto 8. maja odpe
ljale na ekskurzijo v sosednjo 
Madžarsko. Spotoma so se usta
vile v znani vrtnariji Szalay, kjer 
so za svojo dušo kupile nekaj ras
tlin tudi za domači okrasni vrt.

Pot jih je nato vodila do pri
jetnega turističnega mesta 
Keszthely ob Blatnem jezeru, 
sprehodile so se po mestnih 
ulicah, do jezera in potem ogledov 
še zdaleč ni bilo konec. Vsekakor 
nismo izpustile ogleda najbolj

znanega madžarskega zdravili
škega centra Heviz, ki ima drugo 
naj večje naravno termalno jezero 
na svetu. In potem pozno popol
dan pot proti domu. Prijetno 
druženje in poučno potepanje 
so Draženčanke zaključile v Len
davi v gostišču Krona, kjer so se 
počutile kot kraljice.

KRUH GOLOBOVE 
IN PERŠOHOVE NA 
RAZSTAVI DOBROT

Na letošnji 21. državni razsta
vi Dobrote slovenskih kmetij na 
Ptuju, ki je bila ena od večjih in 
zelo dobrih v zadnjih letih, sta 
sodelovali tudi dve članici Dru
štva gospodinj Draženci. Tere
zija Golob, ki je za svoj odličen 
domači črni kruh že prejela več 
nagrad, tudi najvišje - znank 
kakovosti, in letos je za kruh pre
jela srebrno priznanje. Njenemu 
odličnemu kruhu pa se ne odre
čejo članice na prav nobenem 
društvenem izletu.

V društvu pa so bile zelo vesele 
še za Jožico Peršoh, ki je zbrala 
pogum in na razstavi sodelovala 
prav tako s kruhom. Ocenjevalna 
komisija je kruh dobro ocenila, 
Jožici pa podelila zelo dobro sre
brno priznanje. Obema iskrene 
čestitke za priznanji.

TM

Terezija Golob s svojim odlič
nim črnim kruhom na razstavi 
dobrot

Jožica Peršoh je za svoj kruh 
na razstavi prejela srebrno pri
znanje. Foto: Zdenka Godec

Odlično razpoloženje je bilo tudi na ekskurziji po Madžarski. Udeležba je bila zelo številčna, kar je razvidno tudi iz fotografije.
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Hajdincanke čez mejo doživele veliko lepega

Lepe ti je, lepe ti je, Zagorje zeleno ...
npako so na skupnem druženju 5. junija več- 
-L krat zapele Hajdincanke, članice Društva 

žena in deklet občine Hajdina. Podale so se čez 
mejo v sosednjo Hrvaško, kjer so obiskale dvorec 
Trakoščan, si ogledale grajsko zbirko, pot pa 
nadaljevale do Varaždina. Mesto in njegovo oko
lico so doživele v vsej lepoti in si med zgodovin
skimi lepotami ogledale tudi znamenito mestno 
pokopališče, ki spada med pet najlepših pokopa
lišč v Evropi.

Posebno doživetje je bil že dvorec Trakoščan, 
ki velja za eno naj lepše oblikovanih in vzdrževa
nih parkovnih celot z bogatim rastlinstvom, polnih 
zanimivih pogledov, panoram in značilnega okolja.
Dvorec je nastal v 13. stoletju v obrambnem sistemu 
Zagorske grofije kot opazovalna trdnjava, potem 
pa so se njegovi lastniki večkrat zamenjali. Od leta 
1952 počasi urejajo muzejsko postavitev, v kateri je 
posebej zanimiva tudi zbirka orožja od 15. do 19. 
stoletja in še zbirka ohranjenih družinskih portre
tov Draškovičevih. In Hajdincanke so se ob krajšem 
ogledu dvorca in njegovih zbirk lahko prepričale, da 
je od vseh zagorskih dvorcev uspel najbolj ohraniti 
duh plemiškega posestva kot tudi videz imenitnega 
dvorca visokega hrvaškega plemstva.

Pot do Varaždina je bila nato kratka, posebej zani
miv pa ogled starega mestnega jedra, tudi katedrale 
in imenitnega pokopališča, ki si ga je vredno ogle
dati. V Varaždinu smo se tudi dobro okrepčale, spile 
odlično kavico in pot pozno popoldne nadaljevale do 
Ludberga , znanega pod imenom »središče sveta«.
Kraj je zaradi svojih sakralnih znamenitosti duhovno 
središče vernikov sveta in množično obiskani kraj.
Pot domov, v naše prelepe kraje ni bila dolga, a doži
vetje znova enkratno in želja, da te kraje še kdaj obi
ščemo. Hajdinčanke pred dvorcem Trakoščan, ki je prijeten kraj za sprehod in

TM oddih.

Posebej prijeten je bil ogled osrednjega starega, lepo ureje- In še Ludberg - »središče sveta«, kraj, ki je zaradi svojih 
nega mestnega pokopališča v Varaždinu, ki spada med pet naj- sakralnih znamenitosti duhovno središče vernikov sveta in 
lepših v Evropi. množično obiskani kraj. Foto: TM
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Sprehod po Boromejskih vrtovih
v

Z^eprav nam ime Boromejski oto-
V*yki da misliti na rajske plaže skriv

nostih filipinskih polotokov, je lokacija 
teh otokov povsem drugačna. Boromej
ski otoki in jezero Maggiore spadajo 
med enega najlepših predelov v severni 
Italiji, imenujejo pa se po kardinalu 
Karlu Boromejskem, potomcem družine 
Borromeo, ki je pravzaprav dal urediti 
te otoke na svojstven način, ki vzbuja 
pozornost turistov vedno pogosteje. In 
cilj našega dvodnevnega potovanja so 
bili prav ti otoki.

Na pot smo se podale v zgodnjih jutra
njih urah v soboto, 19. junija. Tokrat nas je 
spremljal turistični vodič Gregor, ki nam je 
med potjo zelo nazorno opisoval zgodovin
ske dogodke, po katerih so bila znana mesta, 
mimo katerih nas je vodila pot. Preko cele 
Slovenije čez mejni prehod Fernetiči, mimo 
Benetk, Verone, Milana vse do mesta Ber
gamo, kjer je sledil ogled starodavnega dela 
mesta z ozkimi in s kamni tlakovanimi uli
cami. Po kratkem ogledu srednjeveškega 
dela mesta smo se okrepčale z značilno 
italijansko kavo in se na kratko sprehodile 
seveda med izložbenimi okni v ozkih ulicah 
starega dela Bergama.

Po ogledu mesta nas je pot vodila do južnega 
dela jezera Maggiore, kjer pri kraju Arona 
stoji mogočen kip Karla Boromejskega, visok 
kar 80 metrov na 30-metrskem podstavku. 
Pogled na okolico je omogočen iz notranjosti 
tega kipa, na katerega so se po ozkih, zavitih 
stopnicah in s čelado na glavi povzpele tudi 
naše pogumne članice, nekatere prav do vrha 
notranjosti te mogočne skulpture.

Nato nas je pot vodila ob jezeru skozi preču
dovita hotelska naselja do našega hotela, kjer 
smo dobro večerjali, opravili še kratek večerni 
sprehod po okolici in se odpravili k počitku.

Naslednji dan po zajtrku nas je pot zape
ljala po valovih jezera Maggiore na otoke 
Madre, Bella in otok ribičev.

POGLED PRITEGNILO 
OKROG 2000 VRST 
PRENESENIH RASTLIN 
IZ VSEGA SVETA

Otok Madre je največji od Boromejskih 
otokov, kjer je zgrajena družinska rezidenca 
družine Borromeo, obkrožena z vrtovi v 
angleškem slogu, ki pokrivajo skoraj 8 hek
tarjev površin. Čeprav smo zamudile bujno 
cvetenje rododendronov, azalej in kame
lij, smo se lahko sprehodile v senci okrog 
2000 vrst rastlinja, prinešenega iz vsega 
sveta, od citrusov do vsemogočih iglavcev 
in listavcev, kar pa je še bolj neverjetno - v 
družbi prečudovitih pavov in drugih perna

tih živali, ki živijo v sožitju tako s turisti kot 
prečudovito naravo, v kateri bivajo.

Otok Bella v celoti pokrivata dvorec Bor
romeo, ki je neprimerno večji in bogatejši od 
dvorca na otoku Madre, ter italijanski vrt, 
urejen na zelo poseben »piramidni sistem«, 
kjer so Aoristi na zelo svojstven način uredili 
vrtove, okolico sprehajalnih poti ter tropski 
vrt. Seveda tudi na tem otoku niso manj
kali prečudoviti pavi, ki so se prav ponosno 
razkazovali vsakemu objektivu. Po temelji
tem ogledu tega dokaj majhnega otoka ter 
po sprehodu ob vseh mogočih cvetočih in 
na vse načine oblikovanih rastlinah so nas 
valovi ponesli na otok ribičev.

Na otoku Pescatori ali otoku ribičev živi 
približno 50 prebivalcev, tradicionalno ribi
štvo in turizem je glavna otoška dejavnost. 
Prekrit je z zelo ozkimi uličicami, ki pa vse 
vodijo na promenado, ki obkroža cel otok. 
Na otoku je veliko majhnih okrepčevalnic, 
kjer smo tudi same lahko okusile tradicio
nalno italijanski hrano od pizze, lazanje pa 
vse do različno pripravljenih testenin.

Utrujene od hoje po mogočnih, tihih, čudo
vito cvetočih parkih, polne lepih vtisov, smo 
se v popoldanskih urah začele vračati proti 
domovini. Preživele smo dva dneva nepo
zabnih trenutkov, ki smo jih poleg vsega že 
opisanega popestrile še z dobro »štajersko 
južno« in domačo kapljico. Za krajšanje 
dolge poti so nam prišli prav vici, ki sta jih 
naša članica Marija in vodič kar stresala iz 
rokava. Tako smo zaključile glavne polletne 
aktivnosti v našem društvu, v jeseni pa se 
bomo lotile novih aktivnosti in že utečenih, 
tradicionalnih in družabnih srečanj.

Magda IntiharFoto: Anica Drevenšek
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V DUHajdina ne zmanjka aktivnosti
/r'X d občnega zbora dalje se v DU Hajdina zmeraj kaj dogaja.
V>/Letošnjega osmega marca in materinskega dne upoko

jenci zaradi premalo prijav niso praznovali na skupnem izletu, 
so pa 25. maja obiskali znamenito Golico in se tam naužili lepot 
slovenskih planin.

15. junija se je sestal upravni odbor DU Hajdina, na seji pa so po 
besedah predsednika Antona Cestnika med drugim razpravljali o v 
zadnjem času zelo slabi udeležbi na skupnih druženjih. Sprejeli so 
sklep, da bodo v prihodnje vse načrtovane aktivnosti objavljali tudi 
na kabelski televiziji. Žal pa se hajdinski upokojenci nisi odpravili na 
Roglo, tako kot so načrtovali, bo pa zagotovo več zanimanja za poletni 
oddih v Izoli. Cestnik je povedal, da je prijavljenih zadostno število 
ljudi, ki bodo gostje hotela Delfin od 5. do 12. julija, vsem pa želi zares 
prijeten oddih in potem srečno vrnitev med svoje najdražje.

TM

Na občnem zboru se vsako leto znova zbere veliko članov haj- 
dinskega društva upokojencev. Foto: TM Utrinka z izleta na Golici

90 let Jožeta Galuna iz Hajdos
"1 4. marca je praznoval 90. rojstni dan
-L Jože Galun iz Hajdoš. Žal je njegovo 

praznovanje preprečila bolezen in zdrav
ljenje v bolnici.

Rodil se je 14. marca leta 1920 v Skorbi. 
Otroštvo in mladost je preživljal z mamo, 
očimom in sestro v času, ko je bilo veliko 
pomanjkanja. Že kot mlad fant je prijel za 
vsako delo. Želja po znanju in lepšem življe
nju ga je gnala naprej. Najprej se je zaposlil 
v Mariboru in nato v Ptuju. Opravil je moj
strski izpit.

Življenjsko sopotnico Tončko si je našel v 
bližnjih Hajdošah, kjer sta si ustvarila dom 
in družino. V zakonu so se jima rodili štirje 
otroci.

Kot mlad mož je bil mobiliziran v nemško 
vojsko, kjer je doživel najhujše grozote na 
ruski fronti. Svobodo je dočakal v ujetništvu v

Franciji, odkoder se je vrnil domov k družini.
V prostem času se je ukvarjal s pletar- 

stvom. Svoje izdelke je prodajal na sejmih 
in z zaslužkom nudil družini lepše življenje. 
Kot prvi v vasi je imel fotoaparat in z njim 
ohranil marsikateri dogodek. Z igranjem na 
frajtonarico je popestril marsikatero zabavo 
v vasi. Aktiven je bil tudi v PGD Hajdoše, 
kjer je opravljal delo tajnika.

Pred nekaj leti mu je umrla žena Tončka. 
Danes živi g. Jože skupaj s sinom Zlatkom in 
snaho Anico. Zelo se razveseli obiska svojih 
otrok, vnukov in pravnukov.

Vsem izrečenim čestitkam in lepim željam 
se pridružujemo tudi v uredništvu Hajdin- 
čana z željo, da mu služi zdravje in seveda 
veliko prijetnih obiskov tistih, ki jih ima rad 
in imajo radi njega.

Hilda Bedrač
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Visok življenjski jubilej Antonije Žumer iz Hajdoš

FAM.
ŽUMER ANTONIJA

Družina Antonije Žumer iz Hajdoš (fotografija je iz leta 1993)

<y 1. marca je v krogu svojih najdražjih 
kJ praznovali visoki jubilej - 90. rojstni 

dan ga. Antonija Žumer iz Hajdoš.
Tončka se je rodila 31. Marca 1920 v Haj- 

došah. Ker so še takrat starši odločali o 
porokah svojih otrok, oziroma so jim zbirali 
življenjske partnerje, se Tončkina mama ni 
smela poročiti z njenim očetom. Morala je 
vzeti drugega, tako da je Tončka preživljala 
otroštvo in mladost s sestro in polbrati. Pre
življali so se z lončarstvom. Rada se spomni 
otroštva, predvsem paše skupaj z vrstniki ob 
Dravi.

Pri 19 tih letih se je poročila z Alojzom 
Žumrom, ki je moral hitro po poroki v 
nemško vojsko. Rodilo se jima je osem 
otrok, eden je umrl že majhen. Ko je bila 
stara 32 let, je ovdovela. Pričakovala je 
otroka. Sama je preživljala številno dru
žino. Da pa je bila nesreča še hujša, jim 
je pogorela hiša. Z otroki se je stiskala 
v skromni sobici pri svakinji. Otroci so 
odraščali in skupaj jim je uspelo zgraditi 
nov dom. Vsi so se izučili poklicev in si 
ustvarili družine.

Čez nekaj let se ji je rodil še sin Maks, pri 
katerem danes živi. Njeni otroci živijo v 
bližnjih vaseh in jo redno obiskujejo. Zelo 
je vesela, ko jo obiščejo vnuki in pravnuki.

Zanjo skrbi snaha Kristina in vnukinja 
Maja.

Gospa Tončka je v svojem devetdeset 
letnem življenju doživela mnogo. Njena pot 
je bila velikokrat trnova, vendar je vse težave 
premagala. Pri tem ji je zagotovo pomagala 
ljubezen do otrok, ki jim je bila mama in

hkrati oče. Otroci in sedaj že vnuki ter pra
vnuki, ji dano ljubezen vračajo.

Iskrenim čestitkam ob visokem jubileju se 
pridružujemo tudi v uredništvu Hajdinčana. 
Želimo ji zdravja in vsega lepega z tistimi, ki 
jih ima najraje in imajo radi tudi njo.

Hilda Bedrač

Lovci drugo leto praznujejo

Lovec je lahko le tisti, ki ima veselje 
žždo narave in živali,« je povedal Sta

nislav Zupanič, starešina Lovske družine 
Boris Kidrič Hajdina. Lovstvo je pri nas 
tudi tradicionalno, saj se ponavadi pre

naša iz roda v rod. Hajdinska lovska dru
žina trenutno šteje 46 članov, med njimi 
sta tudi ustanovna člana Franc Turnšek 
st. in Anton Kokol. Prihodnje leto bo 
družina praznovala 60. obletnico.

Okrajna zakupna lovišča so se združila leta 
1951, ko je nastala Lovska družina Hajdina. 
V sedanje ime se je preimenovala leta 1954, 
ko so prenesli sedež v Kidričevo. V tem času 
so veliko postorili. Najbolj ponosni so na

Zelena bratovščina ima na Zg. Hajdini lepo urejen Lovski dom 
z okolico.

V neposredni bližina doma so tudi lovske preže in krmišča za 
divjad. Foto: TM
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gradnjo lovskega doma, ki se je odprl leta 
1979, takrat se je sedež družine ponovno 
prenesel na Hajdino. Kot razlaga Zupanič, 
so lovci delali prostovoljno in v gradnjo 
doma vložili več kot 11.000 delovnih ur.

Po besedah Zupaniča se je v zadnjih letih 
marsikaj spremenilo. »Papirnata vojna nas 
bo uničila, zato si želimo, da bi bilo znova 
tako kot včasih.« Zakonodaja je namreč na 
področju lovstva zelo rigorozna in vsebuje 
veliko različnih kazni. »Starešina družine 
mora za prekrške svojih članov jamčiti celo 
s svojim premoženjem,« je dodal Zupa
nič. Kljub temu pa skušajo zgledno skrbeti 
za divjad. Skupna površina lovišča je okoli 
5.500 hektarjev, lovna površina pa se je 
zaradi vseh posegov v okolju iz 4.400 zmanj

šala na okoli 2.900 hektarjev. Lovci opažajo, 
da je vedno manj fazanov, zajcev in jerebic, 
saj divjad izgublja svoje možnosti za preži
vetje. Lovska družina se zato trudi in vzgaja 
na primer fazane in jih nato vlaga v lovišča. 
Proti izginjanju mlade divjadi iz našega 
skupnega okolja se bori tudi z ustvarja
njem krmnih njiv. Spremenjenim pogojem 
v okolju se je nekoliko bolje prilagodila le 
srnjad, ki pa si hrano išče vse bliže stano
vanjskih hiš.

Med drugim družina sodeluje z občino v 
skupnih programih in aktivnostih za ohra
nitev narave. Kot primer Zupanič navede 
vsakoletno akcijo čiščenja gozdov in drugih 
površin. Prav tako morajo lovci vsako leto 
izpolniti plan odstrela. V primeru, da tega

ne uspejo, so lahko kaznovani tudi z izgubo 
koncesije. Določeno število divjadi morajo 
odstreliti zato, da škoda na kmetijskih povr
šinah ni prevelika, pa tudi da stabilizirajo 
ravnovesje med spoloma. To pomeni, da 
na primer fazanov ni dosti več kot fazank. 
Odstrelijo pa tudi bolne in poškodovane 
živali ter vse tiste, ki so jih zadeli lovci na 
črno. Slednjih je po besedah Zupaniča 
vedno več.

V okviru lovske družine deluje še strelska 
sekcija na glinaste golobe, ki je zelo uspešna 
na različnih tekmovanjih. Letos so dosegli 
enega boljših rezultatov v kombinaciji krogla 
in šibernica, lovski stav.

Estera Korošec

Nasvet veterinarja:
bolezni ustne votline pri hišnih živalih

TJsi se kotijo brez zob. Mlečno zobovje
.L začne izraščati okoli 2 tedna starim 

mladičem. Psi imajo 28 mlečnih zob, ki 
jih nadomesti 42 stalnih zob. Mlečno 
zobovje začne izpadati okoli 4 meseca 
starosti. Ob menjavanju zob pri psih 
opazimo podobno kot pri otrocih raz
lične simptome: od nelagodja, izgube 
apetita, krvavitve dlesni, drgnjenja in 
grizenja ... Rast stalnih zob se zaključi 
okoli 7 meseca starosti. Glede na položaj 
zobovja ob ugrizu psa ločimo:

1. škarjast ugriz - je pravilen in zna
čilen za večino pasem: zgornji sekalci se ob 
ugrizu tesno prilegajo preko spodnjih. Tak 
ugriz je anatomsko pravilen.

2. predgrizavost - spodnja čeljust je 
nekoliko daljša od zgornje in spodnji sekalci 
so vidni; tak ugriz je pogost pri brahiocefa- 
ličnih = kratkogobčnih pasmah (buldogi, 
mopsi, bokserji ...). Ugriz anatomsko ni 
pravilen.

3. podgrizavost - zgornji sekalci 
so preko spodnjih - anatomsko prirojene 
napake različnih pasem. Ugriz ni pravilen.

4. kleščast ugriz - sekalci so ob ugrizu 
drug nad drugim, ugriz ni pravilen, opazimo 
pri lovskih terierjih.

Mucki imajo 26 mlečnih zob, ki izrastejo 
do 7 tedna starosti, nadomesti jih 30 stalnih 
zob v starosti 6 mesecev. Tudi mačke lahko 
imajo prirojene napake ugriza - nesimetri
čen ugriz, pomaknjen nekoliko na levo oz 
desno stran. Mačke imajo visoko razvito 
zobovje, značilno za mesojede živali.

Pri obeh vrstah (psi in mačke) lahko opa

zimo odstopanja v številu zob.V ustni votlini 
zdravih živali najdemo ogromno bakterij, ki 
so prilepljene na zobno sklenino in za svojo 
rast ter razmnoževanje uporabljajo ostanke 
hrane. Ob tem nastajajo tudi odpadne in 
strupene snovi, ki povzročajo vnetja obzob- 
nih tkiv - dlesni. Ob tem se na zobu nalagajo 
obloge, iz katerih nastane zobni kamen.

PARADONTALNA
BOLEZEN

Paradontalna bolezen se podobno kot 
pri ljudeh zelo pogosto pojavlja pri psih in 
mačkah. Gre za skupino kliničnih znakov 
vnetja dlesna, odmikanja dlesni in v hujših 
primerih celo poškodb čeljustne kosti. V 
končni fazi je paradontalna bolezen vzrok 
izpadanju zob. Bolezen je lahko omejena na 
1 zob, lahko pa razširjena na večje število.

Kako nastane paradontalna bolezen? 
Kot sem že omenil, je posledica razvoja veli
kega števila določenih bakterij v ustni votlini. 
Bakterije rabijo za svoj razvoj ostanke hrane, 
zato je tudi pri živalih pomembna higiena 
ustne votline. Paradontalna bolezen je lahko 
v določenih primerih vzrok tudi drugim 
boleznim, saj se iz vnetih dlesni bakterije 
razširijo tudi na druge organe (npr srce, led
vica ...) V slini se nahaja kalcij in se vgradi v 
odmrle bakterije, tako se zobne obloge kalci- 
ficirjao in nastane hrapava površina - zobni 
kamen. Ta sam po sebi ni nevaren, služi pa 
nadaljnemu prilepljanju bakterij. Pod njim 
ob stiku zoba z dlesnijo nastajajo žepi in 
dlesen se odmika. Po določenem času zob 
izgubi oporo in edina rešitev je izdrtje zoba.

Paradontalni bolezni so nekatere pasme 
bolj podvržene kot druge. To so ponavadi 
psi manjših pasem (maltežani, kodri, yorks- 
hire terierji). Pri teh pasmah bolezen hitreje 
in pogosteje napreduje v hujšo obliko kot 
pri psih večjih pasem. Zato je pomembno, 
da lastniki psov manjših pasem posvečajo 
veliko pozornosti higieni ustne votline. Pri 
večjih pasmah je bolezen ponavadi omejena 
samo na 1- 2 zoba in zob ima večjo oporo 
v čeljutni kosti. Vendar pa tudi pri večjih 
pasmah nastajajo obloge in iz njih zobni 
kamen ... zato je tudi za njih pomembna 
higiena ustne votline oz. preprečevanje 
bolezni. Tudi za paradontalno bolezen velja, 
da jo je bolje preprečiti kot zdraviti.

Kako se bolezen kaže? Lastniki živali 
najprej zaznajo neprijeten zadah iz ustne 
votline. Nekateri lastniki tudi sami opazijo 
zobni kamen in vnetje dlesni. Žival se lahko 
pretirano slini, odklanja hrano, je občutljiva 
na dotik v področju dlesni, včasih škripajo 
z zobmi in hrane ne žvečijo več, temveč jo 
goltajo. Zelo pomembno je pregledovanje 
ustne votline, saj je pomembno, kdaj odkrije 
lastnik težave. Če je to zelo pozno, je na 
žalost lahko edina rešitev izdrtje več zob.

Kako bolezen zdravimo? Ko je bolezen 
prisotna, jo je potrebno zdraviti. Najprej 
opravimo temeljit klinični pregled živali. 
Posebno pozornost posvetimo splošnemo 
kliničnemo stanju, saj je pri zdravljenju 
potrebno uporabiti anestezijo. Ko je žival 
v anesteziji, opravimo temeljit pregled 
zobovja. Po potrebi uporabimo rentgen. 
Zobni kamen odstranimo s posebnim apara
tom, ocenimo stanje zob. Če je bolezen zelo 
napredovala, moramo majave zobe odstra-

61



julij 2010

niti. Ponavadi so to sprednji zobje - sekalci. 
Za pse in mačke ni to noben problem, saj 1 2 
ali 3 manjkajočih zob ne pogrešajo, ker imajo 
42 oz 30 zob. Problem nastane pri hujših 

oblikah bolezni, ko moramo populiti večje 
število zob. Ampak tudi to je ponavadi večji 
problem za lastnika (izgled) kot pa za žival. 
V tem primeru moramo kasneje živali pri
pravljati mehko hrano. Na koncu očiščeno 
zobovje spoliramo, za domov predpišemo 
antibiotike in preventivno čiščenje zob.

KAKO PA BOLEZEN 
PREPREČUJEMO?

Preprečevanje paradontalne bolezni je 
vedno bolje kot zdravljenje le-te. Poznamo 
več načinov preprečevanja bolezni. Način 
prilagodimo stopnji ogroženosti naše živali, 
kar pomeni, da bo lastnik npr. maltežana 
ali shih-tzuja namenjal veliko več pozor
nosti higieni ustne votline kot npr lastnik 
nemškega ovčarja. Tako je potrebno bolj 
izpostavljenim prej omenjenim pasmam 
odstranjevati obloge dnevno z ščetkanjem. 
Konstantno dnevno čiščenje je najbolj zanes
ljiva metoda, ščetkanje 2x tedensko je bolje 
kot nič, vendar se še vedno nabirajo bakte

rije. Najbolje je, da na to začnemo navajati 
že mladiča. Sliši se čudno in smešno, vendar 
če smo lastnik pasme, ki je nagnjena k para- 
dontalni bolezni, se nam trud zelo povrne. 
Torej je določenim psom in tudi mačkam 
potrebno ščetkati zobe minimalno 2x teden
sko. Izberemo mehko, lahko otroško zobno 
ščetko. Če uporabljamo pasto svetujem 
uporabo posebne encimatske zobne paste, 
ki pomaga razstapljati obloge in zavira rast 
bakterij. Te posebne paste imajo ponavadi 
okus po mesu, ki živalim ustreza. Uporaba 
»naše« zobne paste ni primerna, ker draži 
želodec, saj živali pasto pogoltnejo.Vedno 
začnemo z ščetkanjem lične strani, kasneje, 
ko se žival na ščetkanje privadi, ščetkamo 
tudi grizno in jezično stran zob.

HAJDINČAN

Priboljški in diete: znano je, da si živali 
z grizenjem in žvečenjem čistijo zobe. Zato 
so za ta namen pripravljene posebne ana
tomsko oblikovane žvečljive kosti. Uporab
ljamo jih kot dodatek ščetkanju ali če žival 
ščetkanja ne prenaša. Obstajajo tudi posebni 
briketi, ki so po sestavi nekoliko trši in večji 
in pri hranjenju s temi briketi se pomagajo 
odstranjevati zobne obloge. Za večje živali 
svetujem kakšno veliko govejo kost, da jo 
žival grize in gloda. S tem si odstranjuje 
obloge in učvrsti mišice in zobovje. Opoza
rjam pa, da kosti ne sme zgrist, saj potem 
nastopijo druge težave.

Paradontalna bolezen je nevarna bolezen, 
ki lahko vodi v izgubo zob. Veliko lahko nare
dimo sami z redno higieno z rednim čišče
njem oblog. Čistimo z mehko zobno ščetke 
vsaj 2x tedensko. Svoji živali redno kon
troliramo zobovje. Privzdignemo ustnico, 
pogledamo zobovje. Če zaznamo neprijeten 
zadah in rumene obloge na zobeh, je dobro, 
če se posvetujemo z veterinarjem.Želim 
vam lepo in prijetno poletje!

DAMIJANPEKLAR, dr.vet.med, 
Ambulanta za male živali, 

Slovenja vas 2C.

Že četrtič s kolesom po občini

/''Vbčinski odbor SDS Hajdina je tudi 
letos na praznični dan ob dnevu 

državnosti organiziral odmevni kolesar
ski dogodek. Že četrto leto zapovrstjo so 
občanke in občane povabili na kolo, na 
rekreativni kolesarski dogodek, na cilju,

v Slovenji vasi, odkoder so letos krenili, 
pa so članu SDS, občinskega odbora Haj
dina, Francu Klanečku, podelili posebno 
priznanje za nesebično delo in za priza
devnost pri uresničevanju ciljev stranke, 
za kar si bo dobitnik priznanja prizade-

Ustanovili so se tudi na osrednjem občinskem trgu, kjer so osvežitev poiskali kar pri 
vodometu

val tudi v prihodnje.
Po uspelem športno-rekreativnem dogodku 

pa je dr. Marjan Leber, predsednik OO SDS 
Hajdina dejal: »Sledimo našemu motu, da 
naj politika združuje ljudi v občini in zato 
ob državnem prazniku v juliju vabimo naše 
občane, da se nam pridružijo. Vsako leto se 
nam pridruži več ljubiteljev kolesarstva in 
tudi letos je bila udeležba zelo dobra. Priza
devamo si, da je vsako leto start in cilj kole
sarskega »sprehoda« po občni v drugi vasi in 
letos smo se odločili za Slovenjo vas. In ob 
tej priložnosti se želim zahvaliti predvsem 
članom PGD Slovenja vas, ki so nam pri
skočili na pomoč.

Že na začetku smo se odločili, da bomo 
kolesarili od vasi do vasi, po urejenih občin
skih poteh, skozi naselja in med polji. To 
namero želimo ohraniti tudi v prihodnje in 
ob tej velja omeniti naše skupno spoznanje, 
da na kolesu doživimo veliko lepih vtisov, pa 
tudi, da bi se dalo marsikje v občini urediti 
še kakšno pot. Vsi letos prisotni so že potr
dili udeležbo na prireditvi v letu 2011, orga
nizatorji pa se bomo potrudili, da se nam bo 
pridružilo še več ljubiteljev kolesarstva in 
nasploh druženja v občini.«

TM
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Nasveti za pravilno sončenje
TZ"oža je največji organ človeškega
AVtelesa in ima številne naloge, kate

rim je kos samo, če je zdrava. Med števil
nimi škodljivimi vplivi okolja so gotovo 
na prvem mestu ultravijolični (UV) žarki. 
Koža ima sposobnost, da se ščiti sama. Zelo 
dobro varovalo je tvorba rjavega kožnega 
pigmenta melanina, ki preprečuje prodira
nje UV žarkov v globlje plasti kože. Sposo
bnost kožnih celic, da izdelujejo melanin je 
genetsko pogojena. Obrambna sposobnost 
kože je znatno boljša pri ljudeh s temnejšo 
kožo.

Nevarnosti sončenja moramo razdeliti na 
zgodnje in pozne. Prve se pojavijo neposredno 
po pretiranem sončenju, pozne, ki so nevar
nejše in dokončne, pa šele po več letih izpo
stavljanja UV žarkom. Celice seštevajo tekom 
let povzročeno škodo, ki je lahko velika tudi če 
nismo bili nikoli opečeni.

Zgodnje posledice sončenja
- rdečina kože je posledica vnetja, ki ga pov

zročijo UV žarki
- sončne opekline, koža je vneta, pojavijo pa 

se tudi mehurji. Gre za posledico delovanja 
UV-B žarkov

- toksični dermatitis, se pojavi po sončenju 
na mokri travi. Iz trave se namreč sproščajo 
snovi, ki zelo povečajo učinek delovanja UV 
žarkov na kožo. Na mestih, kjer je prišlo do 
kontakta se pojavijo mehurji, kljub temu, da s 
sončenjem nismo pretiravali. Podobno lahko 
foto toksično delujejo nekatere dišave, zato se 
nikoli ne sončimo nadišavljeni

- alergijski dermatitis se lahko kaže precej 
različno in se pojavi pri tistih ljudeh, ki so na 
UV žarke preobčutljivi

Pozne posledice sončenja
- gube so posledica propadanja kolagenskih 

in elastičnih vlaken, k čemur UV žarki znatno 
prispevajo.

- atrofija (stanjšanje), teleangiektazije (vidne 
žilice) in kseroza (suhost) kože so prav tako 
pogosta pozna posledica pretiranega sonče
nja.

- sončne pege (lentigo Solaris) se pojavljajo 
na mestih, ki so bila leta veliko na soncu, pred
vsem po ramenih, zgornjem delu hrbta in po 
hrbtiščih rok, ter po podlakteh. So navadno 
svetlo rjave, nepravilnih oblik, lahko neena
komerno obarvane. Redko se iz njih razvije 
nevarna oblika kožnega raka, maligni mela
nom.

- prekanceroze (predstopnje kožnega raka) 
se razvijejo zaradi kancerogenega delovanja 
UV žarkov na jedrne kisline celic kože, ki se

spremenijo v rakaste. Iz prekanceroz se veli
kokrat razvije kožni rak, ki je najhujša pozna 
posledica sončenja. Kar 90 % karcinomov kože 
nastane zaradi škodljivega delovanja sončnih 
žarkov.

Svetujem vam, da upošte
vate vsaj osnovna načela 
zdravega sončenja.

Najboljša zaščita je dosledno izogi
banje soncu. Velikokrat to bodisi 
ni mogoče ali pa se soncu nočemo 
odreči. Takrat je najbolje, da se držimo 
določenih pravil:

- Uporabimo sredstvo z visokim 
faktorjem, ki naj vsebuje zaščito 
pred UVB in UVA žarki.

- Posebej zaščitimo ustnice in 
veke.

- Namažimo se po vsakem kopa
nju.

- Ne hodimo na sonce med 11 in 
16 uro.

- Nosimo zaščitna sončna očala 
in po možnosti pokrivalo.

- Po sončenju se namažimo s hra
nilno in dovolj mastno kremo.

Zanesljiva zaščita in izvrstno 
prenašanje na koži - za vsak tip 
kože.

Klinično preizkušena linija za sončenje je 
tudi Louis Widmer, ki nudi zanesljivost za vsak 
tip kože in za vse potrebe. Koža preparate opti
malno prenaša. Vsi izdelki vsebujejo vlažilne 
in negovalne substance. So blago odišavljeni; 
preparata Extra Sun Protection 50 in Otroška 
zaščitna krema UV ne vsebujeta dišav.

Ali Day 20 (100 ml). Celodnevna zaščita 
za sončenje, srednje močna zaščita, ZF 20

Liposomalno mleko za sončenje za odrasle 
in otroke za občutljivo kožo, je vodoodporna 
zaščita pred soncem.

Delovanje: Visoko razvita tehnologija liposo- 
mov omogoča vgrajevanje UVA- in UVB-fil- 
trov v enoslojne liposome. Ti liposomi prodrejo 
globoko v roženo plast in nudijo dolgotrajno 
zaščito pred UV-žarki, tudi ob rednem stiku z 
vodo.

Liposomalno mleko Ali Day kožo neguje in 
vlaži. Dobro ga prenašajo tudi ljudje z zelo 
občutljivo kožo. Pantenol izboljša sposobnost 
kože za zadrževanje vlage in pomirja razdra
ženo kožo. Vitamin E nevtralizira škodljive 
proste radikale in stimulira delovanje koži last

nih popravljalnih mehanizmov.
Sun Protection Face 30 (50 ml)
Delovanje: Sun protection Face 30 je vlažilna 

krema za sončenje za občutljivo kožo obraza. 
Emulzija se hitro vpije v kožo, je ne masti, koža 
pa je po nanosu prijetno mehka in voljna.

Vitamin E ščiti pred prostimi radikali ter 
zmanjšuje predčasno staranje kože in kožne 
poškodbe, ki jih povzročajo UV-žarki. Vpliva 
na regeneracijo kožne bariere in stimulira koži 
lastne popravljalne mehanizme. Koža je po 
uporabi bolj gladka, krema izboljša sposobnost 
vezave vode v roženi plasti.

Pantenol in L-arginin (aminokislina) pomir
jata razdraženo kožo in izboljšata njeno sposo
bnost za zadrževanje vlage.

Extra Sun Protection 50 (50 ml)
Delovanje: Kombinacija visokih odmerkov 

UVA-, UVB- in širokopasovnih filtrov zago
tavlja zelo visoko zaščito. Emulzija, ki ne vse
buje mineralnih olj in kože ne masti, se hitro 
vpije. Extra Sun Protection 50 ščiti kožo pred 
UVA- in UVB- žarki ter jo neguje in vlaži.

Vitamin E ščiti pred prostimi radikali ter 
upočasnjuje predčasno staranje in preprečuje 
poškodbe kože zaradi UV-žarkov. Vpliva na 
regeneracijo kožne bariere, hkrati pa stimulira 
koži lastne popravljalne mehanizme.

Pantenol pomirja razdraženo kožo in izboljša 
njeno sposobnost za zadrževanje vlage.

Ektoin je nizkomolekularni derivat ciklične 
aminokisline. Uporablja se za zaščito DNK in 
biocelično zaščito. Ektoin krepi imunski sistem 
kože in tako varuje pred fotostaranjem kože. 
Zmanjšuje poškodbe celic zaradi sončnih ope
klin, veže vodo in poviša vsebnost vlage v koži 
tudi v ekstremnih razmerah.

Krema Extra Sun Protection 50 je odporna 
na vodo in znoj. Ne vsebuje dišav in barvil.

Extra Sun Protection 50 priporočamo:
• ljudem, ki ne prenašajo sonca,
• pri uporabi/jemanju zdravil, ki povzročajo 

fototoksične ali fotosenzibilizirajoče reakcije,
• za zaščito kože po zdravljenju z laserjem ali 

s pilingi,
• za zaščito določenih predelov kože (nos,
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ušesa, ustnice),
• za prekrivanje brazgotin,
• za preprečevanje pojava sončnih in starost

nih peg,
• pri ekstremno močnem sončnem sevanju, 

npr. pri športnih aktivnostih (v hribih, na 
morju),

• za občutljivo otroško kožo.
Mleko za sončenje 30 (100 ml)
Delovanje: Kombinacija visoko učinkovitih 

UVA-, UVB- in širokopasovnih filtrov zago
tavlja visoko zaščito pred UV-žarki. Emulzija, 
ki ne vsebuje mineralnih olj in kože ne masti, 
se hitro vpije. Mleko za sončenje SPF 30 kožo 
ščiti, neguje in jo vlaži.

Vitamin E ščiti pred škodljivim učinkom 
prostih radikalov ter upočasnjuje predčasno 
staranje in poškodbe kože, ki jih povzročajo 
UV-žarki. Spodbuja delovanje koži lastnih 
popravljalnih mehanizmov.

Pantenol izboljša sposobnost kože za zadrže
vanje vlage in pomirja razdraženo kožo.

Mleko za sončenje SPF 30 je odporno na 
vodo in znoj. Je blago odišavljeno.

Sun Spray 25 (150 ml)
Delovanje: Kombinacija visoko učinkovitih 

UVA-, UVB- in širokopasovnih filtrov zago
tavlja visoko zaščito pred UV-žarki. Emulzija, 
ki ne vsebuje mineralnih olj in kože ne masti,

se hitro vpije. Pršilo Sun Spray SPF 25 kožo 
ščiti, neguje in jo vlaži.

Vitamin E ščiti pred škodljivim učinkom 
prostih radikalov ter upočasnjuje predčasno 
staranje in poškodbe kože, ki jih povzročajo 
UV-žarki. Spodbuja delovanje koži lastnih 
popravljalnih mehanizmov.

Pantenol izboljša sposobnost kože za zadrže
vanje vlage in pomirja razdraženo kožo.

I(ids Skin Protection Cream UV (100 ml)
Delovanje: Ta UV-zaščita za kožo je bila 

razvita posebej za otroke. Vsebuje izključno 
mineralne pigmente. Ti ščitijo kožo pred žarki 
v UVA- in UVB-področju. Mineralni pigmenti 
ostanejo na površini kože in delujejo tako, da 
odbijajo UV-žarke.

Vitamin E ščiti tkivo kot lovilec prostih radi
kalov in tako zmanjšuje poškodbe kože, ki jih 
povzročajo UV-žarki. Spodbuja delovanje koži 
lastnih popravljalnih mehanizmov.

Pantenol izboljša sposobnost kože za zadrže
vanje vlage in pomirja razdraženo kožo.

Zaščitna krema za otroke UV je odporna na 
vodo in znoj. Ne vsebuje kemičnih zaščitnih 
filtrov za UV-žarke, dišav in barvil. Zato ni pri
merna le za otroke, temveč tudi za zelo občut
ljivo kožo.

Gel za sončenje 15 (100 ml)
Delovanje: Kombinacija UVA- in UVB-fil-

trov ter mikropigmentov zagotavlja učinkovito 
zaščito pred UVA-žarki (elastoza, predčasno 
staranje kože) ter akutnimi in kroničnimi 
poškodbami, ki jih povzročajo UVB-žarki.

Ne vsebuje emulgatorjev, zato ga zelo dobro 
prenaša tudi zelo občutljiva koža. Kožo neguje, 
vlaži in jo ščiti ter ji omogoča enakomerno 
porjavitev.

Pantenol izboljša sposobnost kože za zadrže
vanje vlage in pomirja razdraženo kožo. Vita
min E nevtralizira škodljive proste radikale in 
stimulira koži lastne popravljalne mehanizme.

V vsakem primeru velja zlato pravilo, da je 
treba varovalne pripravke nanašati na čisto in 
suho kožo pol ure pred sončenjem in nato še 
večkrat čez dan, predvsem pa po kopanju in če 
se močno znojimo.

Edina 100 odstotna zaščita pred soncem je, 
da smo oblečeni, ker pa na dopustu to ne gre, 
velja upoštevati nasvete. Zavedati se je treba, 
da - po drugi strani - sonce zelo pozitivno 
vpliva na naš organizem, zato sta ob kančku 
preudarnosti strah in skrb popolnoma odveč.

Kjerkoli že bomo to poletje, uživajmo v 
sončku, vendar zmerno.

Metoda Meško Žitnik mag. farm 
Lekarna pri Sv. Martinu 

Tel.-.026207887 
info@lekarna-martin.si

Poprova meta

TV /f" eta cveti od junija do avgusta, njene liste pa
IV -L j e najbolje nabrati pred cvetenjem, saj takrat 

vsebuje največ eteričnega olja. Rastline porežemo 
pri tleh ter potrgano zdravo in suho listje. Slednje 
lahko posušimo ali zamrznemo. Pri sušenju meti
nih listov je zelo pomembno, da se listi hitro posu
šijo v toplem in zračnem prostoru ali pa v pečici pri 
temperaturi okoli 30 °C. Posušene liste hranimo v 
dobro zaprtih posodah ter v temnem in hladnem 
prostoru.

Poprova meta je najbolj znana po lajšanju prebavnih 
motenj, po blaženju krčev in pri sindromu razdraže
nega črevesja. Pri omenjenih težavah se priporoča pitje 
čaja 3- do 4-krat na dan. Lahko pride prav tudi na poto
vanjih, saj blaži potovalno slabost. Lahko je v pomoč 
tudi pri glavobolu, ko se priporoča vtiranje razredče
nega olja na čelo in senca. Z ohlajenim čajem si lahko 
izpiramo usta in tako zmanjšamo zobobol. Pri utruje
nih nogah pomaga kopel, v katero dodamo 2 dl čaja iz 
poprove mete.

Med drugim lahko s pitjem metinega čaja ublažimo 
tudi menstrualne težave. Poprova meta pa omili srbe
nje, osveži in ohladi rano, prav tako pa izboljša pretok 
krvi in s tem pospeši proces celjenja. Olje nanesemo na 
boleče mesto. Osvežujoči vonj poprove mete pomaga 
premagati občutek utrujenosti. Priporočena je krepčilna

kopel, v katero kanemo tri kapljice 
tega zelišča. To je le nekaj zdravil
nih lastnosti te prastare zdravilne 
rastline. Če vas o njej zanima še več, 
je najbolje, da pogledate v katero 
izmed knjig o zdravilnih zeliščih ali 
pobrskate po spletnih straneh, (pov
zeto po spletni strani farmedice)

Estera Korošec

V hvaležen spomin
1. Eva OVČAR, Sp. Hajdina 60, roj. 30. 8. 1924, umrla 6. 4. 2010
2. Stanislav MLAKAR, Draženci 27, roj. 3. 4. 1936, umrl 11. 4. 2010
3. Ivan HRIBERŠEK, Hajdoše 2/b, roj. 4. 11. 1951, umrl 18. 4. 2010
4. Stjepan ŠUPEK, Slovenja vas 52, roj. 28. 12. 1946, umrl 21. 4. 2010
5. Ana KOZEL, Draženci 46/a, roj. 27. 6.1923, umrla 23. 4. 2010
6. Julijana ŠERUGA, Hajdoše 79, roj. 5. 6. 1921, umrla, 2.5. 2010
7. Ivanka KOKOVNIIC, Draženci 16, roj. 13. 5. 1926, umrla L 5. 2010
8. Frančiška TEMENT, Hajdoše 78/b, roj. 13. 2. 1925, umrla 14. 5. 2010
9. Eduard CIBULA, Slovenja vas 65/f, roj. 24. 5.1948, umrl 19. 5. 2010
10. Janez ICUREŽ, Zg. Hajdina 92. roj. 22. 11. 1934, umrl 24. 5. 2010
11. Mira HORVAT, Draženci 18, roj. 4. 5. 1962, umrla 21. 6. 2010
12. Marija GOJKOŠEK, Gerečja vas 30, roj. 27. 6. 1927, umrla 25. 6. 2010
13. Barbara TURNŠEK, Gerečja vas 41, roj. 4., 12. 1924, umrla 1. 7. 2010
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LIBERALNA DEMOKRACIJA 
SLOVENIJE
OBČINSKI ODBOR HAJDINA

LOKALNE VOLITVE 2010: 
STRANKA SE PREDSTAVI

X /začetku oktobra letošnjega leta 
V bodo lokalne volitve in tako, kot 

se v vseh političnih strankah ali nestran
karskih listah že pripravljajo na volitve, 
tako se tudi v stranki LDS OO Hajdina že 
intenzivno pripravljamo nanje.

Po udeležbi na poletni šoli liberalizma
8. in 9. maja 2010 v Portorožu, katere 
sem se kot predsednik stranke tudi 
udeležil, sem zaključke tega seminarja 
prenesel tudi članom in članicam naše 
stranke. Na dvodnevnem seminarju smo 
z uglednimi gosti spregovorili o izzivih 
današnje Slovenije, posebno pozornost 
pa namenili trendom političnih kampanj 
in dobrim dosedanjim praksam. Udele
žencem, katerih se nas je zbralo preko 
150, so svoj pogled na aktualno politično 
situacijo predstavili predsednica LDS 
Katarina Kresal, pravosodni minister 
Aleš Zalar, bivši predsednik RS Milan 
Kučan in urednik spletnega medija Vest. 
si Jani Sever. O pripravah na lokalne 
volitve je spregovoril generalni sekretar 
stranke Uroš Petohleb.

Zavedajoč se pomembnosti volitev v naši 
občini Hajdina se je občinski odbor LDS 
Hajdina sestal že na več sestankih, izvedel 
pa je tudi redni letni zbor članic in članov, 
ki je bil 14.06.10 v gasilskem domu v Hajdo- 
šah. Članice in člani so se seznanili z delom 
v zadnjem obdobju, spregovorili pa smo tudi 
o pripravah na lokalne volitve v letošnjem 
letu. Podane so bile programske usmeritve 
za lokalne volitve, v ta namen je bil imeno
van operativni volilni štab, v katerem sode
lujejo pravzaprav vsi člani in članice, kakor 
tudi nekaj simpatizerjev stranke. Volitve v 
občinski svet so tako priložnost za najširšo 
mobilizacijo članstva- ter kadrovsko okre
pitev stranke. Prav volitve so velika prilož
nost za stranko, da širši javnosti predstavi 
uresničenje programa stranke in vse tisto 
kar je potrebno rešiti na lokalnem nivoju. 
Te naloge so predvsem enakomeren in pra
vičen razvoj vseh sedmih vasi v občinirSp. 
in Zg. Hajdine, Dražencev, Gerečje vasi, 
Slovenje vasi, Hajdoš in Skorbe. Še naprej

si bomo prizadevali zraven izgradnje infra
strukturnih projektov, predvsem kvalitetne 
programe osnovnega šolstva, saj se zave
damo, da je znanje ključ do uspeha v živ
ljenju. Sistem vzgoje in izobraževanja mora 
temeljiti na prizadevanjih za medsebojno 
strpnost in na civilizacijskih vrednotah 
brez vsiljevanja kakih vrednot in življenj
skih stilov. Stranka želi dvigniti raven pod
jetniških in gospodarskih inicijativ, okrepiti 
delovanje na področju kmetijske politike in 
varovanju naravnega okolja ter maksimalno 
vključevanje občine v konkretne razvojne 
projekte, ki so podprti s sredstvi iz držav
nih in evropskih razvojnih skladov. Vse to 
bodo glavni predvolilni programi v stranki 
LDS občinski odbor Hajdina in še veliko 
več.

Zato naj ta prispevek velja kot povabilo 
vsem tistim, ki še razmišljate o političnem 
udejstvovanju na lokalnem področju, da se 
nam pridružite. Veseli bomo prav vsakega, 
ki želi prispevati k uspešnemu razvoju naše 
občine. Skupaj bomo pripravili programske 
smernice za naslednji občinski mandat V 
stranko vabljeni prav vsi, ki vam liberalen 
način in svoboda govora nekaj pomenita. 
V stranki bi radi ustanovili tudi strankarski 
podmladek, zato še posebej vabljeni mladi 
študentje, dijaki, ustvarjalci novih mladih 
zamisli. Pri nas boste naleteli na razumeva
nje in prisluhnili ter poskušali bomo uvajati 
vaše zamisli, da bodo hitreje našle želeni 
cilj.

Zato vse simpatizerje, ki bi se nam želeli 
pridružiti, vabimo, da pokličejo telefonsko 
številko:041 515 029(Slavko Burjan) in 041

677 651 (Anica Drevenšek), kjer boste dobili 
želene informacije.

V stranki LDS smo imeli v vseh manda
tih najmanj dva predstavnika v občinskem 
svetu,veliko članov in članic pa je delovalo v 
različnih občinskih odborih ali raznih komi
sijah, prav tako pa v raznih društvih ali v 
Vaških odborih.

Naši predstavniki v Občinskem svetu 
Občine Hajdina, kakor v raznih odborih so 
predvsem gradili na osnovi dela, izkušenj, 
znanj, verovanja, navad, odnosov in vrednot. 
Od vseh nas, posameznikov v tej družbi, se 
pričakuje spoštljiv odnos do drugih ljudi, 
do starejših, do telesno duševno prizadetih 
ljudi, do sebe, do narave, do naših in tujih 
materialnih dobrin. Prizadevamo si za ohra
njanje dostojanstva slehernega človeka.

Poslušanje je 
pozabljena umet
nost, nikakor pa 
ne bomo podpirali 
posameznikov, ki 
si krojijo osebni 
uspeh za razvoj 
občine. Naspro
tno. Želimo 
ustvariti skupni 
razvojni menedž
ment na nivoju 
občine, želimo biti 
najbolj povezo
valna stranka med 
vsemi strankami v 
občinskem svetu, 
na vse zadnje smo 
to tudi v vseh 
mandatih kot opo
zicijska stranka že 
dokazali.

Ne mislimo se 
hvaliti in obeloda
niti svojih uresni
čenih projektov, 

prepričani pa smo, da s svojimi kandidat
kami in kandidati v občinski svet zadovolju
jemo kriterije po vašem zaupanju.

Stranka za letošnje volitve še nima svojega 
evidentiranega kandidata za župana, čeprav 
smo se o tem veliko pogovarjali, z različnimi 
kandidati. Svojo odločitev bomo sprejeli do 
naslednjega zbora članic in članov stranke, 
kjer bomo tudi potrdili vse kandidate in 
kandidatke za volitve v Občinski svet v obeh 
volilnih enotah.

Vse dobro v teh poletnih mesecih vam 
želimo v stranki LDS OO Hajdina, 
obenem pa se vam zahvaljujemo za dose
danjo podporo in sodelovanje, spoštovane 
občanke in občani občine Hajdina.

Predsednik LDS OO Hajdina 
Slavko Burjan
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Kitajska je daleč od Skorbe ...

Po kar nekaj neprespanih nočeh, zaradi veselega pričakovanja, 
smo se z avtomobilom odpeljali na letališče v Budimpešto, od koder 
smo poleteli s celodnevno zamudo (zaradi vulkanskega prahu) in 
po devetih urah leta čez vzhodno Evropo in Rusijo končno pristali 
v Pekingu, kjer je bilo pravo doživetje in dosežek najti taxi, ki bi po

Ptičje gnezdo

njihovem mnenju takšno »ogromno« družino odpeljal do hotela. 
Tam smo stanovali v olimpijski vasi le nekaj sto metrov stran od 
velikega Ptičjega gnezda.

V Pekingu smo si ogledali tudi Prepovedano mesto, Trg nebeškega 
miru in obiskali velikaaansskii Kitajski zid.

Kitajski zid

Trg nebeškega miru Guanzho

Prepovedano mesto Največji sejem v Guanzhoju
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Tretji dan smo se popoldan odpravili na letališče in poleteli do 
Guanzhoja.

Najprej smo obiskali največji sejem na svetu, ter z široko odprtimi 
očmi občudovali izdelke za katere se nam niti sanjalo ni, da obsta
jajo.

En dan smo se z vlakom odpravili na izlet v Hong Kong. Tam smo 
uživali v vročem soncu in se sprehajali ob obali na tleh pa občudo
vali zvezde slavnih. Po manjših zapletih smo naslednji večer končno

Honk Kong

Pred zvezdo Jackia Chana

Na Beijing streetu

prišli nazaj v hotel v Guanzhoju.
Preostanek dni, ki smo jih preživljali v Guangzhoju smo nakupo

vali na Beijing streetu, si ogledovali največja nakupovalna središča v 
Aziji, spoznavali vse trike barantanja in se sprehajali pa mestu.

Iz Guanzgoja pa smo poleteli v Shanghai, ki je vsaj po moje naj
lepše Kitajsko mesto, še posebej ponoči, ko zasije v tisočih lučeh.

Tam smo obiskali Shanghai world expo in občudovali paviljone 
vseh držav sveta.

Shanghai

Shanghai

- v,]

Shanghai vvorld expo
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V slovenskem paviljonu

Kitajski paviljon

Slovenski paviljon

Čeprav z družino skupaj preživljamo vse počitnice, bodo te osta
le posebne in nepozabne.

Neža Katarina Mlakar

—

irtatiovr:.-

Razvoj visokega šolstva
Slovenski visokošolski prostor v letu 2020 bo slonel na 

štirih glavnih stebrih, ki bodo podpirali vlogo visokega šol
stva v družbi znanja, postavljeni pa bodo na dva temelja. 
Povezovalna temelja, ki podpirata stebre, sta primerna 
struktura študija in ureditev sistema ter

posodobljen sistem financiranja visokega šolstva. Glavni stebri 
so: diverzifikacija, ki prinaša raznolikost vrst in poslanstev 
institucij ter študijskih programov za doseganje vseh osnovnih 
ciljev visokega šolstva; internacionalizacija oziroma odprtost 
v mednarodni prostor, ki je nujna za delovanje visokošolskih 
institucij v sodobnih globalnih razmerah; kakovost, ki bo vsem 
omogočala mednarodno primerljivo in priznano visokošolsko 
izobrazbo, zaposljivost in mobilnost v evropskem prostoru ter 
širše; socialna razsežnost, ki bo omogočala pravičen dostop do 
visokega šolstva in neovirano dokončanje študija.

Sodobni čas vključuje vrsto novosti in spremenjenih razmer, ki 
prinašajo nove zahteve in pričakovanja do visokega šolstva. V 
zadnjih dveh desetletjih na univerzo in druge visokošolske insti
tucije vplivajo spremenjene razmere, kot so množičnost oziroma 
univerzalnost visokošolskega izobraževanja, globalizacija, 
internacionalizacija, znanstveni in tehnološki napredek, večji 
stroški visokošolskega izobraževanja in raziskovanja, povečana 
mobilnost, zahteve po boljši kakovosti ter nadnacionalno odlo
čanje, v Evropi predvsem bolonjski proces in lizbonska agenda.

Znanje igra v naši družbi čedalje pomembnejšo vlogo, tako 
v osebnem razvoju posameznika, kot pri njegovi pripravi na 
zaposlitev in življenje aktivnega člana družbe ter zato pred
stavlja predpogoj za stabilno in razvijajočo se družbo. Visoko 
šolstvo je tako bistvenega pomena za razvoj in vzdrževanje 
demokratične kulture ter visoke stopnje tolerance v družbi. Šte
vilne študije so pokazale, da obstaja povezava med višjo izob
razbo in pozitivnimi vplivi na družbo, kot so boljše zdravstvo, 
boljše starševstvo, večje politično in družbeno vključevanje ter 
večja socialna kohezija. Družbe, ki so bolj kohezivne, so učinko
vitejše pri uresničevanju kolektivnih ciljev, saj z vrednotami kot 
sta solidarnost ter medsebojno podpiranje zagotavljajo zaščito 
vseh svojih članov.

Študentom mora biti pri sooblikovanju visokošolskega pros
tora zagotovljena ustrezna vloga. Le ustrezen demokratični in 
javni postopek sodelovanja študentov ter ostalih ključnih viso
košolskih partnerjev omogoča usklajevanje najpomembnejših 
odločitev o prihodnosti našega visokošolskega prostora. V tem 
procesu je ključno iskanje konsenza med visokošolskimi part
nerji, ki se oblikuje ob upoštevanju potreb in soočanju argu
mentov različnih strani ter ob iskanju skupnih ciljev. Delovati 
je potrebno v smeri sinergije, ne pa najmanjšega skupnega ime
novalca. Konsenza nikakor ne smemo zamenjevati z večinskim 
mnenjem, ki lahko v določenih točkah med akterji sicer prevla
duje, a ni nujno utemeljen z relevantnimi argumenti. Študenti 
se pri sooblikovanju visokošolskega prostora morajo izkazati kot 
konstruktiven partner, ki sodeluje z argumentiranimi predlogi 
izboljšav v smeri sistemske ureditve visokega šolstva. Študenti 
so enakopravni del visokošolskega življenja ter imajo pravico in 
dolžnost soupravljati in soodločati o delu na vseh visokošolskih 
institucijah, kot tudi konstruktivno sodelovati pri sistemski pre
novi področja.

Uroš Gojkovič
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Tržaški večer; posvečen Francu Jezi
Pogovor je tekel o Zakasneli pomladi 

ter o avtorju skozi različne oči
V torek, 24. maja 2010, sta Društvo 

slovenskih izobražencev in Knjižnica 
Dušana Černeta v Peterlinovi dvorani v 
Trstu priredila okroglo mizo o Francu 
Jezi. Povod za javno razpravo je bil izid 
knjige avtorjevih zbranih del z naslovom 
Zakasnela pomlad in druge kratke zgodbe.

Franc Jeza, rojen na Spodnji Hajdini leta 
1916, ni bil le pisatelj, ampak aktivist na raz
ličnih področjih. Njegovo povojno življenje 
v italijanskem zamejstvu sta zaznamovala 
predvsem časnikarstvo ter odločno delo
vanje v korist samostojne domovine, ki pa v 
Sloveniji načrtno (s pomočjo izločevalnega 
političnega sita) ni prišla do izraza. Kakšen 
pomen za državo je imela Jezova vizija samo
stojne Slovenije, so v Trstu, kjer se je Jeza po 
vojni ustalil, spomnili že deset let po njegovi 
smrti. Ob priložnosti izdaje njegovih del v 
samostojni publikaciji so srečanje ponovili ter 
nanj povabili pisatelja Borisa Pahorja, Igorja 
Omerzo, raziskovalca slovenske preteklosti, 
urednico knjige Vojko Havlas, župana Občine 
Hajdina, Radoslava Simoniča, o Jezi pa sta 
spregovorila tudi časnikarja Ivo Jevnikar, ki je 
pogovor vodil, in Marko Tavčar.

Boris Pahor, ki je zaradi množice obvez

nosti okroglo mizo zapustil predčasno, je 
spregovoril o Jezi kot politiku, s katerim sta 
se v nekaterih pogledih sicer tudi razhajala, 
ter opozoril na Jezove spomine na vojno, 
objavljene v knjigi Spomini iz taborišča. S 
političnega vidika je Jezo prikazal tudi Igor 
Omerza, ki je udeležence popeljal skozi prvič 
obelodanjen pregled arhivskih dokumentov 
Udbe, v katerih je Jezo zaznal pod imenom 
»Separatist«, izluščil pa tudi, da je bil nadzo
rovan s strani trinajstih oseb in večkrat ome
njen kot »agent ameriške tajne službe CIA«. 
Na poseben način se je Jeze spomnil Marko 
Tavčar, ki je svoje misli strnil v pismo. Da bi 
pričevanje o zavednem Slovencu bilo celo
stno zaokroženo, je kot predstavnik Jezovega 
rojstnega kraja spregovoril župan hajdinske 
občine, Radoslav Simonič. Strinjal se je, da 
mu je tudi v domovini potrebno zagotoviti 
mesto, ki mu pripada, še posebej zato, ker je 
to »naš dolg - do našega rojaka, katerega v 
naši občini skoraj ne poznamo«, poudaril pa 
je tudi, da je knjiga »del velikega spoštovanja 
in hvaležnosti za to, kar je storil za slovenski 
narod«. Na večeru pa je bila s strani urednice 
predstavljena tudi sveže izdana knjiga Jezo
vega kratkega leposlovja.

Zakasnela pomlad je delo, v katerem je 
zbranih petindvajset kratkih zgodb, ki so

nastale med letoma 1947 in 1982 in bile 
objavljene v zamejski periodiki. Osnova za 
izbor je bila bibliografija Franca Jeze, objav
ljena v Zborniku simpozija o Francu Jezi. 
Le-to je pripravil ptujski bibliotekar Jakob 
Emeršič, ki se je večera v Trstu prav tako 
udeležil. Zbrane zgodbe so sicer temat
sko raznolike - v njih se prepletajo motivi 
osamljenosti (tako fizične kot psihološke 
odtujenosti) ter posledičnega preseljevanja 
v eksotične kraje (ki pa hkrati praviloma ne 
nudijo občutka pristne domačnosti), močno 
prisoten je tako tudi motiv hrepenenja po 
domovini. Vsem zgodbam skupen pa je 
občutek neizpolnjenosti osamljenih pro
tagonistov, ki ga lahko razumemo tudi kot 
avtobiografsko prvino, ki je v avtorju pre
močno tlela, da bi jo mogel (ali želel) odmis
liti. Sporočilo, ki ga zgodbe nosijo, je zato 
toliko bolj pozitivno. Ne glede na družbene 
(in življenjske) razmere glavni junaki nikoli 
ne izgubijo upanja, veže jih vera v boljšo 
prihodnost ter pokončno zoperstavljanje 
občutku »brezizhodnosti«. Naslov knjige je 
simboličen, pomeni pa ponovno prebuja
nje rojaka, kateremu je šestindvajset let po 
smrti končno uspelo nagovoriti slovenskega 
bralca.

Vojka Havlas

Drevi v Saležu Poldinijeva 
knjiga okraski flori

V občinski knjižnici v Saležu bodo dre
vi ob 20.30 predstavili knjigo La diver- 
sita vegetale del Carso tra Trieste e Go- 
rizia - Lo stato dellambiente (Razno
lika kraška flora med Trstom in Gori
co - Stanje okolja. Gre za izredno za
nimivo publikacijo, ki jo je pred krat
kim izdala založba Edizioni Goliardic- 
he. V zajetni knjigi so zbrani podatki, 
ki jih je avtor, profesor Livio Poldini ob 
pomoči svojih sodelavcev zbral v zad
njih 35 letih. Od leta 1974 so zbrali več 
kot 49 tisoč podatkov, kijih stalno do
polnjujejo in izpolnjujejo. Med temi iz
stopa predvsem spoznanje, da je na 
Krasu (od Trsta do Gorice, tako v Ita
liji kot v Sloveniji) od konca 19.stoletja 
izumrlo 119 rastlinskih vrst. Kaj se je 
in se dogaja s kraško floro, kako so na
njo vplivali in vplivajo tujerodne rast
line, klimatske spremembe in človek, 
bo slušateljem s sliko in besedo predočil 
sam prof. Poldini. Večer je nekakšen 
uvod v občinski praznik - 46. razstavo 
vin, ki jo bodo uradno odprli v petek 
ob 18. uri pred županstvom.

V knjigarni Lovat 
Edison in njegovi izumi

Knjigarna Lovat (Drevored XX. sep
tembra 20,3. nadstropje) vabi danes ob 
17. uri na srečanje o številnih knjigah, ki 
jih založbi Giunti in Editoriale Scienza 
posvečata Thomasu Al vi Edisonu, »člo
veku, ki je izumil prihodnost«. Edison 
velja za izumitelja elektrarne, svetilke, fo
nografa in električnih žic. Možne so tu
di rezervacije na tel. št. 040-637399.

Sreda, 26. maja 2010 TRST

DSI - Ponedeljkov večer

Zapoznela pomlad politika 
in novinarja Franca Jeze
S predstavitvijo zbirke kratke proze so se spomnili pred skoraj tremi desetletji preminulega Jeze

Društvo slovenskih izobražencev se 
je na svojem predzadnjem majskem red
nem ponedeljkovem srečanju spomnilo 
pred skoraj tremi desetletji preminulega 
slovenskega disidenta, časnikarja in po
litika Franca Jeze. Ob tej priložnosti so 
številnemu občinstvu, ki se je zbralo v Pe
terlinovi dvorani, predstavili zbirko nje
gove kratke proze z naslovom Zapozne
la pomlad. Franc Jeza je v naši sredi znan 
predvsem po svojem prepričanju o sa
mostojnosti Slovenije, pa tudi po časni
karskem in publicističnem delu. Veliko 
svojih spisov je izdal kar v samozaložbi. 
Na njemu posvečenem večeru so izza 
predavateljske mize posegli časnikar slo
venskega uredništva RAI Marko Tavčar, 
pisatelj Boris Pahor, urednica zbirke Za
poznela pomlad profesorica Vojka Hav
las, župan Jezove rojstne občine Hajdina 
Radoslav Simonič ter raziskovalec slo
venske preteklosti Igor Omerza. Okroglo 
mizo je vodil Ivo Jevnikar.

Marko Tavčar se je Franca Jeze 
spomnil v obliki pisemskega nagovora. Nje
govi posmrtni ostanki danes počivajo na 
pokopališču v Komnu, na njegovem na
grobniku pa sta vklesani dve njegovi misli. 
Franc Jeza je namreč že v šestdesetih za-

Jeze se je na 
večeru spomnilo 
precej govorcev

Vojka Havlas je prepričana, da je še 
danes lik Franca Jeze premalo poznan v 
Sloveniji, predvsem pa v njegovem rojst
nem kraju Hajdina. Zbirka besedil Zapoz
nela pomlad vsebuje le njegova krajša le

že leta 1961 pa je v javnost prišla njegova njo režimsko tajno službo še kako zanimiv,
ideja o samostojni Sloveniji. V tistem ča- priča podatek, da je Udba uspela vzpo-
su je za brisalce slovenskih avtomobilov v staviti prisluškovanje celo na njegovem do-
Trstu zatikal letake, ki so pisali o sloven- mačem hišnem telefonu, 
ski samostojnosti. Da je bil Jeza za teda- Primož Sturman

Faksimile članka v Primorskem dnevniku
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VJužno Afriko zaradi nogometa!?!
godba SP JAR 2010 se je za nas 

^-izačela z epsko izločitvijo Rusije 
v dodatnih kvalifikacijah: če smo našo 
izbrano vrsto spremljali čez celoten 
kvalifikacijski ciklus, jo bomo pa še na 
SP. „Začeli smo skupaj, tudi končali 
bomo skupaj," so bile Matijeve besede in 
zgodba je dobila prvi stavek ...

Pot v Južnoafriško republiko smo začeli 
v petek, 11. junija, na mariborski avto
busni postaji, kjer se nas je majhna skupi
nica popotnikov naložila v dva kombija (za 
sabo smo pustili nekaj objokanih obrazov 
...) in se odpeljali proti Dunaju. Po letali
ških kontrolah smo se vkrcali na Airbus 
egiptovske letalske družbe in poleteli proti 
Kairu. Po dobrih štirih urah smo iz letala že 
zagledali večmilijonsko egiptovsko prestol
nico, ki praktično nima meja: posamezna 
naselja se nepregledno razširjajo v puščavo. 
Zaradi pisane množice novih poznanstev, ki 
smo jih spletli med nekajurnim postankom 
v Kairu, je bil prijeten tudi sedem urni let 
do prestolnice JAR. Na eni strani Izraelec, 
na drugi Argentinec, zadaj Italijan, spredaj 
Južnoafričan ...

V dveh kombijih smo se iz 3,5 milijon
skega Jo’burga odpravili na SV JAR. Naša 
pot je potekala mimo Pretorie, čez sliko
vito pokrajino, do približno 350 kilometrov 
oddaljenega Polokvvaneja (to v jeziku doma
činov pomeni Varno mesto). Kljub temu, da 
je to kmetijska pokrajina, smo na ogromni 
površini videli le malo obdelane zemlje in le 
nekaj goveda, zato pa čudovite oblake nad 
oddaljenimi „hribi“. Ker je že sam Jo'burg na 
1500 metrih nadmorske višine, so ti visoki 
precej nad 2000 metrov. Polokvane po veli
kosti precej spominja na Maribor, v njem pa 
je v številnih sodobno opremljenih trgovi
nah mogoče kupiti vse, česar smo navajeni 
Evropejci. In tam, v Polokwaneju, smo na 
stadionu Peter Mokabe slavili prvo zmago 
slovenske nogometne reprezentance na veli
kih tekmovanjih ...

Posebna značilnost tega dela JAR je največji 
tukajšnji nacionalni park- ICrugerjev park, 
ki se razprostira na področju, velikem kot 
Slovenija. V njem obiskovalci s fotoaparati 
v rokah „lovijo“ pet velikih: leva, nosoroga, 
bivola, geparda in slona. Pot nas je naprej 
vodila do Svazilanda, države, ki na vzhodu

meji na JAR, od tam pa smo se odpravili 
nazaj v Johannesburg, kjer je slovenska 
reprezentanca na Ellis Parku igrala neod
ločeno z ZDA. Ob polčasu sva z Matijem 
odšla na drugi del stadiona pozdravit drugo 
večjo skupino Slovencev, med katerimi je bil 
tudi Franci Mlakar z napisom Skorba in Ptuj 
na slovenski zastavi.

Po tekmi smo se odpravili v središče 
Jo’burga, na Nelson Mandela Square, kjer je 
bilo v času SP največje zbirališče navijačev 
iz vsega sveta. Srečevali smo Argentince, 
Urugvajce, Paragvajce, Italijane, Američane, 
z nekaterimi izmenjevali navijaške rekvizite, 
peli pesmi...

Naša skupina se je iz Johannesburga proti 
Port Elisabethu odpravila dan po tekmi proti 
ZDA. Več kot 1000 km dolgo pot smo opra
vili v dveh delih - z vmesnim postankom v 
mestu Cradock. Port Elisabethu velja za sre
dišče avtomobilske industrije Južne Afrike 
(z vsem zaledjem ima milijon in pol pre
bivalcev). Indijski ocean nas je pozdravil z 
lomljenjem valov, kaj hitro pa smo zagledali 
tudi čudovit stadion Nelson Mandela Bay, ki 
se nahaja v neposredni bližini oceana. Tukaj
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se je naša zgodba na SP zaključila s porazom 
proti Angliji in nesrečnim izpadom zaradi 
doseženega zadetka Američanov v zadnji 
minuti tekme proti Alžiriji.

Naslednje jutro so bile glave že ohlajene; 
kaj drugega nam niti ni preostalo, saj nas je 
čakala več kot 30 urna pot v domovino. V 
četrtek ob 10.00 smo se iz Po rt Elisabetha

s kombijem odpeljali proti letališču v East 
Londonu, od koder smo z letalom South 
Afričan Airlinesa poleteli proti Johannes
burgu (1,5 ure). Po nekaj urnem čakanju je 
sledil sedemurni nočni polet proti Kairu, pa 
spet nekaj uric čakanja v bližini delte reke 
Nil. Le še 3,5 ur letenja proti Dunaju in od 
tam s kombiji v Maribor, kamor smo pri

julij 2010

speli natančno ob 18.00. V petek seveda. 
Iskreno smo bili veseli domačih, ki so nas že 
nestrpno čakali. Seveda so bili tudi oni veseli 
nas, še posebej moja naj mlajša Mihaela mi 
je kot katapult priletela v naročje ... S sabo 
smo prinesli številne doživljaje, ki bodo na 
piano prihajale še dolgo, dolgo časa ...

Jože Mohorič, Štajerski tednik

Turistično naselje na SV Južne AfrikeKo se v Johannesburgu srečata Skorbljana ...

Franc Mlakar med ameriškimi navijači V Krugerjevem nacionalnem parku ti lahko pot prečka slon ...

Afriški vsakdanji utrinek ... ali bivol.
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Slovenjevascani s pesmijo čestitali srebrnomasniku
nr^eden dni po slovesni srebrni maši 
-L naddekana Marijana Fesla v žup

nijski cerkvi svetega Martina na Hajdini 
je bila v nedeljo, 27. junija v podružnični 
cerkvi v Slovenji vasi še ponovitev srebrne 
maše. 11. julija bo ponovitev tudi pri Sv. 
Barbari v Slov. goricah. Mašo v slovenje- 
vaški cerkvi je daroval slavljenec, hajdin- 
ski župnik, ki je v svojem nagovoru dejal, 
da je bogu hvaležen za mnoge ljudi, s 
katerimi se je v življenju srečal.

V imenu vaščanov Slovenje vasi, pa je Dra
gica Vegelj slavljencu med drugim zaželela: 
»Še posebej si želimo, da bi ti ljubi Bog 
podaril obilo zdravja, moči in vztrajnosti za

tvoje delo, da boš lahko svoj poklic še naprej 
tako uspešno opravljal, kot doslej. Življenje 
naj ti služi na vsakem koraku.

Izjemno veseli smo, da se lahko vsako nede
ljo srečamo s teboj v naši podružnični cerkvi 
Marije Vnebovzete. Ohranjaj še naprej to 
tradicijo, mi pa ti obljubljamo, da bomo še 
naprej hodili za Bogom in za teboj. Želimo 
si, da bi lahko čez 25 let napisali zunaj na 
slavolok »Zlatomašnik, bod1 pozdravljen!«.

Dragi Jezus, si res mene poklical... pa je 
odmevalo v pesmi in Marijan Fesel je ob 
tem dejal, da je bilo to vprašanje, ki si ga je 
tudi sam velikokrat postavljal. In danes ve,

»Hvaležen sem vam, da me podpirate na 
moji duhovniški poti. Bog vam povrni!«

da je Gospod uravnaval njegovo življenje 
tako, kot je najbolj prav. Mnogo jih je, ki 
tudi v hajdinski župniji spremljajo korake 
njegovega bogatega življenja.

»Hvala za vse lepe želje, tudi tisto, da bi čez 
25 let bil na cerkvi v Slovenji vasi drugačen 
napis. Prepričan sem, da ob tako dobrih 
ljudeh ne bo nič težko,« je v zaključni misli 
dejal slavljenec.

TMPesem Ule Šegula pa je bila posebno darilo slavljencu. Foto: TM

Tudi v Slovenji vasi so se pridružili številnim čestitkam, ki jih je srebrnomašnik sprejel ob jubileju. Pri nedeljski maši so mu 
izročili darilo vseh vaščanov ...
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Srebrna masa našega naddekana Marijana Fesla
^Tedelja, 20. junija, je bila v župniji 
.1^1 Hajdina zelo slovesno obarvana, 

saj je domači župnik in naddekan Mari
jan Fesel praznoval 25 let mašniškega 
posvečenja. Pri slovesni maši ob 10. uri 
se je v cerkvi zbrala množica ljudi in 
prišli so od vsepovsod. S srebrnomaš- 
nikom so praznovali tudi pevci meša
nega cerkvenega pevskega zbora, ki ga 
vodi Danilo Jeza, godba na pihala Talum 
Kidričevo, hajdinski kletarji, člani in

članice mnogih društev ter ljudje od 
blizu in daleč. V imenu številnih skupin, 
ki delujejo na pastoralnem področju, je 
slavljenca nagovorila tudi članica ŽPS 
Angela Cartl, za vsa njegova dobra 
dela, za vzorno sodelovanje in vse, kar 
je dobrega storil za ljudi v vseh letih 
duhovniškega poklica, pa so se srebrno- 
mašniku zahvalili mnogi ljudje.

TM,
fotografije: Foto Laura

Spoštovani slavljenec!
Od srca vam čestitamo ob srebrnem 

mašniškem jubileju, vam zaželimo 
trdnega zdravja, mnogo dobre volje, 
odličnih idej in predvsem človeške topline. 
Dokazali ste, da zmorete veliko. Naj vas 
spremlja sreča v življenju, s katero boste 
še naprej osrečevali ljudi okrog sebe.

Uredniški odbor Hajdinčana

Slovesni pridigar je bil kanonik Jože Goličnik, ki je lepo opisal 
tudi duhovniško pot Marijana Fesla. Ta se je začela v Turnišču 
v Prekmurju, nadaljevala na Tišini, že 14 let pa naddekan Mari
jan Fesel uspešno vodi župnijo Hajdina.

Župan Radoslav Simonič je slavljencu izrekel vse čestitke ter 
se mu zahvalil za vsa dobra dejanja, za vse, kar je dobrega 
storil za župnijo in občino v teh letih. V zahvalo mu je podaril 
tudi sliko osrednjega občinskega trga, ki ga v ozadju krasi 
obnovljena župnijska cerkev.
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Prisrčna čestitka srebrnomašniku tudi od veroučencev s 
katehistinjama.

Srebrnomašniku je čestital in se mu zahvalil za dobro 
sodelovanje tudi prvi mož Mestne občine Ptuj dr. Štefan Čelan

V župnijski cerkvi se je na praznični dan zbralo veliko 
pomembnih ljudi, med njimi tudi župan Radoslav Simonič, oba 
podžupana: Karl Svenšek in Janko Merc ter ravnatelj hajdinske 
osnoven šole.

Nadvse lepo je bilo slišati zahvalo ravnatelja osnovne šole Haj
dina Jožeta Laha. Obe ustanovi imata namreč pri vzgoji otrok 
zelo pomembno in odgovorno nalogo, predvsem pohvalno pa 
je, da med seboj dobro sodelujeta.

Sladka zahvala za zares dobro sodelovanje med župnijo in 
sosednjo občino je prišla tudi iz občine Kidričevo. Srebrno
mašniku seje za vsa dobra dejanja in vse, kar je dobrega storil 
tudi za župljane v sosednji občini, zahvalil kidričevski župan 
Jože Murko.

Na povabilo slavljenca se je odzvala množica ljudi. Prišli so 
mnogi duhovniki, tudi njegovi sorodniki, številni prijatelji od 
blizu in daleč. Vse pa je po slovesi maši čakalo prijetno pre
senečenje v šotoru.
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'oveličujte z menoj Gospoda, njegovo ime vsi

VABLJENI NAT1 
SREBRNO MAŠO 
NA HAJDINI fLJ 
20. JUNIJA 2010 
OB 10. URI

»Poveličujte z menoj Gospoda. Njegovo ime vsi skupaj slavimo« Na svojega 
dolgoletnega župnika so župljani zelo ponosni. Njegova pridnost, zavzetost in pristni 
človeški odnosi so zmeraj v ospredju.

Prijetne trenutke praznovanja, zado
voljstva in sreče je s srebrnomašnikom 
delila tudi njegova mama Zofija, ki je 
na svojega sina duhovnika zelo, zelo 
ponosna.

Letošnjiprvoobhajanci v Martinovi župniji
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V župniji sv. Martina na Hajdini je prvo sveto obhajilo letos prejelo 36 prvoobhajancev. Slovesno mašo je daroval naddekan 
Marijan Fesel. Foto: Laura
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Letošnji birmanci v Martinovi župniji

Zakrament svete birme v Martinovi fari je letos prejelo 64 dečkov in deklic. Veselje ob tem dogodku je bilo izjemno. Na tej foto
grafiji je le polovica birmancev ...

... še druga polovica letošnjih hajdinskih birmancev v družbi mariborskega škofa in metropolita dr. Franca Krambergerja, ki je 
vodil slovesnost svete birme, in domačega župnika, naddekana Marijana Fesla.


